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T A T E D E N / T A TEDEN 

Kamu xvQni 
v minulih dneh je teklo v potokih. Tokrat dobesedno. V tednu, 

ko mošt postaja vino, se marsikdo ni mogel ali želel odreči grozdne-
mu nektarju. Kar nekako paradoksalno in neresno je, da je marti-
novo v mesecu boja proti alkoholu. Ko sem ob "veselem praznovan-
ju" v soboto zvečer videla odrasle ljudi, ki so lovili ravnotežje po 
cesti in ovirali mimovozeče avtomobile, mi je poštah jasno, da je ta 
boj izgubljen. Ali pa tudi ne. Zdi se namreč, da se mladi danes v 
večji meri zavedajo škodljivosti alkohola kot nekoč. Kljub temu pa 
se ne da zanikanti, da se alkohol v naših krajih zlorablja, potem pa 
licemersko zanikamo, ko nam kdo podrži ogledalo. Se vedno smo 
pripravljeni svoje smeti pomesti pod preprogo in veselo hoditi po 
njej naprej. Vsi se delamo gluhe in nihče ne sliši alarma, da je s 
takšnim početjem treba prekiniti. 

Prav tako tihi so postali signali gasilcev, ko opravljajo svoje 
delo. Včasih so ob nesrečah bili plat zvona in smo sirenam vsi pris-
luhnili. Vsakih nekaj tednov ali mesecev so nas opozorile, da je 
nekdo v nesreči, da je nekdo narobe ravnal z ognjem in v trenutku 
smo postali bolj pazljivi. Hkrati pa smo bili hvaležni, da nas je nes-
reča zaobšla. 

Voda naših krajev ni zaobšla. Ponekod so bili na nesrečo dobro 
pripravljeni in organizirani. Videli smo vreče s peskom, črpalke, 
izpraznjene kleti, drugod pa je bila slika slabša. Drugi pa so vdano 
čakali, da jih nekdo "reši". V poplavi občin tudi tovrstna 
pripravljenost govori o kvaliteti neke lokalne skupnosti in spo-
sobnosti odgovornih, da hitro razmišljajo in ukrepajo. 

Veliko jih je čakalo na pomoč vojske. In ker so čakali lep čas, je 
marsikdo bentil čeznjo. Če ne prej, smo v teh trenutkih spoznali, da 
imamo novo, drugačno vojsko. Vojskuje v prvih trenutkih reševala 
pred vodo svoje kleti in premoženje, za posredovanje izven vojašnic 
pa menda ni bilo ukaza. Naša vojska je maloštevilčna in za 
tovrstno posredovanje ni dovolj pripravljena, sploh pa nima 
potrebne opreme, ker so jo menda razdelili gasilcem. In če se sedaj 
zanašate na državo, se spet krepko motite. Groba ocena škode baje 
znaša milijarde tolarjev, država pa ima v mošnjiČku pripravljene 
le milijone. 

Tisti, ki so bili v zadnjih dneh poplavljeni - odznotraj ali odzu-
naj - se bodo pri reševanju svo- . , 
jih težav morali opretiKiA,' i/^n,, « , 
predvsem na lastne moči. ^ ^ ̂  K/OUa. V-d 

Minul i teden so "podivjale" vode Dravinje, Rogatnice in Polskave predvsem v svojem spodnjem 
toku. Več na straneh 20-21 . Foto: J . B r a č i č 

P T U J / 2 9 . PRAZNIK POLK IN V A L Č K O V 

Obiinstm izbruha sh0w band 
Klobuk in Štajerske burene 
Tradicionalni festival domače zabavne glasbe Slovenije je bil to-
krat prvič nekoliko pozneje. Slovenci pravimo, da brez glasbe in 
dobrega vina ni pravega veselja, zato smo ga preselili v čas prazno-
vanja novega vina, martinovo, v petek in soboto, 6. in 7. novembra. 

Na prvem večeru 29. festivala, ki 
sta ga v organizaciji ptujskega Ra-
dia in Tednika in pod generalnim 
pokroviteljstvom Media designa iz 
Marjete na Dravskem polju letos 
vodila Danica Godec in prvič Peter 
Kirič (dosedanjih 28 festivalov je 
vodil Marjan Šneberger z 
različnimi napovedovalkami), se je 
občinstvu v športni dvorani Center 
predstavilo 19 ansamblov (kar 149 
nastopajočih) z 38 novimi melodi-
jami. Petčlanska strokovna komi-
sija, ki jo je vodil Tomaž Tozon, v 
njej pa so bili še Kajetan Zupan, 
Vinko Štrucl, Ivo Ciani in Tone 
Horvat, je podelila 3 bronaste, 8 
srebrnih in 8 zlatih Orfejevih 
odličij. Bronaste je dodelila ansam-

blu Lipovšek iz Velenja, Za-
mejskemu kvintetu iz Opčin in 
Bobrom iz Brezovice, srebrne an-
samblom Frajerji iz Vojnika, 
Šibovniki z Raven, Vasovalci iz 
Bele krajine, Show band Klobuk iz 
Slovenskih goric, 7. raj iz Zreč, Ro-
berta Praprotnika iz Ljubljane, 
Franca Potočarja iz Novega mesta 
ter ansamblu Rosa iz Slovenj Gra-
dca, zlate pa ansamblom Petovio iz 
Ptuja, Slovenskih 5 plus (ta je bil 
izbran za najboljšega debitanta in 
je prejel nagrado Gorenjskega gla-
sa iz Kranja), Storžič z Golnika, 
Rogla iz Slovenskih Konjic, Cvet 
iz Radeč, Zarja iz Tržiča, Vita iz 
Hrušice (prejel nagrado Slovenske 
vinske akademije Veritas za trikrat 

zlato Orfejevo značko) in Borisa 
Razpotnika iz Domžal, ki ga je 
strokovna komisija proglasila tudi 
za najboljši ansambel večera; nag-
rado zanj je prispevala Mestna 
občina Ptuj. Tudi ta ansambel je 
prejel nagrado mariborskega Kaja 

za trikrat zlato Orfejevo odličje. 
Občinstvo pa je prvo nagrado pri-
sodilo show bandu Klobuk iz Slo-
venskih goric (nagrado zanj je 
prispeval Dolenjski list). 

Več na strani 13. 

Piko na i so v petek zvečer postavili Vitezi polk in 
valčkov s Cel jskega. 

Občinstvo je za najboljšo melodi jo drugega večera iz-
bralo sk ladbo Mar jana Hercoga Po haloških gričih, ki 
so jo izvajali Štajerski baroni. Foto: M . O z m e c 



PTUJ / MEDNARODNO SODELOVANJE GASILCEV 

Madžanki gaaki na 
(Aisku pritiskih kolegih 

Najvišji predstavniki madža-
rske zveze gasi lcev so bili 
prejšnji teden na tridnevnem 
obisku pri gasilski zvezi 
Mes tne občine Ptuj. Ob iz-
rednem stanju zaradi poplav so 
si lahko še posebej natančno 
ogledali, kako delujejo gasilci 
pri nas. Sicer pa je bil obisk 
povrnitev lanskoletnega, ko so 
ptujski gasilci obiskali svoje 
kolege na Madžarskem. 

Štiričlanska madžarska dele-
gacija je v petek skupaj s 
p redsednikom gasilske zveze 
Slovenije Ernestom E6ryjem, 
predstavniki p tu j sk ih gasilcev in 
podžupanom ptu jske občine 
Ivanom Jurkovičem položila 
venec pri spomeniku svetega 
Flori jana, zavetnika prot i po-
vodn j im in požarom, na 
Mes tnem trgu v P tu ju . Tr id -

nevni obisk pri p tu jsk ih gasilcih 

so predstavniki madžarske zveze 

gasilcev sklenili v nedeljo. 
MZ 

V e n e c z a v e t n i k u prot i p o v o d n j i m in p o ž a r o m sve te -
m u F lor i janu . 

LENART / ZADNJA SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Polemično o usodi zdravstva 
Zadnja seja lenarškega občinskega sveta je bila na začetku 
precej polemična, nato pa se je umirila in tekla dokaj 
gladko. Na njej so sprejeli in potrdili nekaj odlokov, med 
njimi o turistični taksi, in poročilo o poteku projektov ce-
lostnega razvoja podeželja v KS Sveti Jurij. 

Najpre j se je zataknilo zaradi 
predloga doktor ja Aleksandra 
Sosteriča, da naj z dnevnega reda 
umakne jo gradivo o strategiji 
razvoja Zdravstvenega doma Le-
nar t in sp remembe odloka o us-
tanovitvi tega javnega zavoda. 
T e m u je ugovarjal podžupan 
Ivan Vogrin in zatrjeval, da je 
oboje gradivo dobro pripravlje-
no in da naj ga svetniki obravna-
vajo. Obenem je povedal, da na j 
bi predlog o u m i k u te točke z 
dnevnega reda nastal kot posle-
dica zahtev združenja zasebnih 
zdravnikov Lenar t , ki pa naj ne 
bi bi lo registr irano in v Lenar tu 
nit i n ima svojega sedeža. Večina 
svetnikov je podprla predlog o 
u m i k u strategije z dnevnega 
reda, predlagali pa so, da naj bi 
zaradi pravno-proceduralnih 
razlogov le sprejeli sp remembe 
odloka o ustanovitvi tega javne-
ga zavoda. Brez tega bi bila nam-
reč h u d o vprašljiva registracija 
na sodišču, lahko pa bi prišlo 

tudi do hujš ih posledic. 
Po polemikah, ali na j ta odlok 

sprejmejo po skrajšanem ali nor-
ma lnem postopku, je prevladal 
prvotn i predlog in svetniki so to 
točko uvrstil i na dnevni red 
zasedanja. Umakni l i pa so gradi-
vo o strategiji razvoja in pouda-
rili, da predvoli lni čas ni ravno 
pr imeren za te razprave in da za 
nameček gradivo ni dodelano in 
ne vsebuje vseh elementov celo-
vitega zdravstvenega varstva v 
občini Lenar t . Opozoril i so tudi , 
da bo treba o teh vprašanj ih čim-
prej spregovoriti , saj bo to ena 
resnih preizkušenj bodočih 
občin, ko bodo pripravljali in 
sprejemali deli tveno bilanco se-
danje občine Lenar t . 

Sicer pa so svetniki dobili na 
mizo zajeten sveženj p r ipomb, 
ki jih je o strategiji povzel za-
sebni zdravnik dr. F ranc Šuta. 
Med drug im je opozoril , da je 
d o k u m e n t šel prehi t ro iz Z D Le-
nar t in da o n jem še nista razp-

ravljala ne svet tega javnega za-
voda in ne s t rokovni svet. Stra-
tegija, ki jo zastopa in 
predstavlja d i rektor Z D Lenar t 
Jožef Kramberger , n i strategija 
Z D Lenar t in tudi ne strategija 
razvoja osnovne zdravstvene de-
javnosti v lenarški občini. Svet-
niki so tudi opozorili na škodlji-
ve posledice prenaglih in prema-
lo pre teh tan ih odločitev in tudi 
sicer poudari l i , da s h i t r imi 
odločitvami samo izgubljajo kre-
dibilnost . Zato so predlagali 
spre jemanje odlokov po normal-
nih postopkih . Kl jub t emu z od-
lokoma o turis t ični taksi in o us-
tanovitvi Z D Lenar t glede tega 
niso uspeli, saj je večina sprejela 
oba dokumen ta po skrajšanem 
postopku. 

Na dnevnem redu so imeli 
tudi drugo vmesno poročilo o 
poteku projektov C R P O V za 
območje KS Sveti Jur i j in 
poročilo o uresničevanju gospo-
darskih javnih služb v občini 
Lenar t s poudarkom na de-
javnostih, ki se opravljajo s kon-
cesijo. 

MT 

PTUJ / IGOR BAVČAR V PERUTNINI 

Zuganie Evrope 
/e lahko koristno 
Perutnino Ptuj je konec prejšnjega tedna obiskal minister 
vlade Republike Slovenije za evropske zadeve Igor Bavčar. 
S predstavniki podjetja in nekaj drugimi predstavniki ptuj-
skega gospodarstva se je pogovarjal o trenutnih nalogah 
Slovenije v približevanju Evropski uniji, predvsem v luči 
zadnjega opomina s strani unije, ki z dosedanjim usklaje-
vanjem slovenske zakonodaje z evropsko ni zadovoljna. 

Bavčarjev obisk v Pe ru tn in i 
lahko razumemo kot njegovo 
podporo podje t ju , ki je pred 
kra tk im dvignilo precej p rahu z 
nakupom 38-odstotnega deleža 
Pivke in istočasno napoveduje 
nu jnos t povezovanja slovenskih 
peru tn inar jev pred evropsko 
konkurenco . "Vi že imate 12 
zvezd," je koment i ra l , "država jih 
še nima." Pe ru tn ina je torej 
uspešna na poti v Evropo, država 
mora na to pot resneje šele stopi-
ti. 

Minis ter Bavčar je povedal, da 
Evropska uni ja pripravlja 
poročila o državah, ki se ji želijo 
pr idruži t i , enkra t lemo. V to-
kra tnem poročilu Slovenijo 
ugodno ocenjuje v pol i t ičnem in 
gospodarskem, kri t ično pa v 
normat ivnem delu njenega 
usklajevanja z uni jo . Bavčar 
meni , da mora Slovenija vzeti 70 
s trani dolgo poročilo nadvse res-
no, saj Evropska unija z n j i m jas-
no nakazuje , da pri pogajanj ih o 
polnopravnem članstvu Sloveni-

je ne moremo pričakovati nobe-
n ih popuščanj . Čeprav je 
poročilo v delu kri t ično, je lahko 
za nas pozit ivno, saj b o m o na os-
novi kri t ike morda vendarle 
spoznali, da moramo zavihati ro-
kave, vzpodbudi t i državno ad-
ministraci jo in skrajšati postop-
ke v par lamentu . Obenem je 

Bavčar meni l , da smo kl jub vse-
m u v Sloveniji sposobni zamudo 
odpravit i in še pravočasno izpol-
ni t i pr ičakovanja Evropske uni-
je. Nikakor pa ne moremo od 
polnopravnega članstva pričako-
vati kakršnekoli druge ugodnos-
ti kot le možnost enakopravnega 
nas topanja in konkur i ran ja na 
skupnem evropskem trgu, brez 
posredovanja ali zaščite države, 
ki bo izgubila del svoje suvere-
nosti , predvsem na mone ta rnem 
in nekater ih drugih p o m e m b n i h 
področj ih , k je r bodo pač veljala 
meri la Evropske uni je . 

J. Bračič 

Igor B a v č a r ( t ret j i z leve) v Peru tn in i Ptuj 

ORMOŽ / 39. SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Zadnju v takšni sestavi 
Minula, 39. seja občinskega sveta Ormož je bila po zagoto-
vilu predsednika Alojza Soka zadnja v takšni sestavi, če pa 
bo potreba, se bodo svetniki sestali le še na izredni seji. 

Pr i pobudah , predlogih in 
vprašanj ih je bilo spet slišati 
nezadovoljstvo z načinom iz-
vedbe križišča obvoznice Ormož 
s cesto v smeri Lju tomera . T a m 
je bilo v m a n j kot mesecu dn i 
m e n d n a več kot 15 p rometn ih 
nesreč. K sreči brez kakšnih res-
n ih posledic, vendar nesreče 
opozarjajo, da cestna uredi tev ni 
ravno najbol j posrečena. Še 
m a n j posrečeno pa je dejstvo, da 
čez obvoznico v smeri Pavlovcev 
ni prehoda za pešce ali kakšne 
druge možnost i , da bi šolarji, ki 
pr iha ja jo v šolo iz te smeri , lahko 
varno prečkali obvoznico, na ka-
teri znaša najnižja omejitev hit-
rosti 70 ki lometrov na uro. 
Župan Vili T r o f e n i k je povedal, 
da je p r ipombe že posredoval 
vodstvu DARSA in Družbe za 
državne ceste. Od obeh insti tucij 
pr ičakuje pisni odgovor in študi-
jo, na kateri je temeljila tovrstna 
uredi tev križišča. 

Po daljši razpravi so svetniki 
potrdil i rebalans proračuna 
občine za tekoče leto, do katere-
ga je prišlo, ker so bila občini iz 
državnega proračuna odobrena 
nekatera sredstva po sprejet ju 
občinskega proračuna. P r ihodk i 
proračuna so se povečali za sko-
raj 107 mil i jonov tolarjev oziro-
ma za 7,1 odstotka, od tega na-
menski p r ihodki za 87, p r ihodki 
za druge naloge pa za 20 milijo-
nov. V rebalansu je tudi nekaj 
novih postavk: stroški zlatih po-
rok (400.000), stroški otvoritve 
obvoznice (1.200.000), sofinan-
ciranje preuredi tve centralne 
kur jave v zdravstvenem domu v 
Ormožu (3.500.000). Prišlo pa je 
tudi do spremembe pri načinu 
obnove osnovne šole in vrtca pri 
Sv. Tomažu . Potem ko je bila že 

izdelana projektna dokumenta-
cija za izgradnjo vrtca, so si pr i 
Sv. T o m a ž u namreč zaželeli, da 
bi imeli takšno telovadnico kot v 
drugih kra j ih po občini , vrtec, 
šolski prostori in obstoječa telo-
vadnica pa se bodo temu nove-
m u načr tu p r imerno prilagodili . 
Nerodno pa je, da bo treba izde-
lati novo pro jek tno dokumenta-
cijo, ki bo stala dodatn ih 6 mili-
jonov tolarjev. 

Svetniki so sprejeli tudi odlok 
o turis t ični taksi v občini , ki po 
novem znaša 112 tolarjev. Doslej 
se je s takso letno zbralo okrog 
800.000 tolarjev. 

Če svetnikom ni bilo težko 
odobri t i dodatn ih mil i jonov za 
izdelavo nove pro jektne doku-
mentaci je , pa je na precejšen 
odpor naletelo 9 predlogov za 
programe javnih del za pri-
hodn je leto. T o je sprožilo deba-
to o potnebnosti , upravičenosti 
in pr imernost i tovrstnih projek-
tov. Javna dela naj bi priravljala 
brezposelne osebe na bodočo za-
poslitev ali samozaposlitev. Čep-
rav nobeden od pri javl jenih pro-
jektov ne dosega teh zahtev, pa 
so se svetniki morali s tr injat i , da 
ni druge možnost i , s katero bi si-
cer reševali problem nege sta-
rejših občanov na domu in 
pomoči učencem z učn imi 
težavami. Ker škodoželjno kri-
t iziranje enega izmed lanskih 
projektov pri svetnikih ni 
doživelo pr ičakovane podpore, 
so potrdil i vse projekte. Občina 
mora za izvedbo zagotoviti 
6.789.368 tolarjev. V največ pri-
mer ih pa bi na ta način za leto 
dn i našlo zaposlitev 37 brezpo-
selnih oseb. 

Svetniki so povišali cene 
d imnikarsk ih storitev, saj so se 

te od decembra 1994 dvignile le 
enkra t in še to za 1,68 odstotka, 
cene življenjskih stroškov pa so 
se v tem času dvignile za 31 
odstotkov. Odločil i so tudi , da se 
bo pričelo premeščanje daljno-
voda, ki poteka preko mesta. 
Stroški za kabl i ranje in odstrani-
tev znašajo dobr ih 45 mil i jonov 
tolarjev, od tega jih je 15 dolžna 
prispevati občina. Dela na j bi se 
pričela takoj, ko bo to mogoče, 
končana pa naj b i bila najkasneje 
do 1. 3 .1999. 

vki 

TEDNIK je naslednik 
Ptujskega tednika oziroma 
Našega dela, ki ga je ustanovil 
Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izdaja RADIO • TEDNIK, 
d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Prane Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bračič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič Ivanuša, Martin 
Ozmec, (novinarji), Slavko 
Ribarič, (vodja tehnične 
redakcije), Jože Mohorič 
(grafično-tehnični urednik). 
Propaganda: Oliver Težak, 
«041-669-509 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj; « 
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tel./faks: (062) 702-345. 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 
tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: MA-TISK, Maribor 
Po mnenju Ministrstva za 
infonviranje Republike 
Slovenije št. 23/58-92 z dne 
12. 2. 1992 se šteje Tednik za 
izdelek informativnega značaja 
iz 13. točke tarifne številke 3, 
za katerega se plačuje 
petodstotni davek od prometa 
proizvodov. 
Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
wvm. radio-tednik.si 
E-pošta: 
nabiralnik® radio-tednik. si 



KATALOG PRISTOJNOSTI OBČIN 

V sodelovanju vladne službe za lokalno samoupravo in inšti-
tuta za lokalno samoupravo in javna naročila iz Maribora 

je nastal za občine dragocen pripomoček - katalog o pristo-
nosti občin. Ta je sad enoletnega dela in predstavlja prvi pos-
cus, kako na enem mestu zbrati pregled pristojnosti občin. 

ZA VEČJE ZNANJE NEMŠKEGA JEZIKA 

V klubu Obzorje na Potrčevi 34 v Ptuju bodo pričeli 19. no-
vembra ob 10. uri vodeno učenje nemškega jezika. Kot je 

povedala mentorica Ema Ilešič, se bodo začetniki učili s 
pomočjo kaset, tisti z nekaj več znanja pa s pomočjo računal-
nika. Pričeli pa bodo tudi učenje angleškega iazika za začet-
nike. Poleg tega zainteresirane vabijo v bralni Kotiček, na pre-
davanje o razvijanju zaupan a vase, študijski krožek skozi fo-
tografi jo, na vrtnarski kroželc in na delavnico o izdelovanju 
novoletnih daril. Udeležba na vseh aktivnostih, ki jih 
pripravljajo v Obzorju, je brezplačna. Prispevek udeležencev 
je le material. Prijave sprejemajo tudi na telefonski številki: 
772-192. 

CELOSTNI POGLED NA BOLNIKA 

V splošni bolnišnici Maribor, ki je tudi učna bolnišnica, je 9. 
in 10. novembra potekal seminar o celostnem pogledu na 

bolnika, namenjen zdravnikom^psihologom in drugim ude-
ležencem v zdravstvenem timu. Čeprav večina Slovencev pos-
tavlja zdravje v sistemu vrednot na visoko pn/o mesto, tej ugo-
tovitvi ne sledi ravnanje in način življenja, je pokazala raziska-
va iz leta 1996, ki jo je izvedel Inštitut za družbene vede. Re-
zultati dejavnikov tveganja so skrb vzbujajoči, če ne zelo alar-
mantni, sa je pregled kroničnih bolezni pokazal, da ima kar 
Dolovica S ovencev občasne ali kronične zdravstvene težave. 
\la zdravstveno stanje odločilno vplivajo tudi psihosocialni 
dejavniki in stresi. 

ZAKLJUČEK AKCIJE "LJUDJE ODPRTIH ROK" V Narodni galeriji v Ljubljani bo danes sklepna slovesnost 
ob zaključku letošnje akcije "Ljudje odprtih rok", ki jo je re-

vija Naša žena organizirali že petič. Pri tem jo je podprlo mi-
nistrstvo za delo, družino in socialne zadeve. Pokroviteljica 
akcija pa e soproga predsednika Republike Sloveni e Štefka 
Kučan, ki bo priznanja za dobra, plemenita in človekoljubna 
dejanja tudi podelila. Med prejemnicami priznanj - zahvalne 
listine - je tudi Marija Velikonja, predsednica Društva diabeti-
kov Ptuj. 

V PETEK NA KTV GORIŠNICA 

Snemalci kabelske televizije Gorišnica so za ta konec tedna 
pripravili posnetek dobrodelnega koncerta, ki ga je pred 

kratkim v športni dvorani Center organiziralo Društvo za ce-
lebralno paralizo "Sonček" Ptuj - Ormož. Na koncertu je nas-
topilo veliko znanih imen zabavne in narodnozabavne glasbe. 
Prvi del koncerta bodo predvajali v petek, 13. novembra, ob 
20. uri, ponovitev pa bo na sporedu v nedeljo, 15. novembra, 
ob 15. uri. Pred posnetkom koncerta pripravljajo še predsta-
vitve kandidatov za župana in občinske svetnike na etošnjih 
lokalnih volitvah v občini Gorišnica. 

T M 

V SOBOTO NA PTUJSKI TELEVIZIJI 

Na programu je poljudna oddaja Kako biti zdrav in zmago-
vati, v glasbenem delu pa oddaja Naj spot s slovenskimi in 

tujimi glasbeniki. 

P r i p r a v i l a : M G 

p O V O R I S E . . . 

D A je višja sila delovala poli-
povezovalno. Člane 

dušene in najstarejše stranke je 
na zasedanju skoraj zalila voda. 
Njihov (de)SOS so slišali koali-
cijski partnerji in jih po SLS (slo-
venski ljudski solidarnosti) 
izvlekli. 
... D A se delovni odnosi zadnje 
čase rešujejo tudi s pretepi. Zaen-
krat še manjšinski vodilni tepejo 
večinske delavce. 
... D A se je policija pridružila 

i^^hšnimu, pisanemu matino-
mH]skemu vzdušju: z veliko za-
logo balončkov. 
... D A je prejšnji teden prinesel 
poplave, sedanji je nekoliko mir-
nejši, v naslednjem pa bodo - vo-
litve. 

... D A je sedanja mestna oblast 
strogo nastopila proti protikandi-
datoma. Kandidatki in možu so s 
pajkom odpeljali avto, kandidatu 
pa namestili plačilni nalog. 
... D A je razlika med naravno in 
politično ujmo v tem, da narava 
vzame grozeče in odkrito, politika 
pa z nasmehom in s figo v žepu. 
... D A je zadnje čase na pretek 
dobrega "ljudskega" blaga. Dobro 
blago namreč samo sebe hvali, 
tako kot številni kandidati. 
... D A je glede na načrte in 
predvolilne obljube mogoče realno 
pričakovati, da bo Slovenija do 
leta 2.002 za pet do deset let pre-
hitela Evropo. 

... D A bomo potem Slovenci 
žugali Evropi, kaj vse mora stori-
ti, da se nam lahko pridruži. 

P T U J / S SEJE ODBORA ZA ZDRAVSTVO DRŽAVNEGA ZBORA 

dom osšufti 
ZDRAVSTVENI DOMOVI KOT SOŽITJE JAVNEGA IN ZASEBNEGA • KUUČ ZA PODEL-
JEVANJE KONCESIJ ENOTEN ZA CELO SLOVENIJO • PREDNOSTNA NALOGA DRŽAVE 
JE SPREJEM PLANA ZDRAVSTVENEGA VARSTVA 
P e t k o v o 4 1 . s e j o j e o d b o r za zdravstvo , d r u ž i n o i n s o c i a l n o 
p o l i t i l i o d r ž a v n c g z b o r a R e p u b l i k e S l o v e n i j e oprav i l v P t u -
j u . V prvem d e l u s o o b i s k a l i p t u j s k o b o l n i š n i c o , k j er s o 
b i l a v o s p r e d j u n j e n a p r i z a d e v a n j a z a r e g i j s k o b o l n i š n i c o , 
v d r u g e m p a s o oprav i l i razpravo o p r o b l e m a t i k i o s n o v n e -
g a zdravstva v S l o v e n i j i , k i s o j o p o s p e š i l e v e d n o večje di-
l e m e o t e m , a l i n a j zdravs tven i d o m o v i š e o s t a n e j o ( o g r o ž a 
j i h n a r a š č a j o č e z a s e b n i š t v o ) . P o p e t k o v i razprav i t e d i l e -
m e n i več: zdravs tven i d o m o v i o s t a j a j o , v e n d a r b o 
p o t r e b n o j a s n o p o v e d a t i , v k a k š n i o b l i k i o r g a n i z i r a n o s t i . 

V ptujski bolnišnici je direktor 
Lojze Arko zbrane seznanil s stra-
tegijo razvoja te ptujske zdravstve-
ne ustanove, ki temelji na na-
ravnih danostih in je sestavljena 
na strategiji razvoja obstoječih de-
javnosti in strategiji razvoja novih 
dejavnosti. Med slednje sodijo raz-
voj travmatologije od operative do 
rehabilitacije v povezavi s ptujski-
mi Termami, turistična dializa in 
socialni program, ki zajema na-
daljnjo nego po končanem bol-
nišničnem zdravljenju, za katero si 
v ptujski bolnišnici prizadevajo že 
dve leti, vendar jim ministrstvo za 
zdravstvo še do danes ni odgovori-
lo na njihovo vlogo za spremembo 
statuta. Dosedanji razvoj ptujske 
bolnišnice je tudi pokazal, da se da 
veliko narediti tudi z lastnim de-
narjem, če sta jo že država oziroma 
sklad za investicije v zdravstvu 
obšla. Trenutno se pripravljajo na 
investicijo v prostore nove dialize, 
saj se število dializnih bolnikov 
povečuje iz leta v leto, trenutno jih 
je 49. Čaka pa jih še nujno 
potrebna investicija v nove prosto-
re fizioterapije. 

PRIHODNOST JE 
V MAJHNIH 
BOLNIŠNICAH 

člani odbora za zdravstvo, 
družino in socialno politiko so 
pohvalili prizadevanja ptujske bol-
nišnice za prizadevanja na stro-
kovnem področju in glede 
opremljenosti, dajejo pa ji tudi po-
dporo za pridobitev statusa re-
gijske bolnišnice. Na njihovo po-
dporo lahko računajo tudi pri pri-
dobivanju investicijskega denarja, 
je med drugim povedala Majda 
Zbačnik, predsednica odbora. V 
ptujski bolnišnici pa se lahko poh-
valijo tudi z dobrim sodelovanjem 
z zasebnimi zdravniki, ki temelji 
na dveh pogojih: odkritem kolegi-
alnem pogovoru in stoodstotnem 
zaupanju. Dobro pa sodelujejo 
tudi z mariborsko bolnišnico. 
Člani odbora za zdravstvo so ob 
obisku ptujske bolnišnice tudi 
nedvoumno ugotovili, da je pri-
hodnost v majhnih bolnišnicah, ki 
so veliko bolj obvladljive kot veli-
ki zdravstveni kolosi, na primer 
klinični center. 

ZA SOŽITJE 
JAVNEGA IN 
ZASEBNEGA 

Drugi del 41. seje odbora za 
zdravstvo, družino in socialno po-
litiko je potekal v Narodnem do-
mu. Tam so se članom pridružili 
še predstavniki ministrstva za 
zdravstvo, zdravstvenih domov, 
zdravniške zbornice, zavoda za 
zdravstveno zavarovanje, zasebni 
zdravniki in drugi. Osrednja tema 
pogovora je bila problematika os-
novnega zdravstva v Sloveniji. O 
tem bo na prihodnji seji razp-
ravljal tudi svet za zdravstvo pri 
ministrstvu za zdravstvu. Glavni 
razlog za vse probleme v osnov-
nem zdravstvu je v tem, da so bile 
z novo zdravstveno zakonodajo v 
letu 1992 uvedene nekatere spre-
membe, med drugim so se odprle 
možnosti za zasebništvo v 
zdravstvu, sistem pa se ni spreme-
nil in deluje tako kot prej, je med 
drugim poudaril predsednik 
Zdravniške zbornice Slovenije 
Marko Bitenc. Sprejeti pa tudi 

niso bili mehanizmi, ki bi omogo-
čili oziroma zagotovili zasebnim 
zdra-vnikom, da nadaljujejo delo v 
prostorih, v katerih so delali, ko so 
bili še delavci zdravstvenih do-
mov. Prav tako ni bil dorečen 
ključ za podeljevanje koncesij. 
Problem pa je tudi v tem, ker še ni 
zaživel nov idejni koncept zdrav-
stvenega doma, ki je jasen in ki ni 
več samo kurativni center, temveč 
vse bolj center za promocijo zdravja. 

Razpravo o problematiki osnov-
nega zdravstva v Sloveniji so 
spodbudile vse glasnejše dileme o 
tem, da v bodoče zdravstvenih do-
mov več ne bo. Seja v ptujskem 
Narodnem domu je te dileme 
ovrgla. Izvajanje zdravstvene de-
javnosti v zdravstvenih domovih 
je tudi v svetovnem merilu primer 
uspešnega vzorca celovite preven-
tivne in kurativne dejavnosti na 
primarni ravni. Zato v Sloveniji 
zdravstveni dom ostaja tudi v pri-
hodnje osrednji izvajalec osnovne 
zdravstvene dejavnosti v mreži 
javne zdravstvene službe (te pa v 
Sloveniji še nimamo), kar morajo 
upoštevati tudi koncedenti pri iz-
vajanju koncesij. Zdravstveni do-
movi tudi ohranjajo vsebino dela, 
ki jim jo nalaga zakon o zdravstve-
ni dejavnosti, v obsegu, ki omo-
goča uspešno poslovanje. Osnovno 
zdravstveno varstvo je namreč v 
Sloveniji izredno dobro razvito, 
preskrbljenost z zdravniki v 
javnem zdravstvu pa med boljšimi 
v Evropi, če ne celo med na-
jboljšimi, vendar pa naj bi njihov 
obstoj bil po mnenju nekaterih 
ogrožen zaradi odhoda velikega 
števila zdravnikov v zasebništvo. 
Izpostavljena je bila potreba, da bi 
se zaradi odgovornosti države za 
funkcioniranje javne zdravstvene 
mreže koncesije za osnovno 
zdravstvo prav tako podeljevale na 
ministrstvu za zdravstvo. Eden od 
razpravljavcev pa je v petek celo 
predlagal, da bi podeljevanje kon-
cesij ustavili za toliko časa, dokler 
ne bo sprejet podroben koncept 
zdravstvenega doma. 

Zdajšnje razmere v osnovnem 
zdravstvu, ki nujno zahtevajo pri-
merne rešitve, in trendi, ki vse bolj 
zahtevajo preusmeritev v osnovno 
zdravstveno varstvo in zmanjšanje 
števila postelj v bolnišnicah, zah-
tevajo reformo zdravstvenega sis-
tema, vključno s spremembo zako-
nodaje, ki jo v ministrstvu za 
zdravstvo že pripravljajo, je pove-
dala Dunja Piškur-Kosmač, 
državna sekretarka v ministrstvu 
za zdravstvo. Brez dvoma pa bo 
ptujska seja odbora za zdravstvo 
pomemben korak pri razreševanju 
problematike na področju osnov-
nega zdravstva, odprtih vprašanj o 
sodelovanju med zdravstveni do-
movi in zasebniki, ki pa jih ne bo 
mogoče rešiti brez jasne politične 
usmeritve. Te morajo, kot predla-
gajo v Zdravniški zbornici Slove-
nije, podrobneje določati podelje-
vanje koncesij, prostorsko in orga-
nizacijsko povezanost javne 
zdravstvene službe in bodočo or-
ganizacijsko obliko zdravstvenih 
domov. 

Na koncu so vsi razpravljalci iz 
javnega in zasebnega sektorja os-
novnega zdravstvenega varstva 
združno ugotovili (do spopada 
med javnim in zasebnim 
zdravstvom, ki so ga nekateri na-
povedovali, ni prišlo), da se ni zgo-
dilo še nič tragičnega, da je osnov-
no zdravstveno varstvo v Sloveniji 

še vedno zelo dobro, da pa bodo 
zdravstveni domovi morali postati 
sožitje javnega in zasebnega, ključ 
za podeljevanje koncesij pa enoten 
za vso Slovenijo. Najprej pa bo 
država morala poskrbeti za plan 
zdravstvenega varstva in v njego-
vem okviru za mrežo javne 

zdravstvene službe. Po besedah 
državne sekretarke za zdravstvo 
Dunje Piškur-Kosmač je plan za 
zdravstveno varstvo že vrnjen 
državnemu zboru in naj bi ga ta 
obravnaval na prihodnjem sklicu. 

M G 



PTUJ / RAZSTAVA FOTOGRAFIJ B. LUGARIČA 

'V nartPfi išiem odgovor 
na vprašanje, kdo sem" 
v ga ler i j i F l o r i j a n n a p t u j s k e m M e s t n e m trgu j e na o g l e d 
razs tava f o t o g r a f i j B o g o m i r j a L u g a r i č a s p r e p r o s t i m n a s -
lovom C i k l u s 9 8 . Gre za m l a j š e g a avtorja - dva dni p o od-
prtju razs tave j e p r a z n o v a l 3 0 . ro j s tn i d a n ki ga p o z n a -
m o že p o vrst i c i k l u s o v . T o k r a t n i mot iv i s o p o v s e m abst -
r a k t n i , n e p r e p o z n a v n i v narav i , a e s t e t s k o dovršen i , l ep i . 

"Do teh abs t raktnih posnetkov 
je prišlo iz povsem vsakdanjega 
pogleda na svet, na stvari v n jem, 
ki obstajajo, a so bolj skrite, šele 
ko jih zaznaš, jih lahko tudi izra-
ziš. Fotograf i ja se mi zdi 
pravšnje izrazno sredstvo in fo-
toaparat dobro orodje, ki ga vza-
mem v roke in grem v naravo is-
kat odgovor na vprašanje, kdo 
sem jaz," je povedal Bogomir 
Lugarič o nas tanku fotografij . 

Tokra t se je natančneje zagle-
dal v odpadno PVC folijo, oken-
sko zastiralno mrežo, odseve v 
pločevini in jesensko obarvane 
koruzne liste. "Vse te oblike 
amor fno prosojnih mater i j sem 
skušal izraziti v nove l ikovne 
ideje s skra jno izbranimi obsto-
jnostmi elementov, ploskev in 
barve v svetlobi," je razložil av-

B o g o m i r Lugar ič o b 
odpr t ju razs tave . 

Foto Č r tomi r Gozn ik . 
tor fotografi j Bogomir Lugarič. 

M Z 

Pogovor z mojstrom Stojanom 
Kerblerjem 

v petek, 6. novembra , je bila v Miheličevi galeriji otvoritev 
razstave fotografij Stojana Kerbler ja , ki sta jo ob mojstrovi 
šestdesetletnici pripravila Pokar j inski muzej P t u j in Ta lum iz 
Kidričevega. Da bi Kerbler jevo fotografsko delo osvetlili z več 
strani, je muzej pripravil pogovor z ume tn ikom, ki ga bo danes 
(v četrtek, 12. novembra) zvečer vodil dr. P r imož Lampič . Dr . 
Lampič je kustos v Arh i t ek tu rnem muzeju Slovenije ter preda-
vatelj na Filozofski fakultet i v L jub l jan i na oddelku za umen-
tostno zgodovino. Je dober poznavalec Kerblerjevega opusa, pa 
tudi fotografije nasploh. Pogovor bo v Miheličevi galeriji, m e d 
razstavljenimi fotografi jami, ki v izboru predstavl jajo najpo-
membnejša Kerbler jeva dela. Vabljeni! 

M . C 

Dijaki dijaških domov zapeli in 
zaigrali 

Včeraj so se v Narodnem domu na P t u j u zbrali predstavniki 
14 di jaških domov severovzhodne Slovenije in gostje iz Porto-
roža na glasbenem srečanju. Vsak dijaški dom se je predstavil z 
eno do dvema glasbenima točkama, nato pa je bil še dijaški ples. 
P tu j sk i dijaški dom sta zastopala srednješolec Jože Rozman Kle-
nar s ha rmon iko in osnovnošolec Dušan Meznarič , ki je zapel. 
Glasbeno srečanje sta organizirala Dijaški dom P t u j in Skup-
nost di jaških domov Slovenije. 

MZ 

PTUJ / NOVICA IZ KNJIŽNICE I. POTRČA 

S/ffloiiu Pefroviw Čopovo priznanje 
Zveza b i b l i o t e k a r s k i h druš tev S l o v e n i j e j e l e t o s p o d e l i l a 
najv i š je , Č o p o v o p r i z n a n j e p t u j s k e m u v i š j e m u 
k n j i ž n i č a r j u S i m o n u P e t r o v i č u . P r i z n a n j e j e preje l za p i o -
n i r s k o d e l o n a p o d r o č j u p o t u j o č e g a k n j i ž n i č a r s t v a i n za 
p r i s p e v e k k razvoju s l o v e n s k e g a k n j i ž n i č a r s t v a . 

Danes 63-letni P tu jčan Simon 
Petrovič je po pokl icu sicer 
učitelj zgodovine in zemljepisa, 
vendar dela v knj ižnic i že polnih 
26 let. Seveda je že kmalu po pri-
hodu v to ustanovo opravil stro-
kovni izpit iz knjižničarstva. V 
knj ižnic i je pričel pionirski raz-
voj potujoče knj ižnice, oblike 
izposojanja knj ig , s katero v 
p tu jsk ih knj ižnic i še niso imeli 
izkušenj , pa tudi drugod po Slo-
veniji so bile bolj skromne. Pol-
ne kovčke knj ig je tovoril z avto-
busom, vlakom ali kar s kolesom 
v odročne dele takratne p tu jske 
občine. Danes je že nekoliko 
lažje, saj imata s kolegom Vla-
dom kombi , veliki načr t potu-
joče p tu jske knj ižnice pa je 
bibliobus, posebej pr irejen avto-
bus za izposojo knj ig. Kaže, da 
Simon Petrovič nakupa biblio-
busa ne bo dočakal na delovnem 
mestu, saj bo odšel spomladi v 
pokoj. 

Takra t bo imel več časa za svo-
je dolgoletne konj ičke: planinar-

jenje, kolesarjenje in 
zeliščarstvo, pa seveda za knjige. 
D o m a hran i nekaj zelo starih 
p r imerkov moli tvenikov in dru-
gih knj ig , za katere želi, da bi jih 
lahko nekega dne zvezal, nato pa 
pokazal na razstavi tudi vsem 
drug im, ki jih zanimajo starejše 
publikacije . 

MZ 

S i m o n Petrovič 

PTUJ / VIKTORINOV VEČER 

pkultizem^ magi-
ja^ satanizem 
IVekaterim s e zd i č u d e n n a s l o v z a V i k t o r i n o v e v e č e r e . 
D a n e s s o n e k a t e r i p r e p r i č a n i , da n i m o d e r n o b i t i ve-
r e n , p a se o svoj ih d u h o v n i h n a g i b i h p o d a j a j o n a 
p o d r o č j e o k u l t n e g a i n m a g i č n e g a , k a r j e n a v a d n o n a -
d o m e s t e k z a i s k a n j e i n tveganje vere . Z a r a d i n e -
p o u č e n o s t i z a p a d a j o v o s e b n e s t ike , iz k a t e r i h se 
t e ž k o i z m o t a j o . Č l o v e š k e t ravme te vrste p u š č a j o 
t e ž k e p o s l e d i c e . 

Prof.dr. Rafko Vodeb je kArizmat ik , ki skuša l judem v nj iho-
vih s t iskah pomagat i . Rodil seje 26. 7. 1922 v Dolen j i vasi pri 
V i d m u ob Savi. Klas ično gimnazi jo je obiskoval v Mar iboru ter 
š tudiral na Filozofski in Teološki fakulteti na Urbanovi uni-
verzi v R imu , k jer je bil posvečen za duhovn ika leta 1958. Po 
št ir i letnem š tudi ju umetnos tne zgodovine v Louva inu je bil 
predavatel j n a isti univerzi . P o vrni tvi v Mar ibor je predaval na 
Teološki fakulteti v Mar iboru . Sourejal je revijo Nova mladika , 
sodeloval pr i raznih slovenskih in tu j ih kn j iževnih , ku l tu rn ih 
in s t rokovnih revijah. Pesnik , prevajalec, mož duha ustvarja v 
vzorno obnovl jenem ml inu v Slivnici in ob šumen ju potoka 
posluša stiske l judi , ki od blizu in daleč pr iha ja jo k n j emu . 

V petek, 13. novembra , ob 19. ur i bo med nami v refektori ju 
Minori tskega samostana. Za glasbeni u t r ip bosta poskrbeli Na-
talija Fran jkov ič - flavta in Mar jana Vajngerl - klavir. Po mar-
t inovem se bo prilegal duhovno bogat večer. 

TeFzMI Kolenko 

ŠMARTNO NA POHORJU / POLOŽILI TEMEUNI KAMEN ZA NOVO TELOVADNICO 

Uresniiuleio se dolgoletne sanje 
Martinova nedelja, ko krajani v čast far-

nega patrona sv. Martina praznujejo kra-
jevni praznik in na javni prireditvi opravijo 
obračun dela za minulo leto, je bila letos v 
Smartnem na Pohodu še posebej praz-
nična. Veliko število krajanov se je ob gos-
tih, med njimi je bil župan dr. Ivan Žagar s 
predstavniki občine, zbralo ob polaganju te-
meljnega kamna za novo telovadnico pri ta-
mkajšnji osnovni šoli. Dogodek so po-
lepšali učenci osnovne šole, ki so skupaj s 
Frajhajmsko godbo, Vaberškimi fanti in 
domačim tamburaškim orkestrom pripravi-
li priložnostni program. 

Krajevna skupnost Šmartno šteje okoli 1150 
prebivalcev. Ker so hiše raztresene po 
pobočjih daleč vsaksebi, posvečajo veliko po-
zornost cestam, ki so življenjskega pomena za 

povezavo krajev. Kar 150 km jih je, mnoge 
med njimi pa so na eni izmed zadnjih sej 
občinskega sveta uspeli prekategorizirati v lo-
kalne in tako bodo za njihovo vzdrževanje in 
asfaltiranje prejemali denar iz občinskega 
proračuna. Tako so jih letos asfaltirali kar šest 
kilometrov. 

Zavedajo pa se, da morajo tudi mladim ure-
diti prostor, da bodo lahko doma obiskovali 
šolo s kvalitetnim programom in da bodo 
bodoči gospodarji pripravljeni za vodenje 
domačij. Sedanje šolsko zgradbo so odprli 
1982. leta, vendar jim je manjkala še telo-
vadnica in nekaj prostorov, da bodo imeli vse 
pogoje za devetletno šolanje. Pred dvema le-
toma so izglasovali krajevni samoprispevek; 
večino sredstev namenjajo za šolsko telo-
vadnico, drugo pa za ceste. Razumevanje za 

njihove potrebe je pokazala tudi občina Slo-
venska Bistrica in pričela akcijo, kar je pripel-
jalo do priprav za gradnjo. V prizidku bodo 
telovadnica, spremljevalni prostori, dve učil-
nici, zbornica, sanitarije, prostor za orodje in 
hodniki. Naložba naj bi veljala 118 milijonov 
tolarjev, od tega jih bo 27,5 milijona prispeva-
la krajevna skupnost, občina 31,5 milijona in 
59 milijonov ministrstvo za šolstvo in šport. 
Izvajalec del je gradbeno podjetje Granit iz 
Slovenske Bistrice, ki obljublja, da bo gradnjo 
končal do konca avgusta 1999, seveda če bo 
država pravočasno primaknila svoj delež. 
Tako bi lahko šmarski šolarji začeli pouk v 
novi telovadnici že v šolskem letu 1999/2000. 
Vsi prisotni smo jim želeli, da bi se jim njiho-
ve dolgoletne želje uresničile. 

Vida Topolovet 

Večernica 
Jutri, v petek, 13. novem-

bra (uf, pravi datum za 
vraževerne!), bodo v prosto-
rih časopisne hiše Večer 
razglasili najbol jšo leposlov-
no knj igo za mlade bralce, ki 
je bila izdana leta 1997. 
Nagrado, poimenoval i so jo 
večernica in bo letos podel-
jena drugič, je lani prejel 
Tone Pavček za zbirko pes-
mi Majnice: fulaste pesmi. 

Tudi letos sestavljajo stro-
kovno komisi jo priznani 
poznavalci mladinske litera-
ture: Tilka Jamnik (vodja 
Pionirske knjižnice iz Ljubl-
jane), Darka Tancer Kajnih 
(urednica revije Otrok in 
knjiga), Milan Vincetič (pes-
nik in pisatelj), Melita 
Forstnerič Hajnšek (uredni-
ca za kulturo pri Večeru), ko-
misiji pa predsednikuje dr. 
Igor Saksida (docent na Fi-
lozofski fakulteti). Na razpis 
za nagrado so slovenske 
založbe prijavile sedemind-
vajset knjig, ki ustrezajo 
razpisnim pogojem. Komisi-
ja je že pred časom razglasi-
la pet enakovrednih finalis-
tov: 

A SO 
KREMŠNITE 
NEVARNE 

je velika slikanica prizna-
nega pesnika in pisatelja Mi-
lana Dekleve, ki je izšla pri 
Mladinski knjigi in je namen-
jena bralcem o d desetega 
leta dalje. Zgodba je humor-
na pr ipoved o nekoliko 
odštekani družini, ki jo v si-
novem telesu obišče prišlek 
iz vesolja. 

ŠTIRI IGRE ZA 
OTROKE 

so izpod peresa mojstra 
slovenskega jezika, pesnika 
in prevajalca-Milana Jesiha 
in so izšle v zbirki Mali oder 
pri založbi Mladinska knjiga. 
V knjigi so naslednje igre: 
Cesarjeva nova oblačila. De-
seti raček, Kronan norec ter 
Zvezda in srce. Jesihove 

igre za otroke so imenitno 
branje za starejše osnov-
nošolce, a tudi odrasl im bo 
branje pravi užitek. 

LAŽNIVA SUZI 
je roman Dese Muck, ki je 

bila tudi lani med finalisti za 
Večernico z romanom 
Kremplin. Tudi ta knjiga je 
izšla pri Mladinski knjigi v 
zbirki Knjigožer. Prigode 
najstnice Suzi, ki hoče prob-
leme reševati z lažmi, so se 
izjemno priljubile predvsem 
pri mladih bralkah, saj je v 
mladinskem oddelku 

Knjižnice Ivana Potrča vseh 
petnajst izvodov te knjige 
nenehno izposojenih. 

SKRIVNOST 
ŠPURKOV 

je znanstvenofantastična 
pripoved popularnega igral-
ca, a tudi pesnika in pisatel-
ja Andreja Rozmana Roze, 
ki je napeti pustolovščini do-
dal jasen ekološki pouda-
rek. Ta knjiga je Rozmanov 
pripovedni prvenec za mla-
de bralce, ki so ga doslej 
spoznali kot pesnika. Knjiga 
je izšla pri Mladinski knjigi. 

MOJ PRIJATELJ 
ARNOLD 

je roman pisateljice Janje 
Vidmar, ki se vedno bol j 
uveljavlja med pisci za mla-
de bralce. Po knjigi, ki je 
pustolovska zgodba z ele-
menti kriminalke, je bila pos-
neta televizijska nadaljevan-
ka. Ta knjiga je edina fina-
listka, ki ni izšla pri Mladinski 
knjigi, marveč pri založbi 
DZS iz Ljubljane. 

Slavnostna izročitev nagra-
de Večernica bo v Murski 
soboti na tradicionalnem 
srečanju mladinski pesnikov 
in pisateljev Oko besede 20. 
novembra. 

Llllana KlemeniU 

FILMSKI KOTIČEK 

Dosjeji X 
Resnica čaka. Še vedno. Pa ne zato, ker je Mulder 
in Scully ne bi odkrila, pač pa nam zemeljski ego ne 
dopušča sprejetja tako nerazburljive verzije "razkrit-
ja". Roko na srce, le kdo si želi Nezemljane v obliki 
sluzavih bedakov? 
Ne zaupaj nikomur, je Mulderjevo (David Duchov-
ny) geslo, toda film ne bi nastal, če ne bi naš junak 
dobil informacij od skrivnega sodelavca. Vsega hu-
dega navajena FBI-jevca sta tako na sledi nevarne-
mu virusu nezemeljskega izvora. Da bi dostop do 
resnice bil še bolj otožen, Scully (Gillian Anderson) 
podleže virusu. Ali bo Mulder uspel rešiti primer 
brez svoje desne roke? 
V filmu ne boste zasledili nič, kar vam ne bi bilo 
znano že iz nadaljevanke. Edina senzacija naj bi bili 
prikazani vesoljci, toda verjetno bi bilo bolje, če bi 
ostali skrivnostno prikriti. Parazitski Nezemljani, 
živeči v zemeljskih votlinah, vam ne bodo samo 
razbili predstave o prijaznih in inteligentnih ve-
soljčkih tipa ET, tudi vašemu oziranju proti nebu 
bodo odvzeli smisel. 
Drugi razlog za ogled filma bi lahko bil, kaj se bo 
izcimilo iz seksualne napetosti med Scully in Mul-
derjem. Že res, da obstajajo namigovanja, celo 
kakšen dotik preveč je videti, toda pri takem raz-
merju še ni bojazni za nasledstvo. Kvečjemu se je 
napetost med njima razvila iz "izredno visoke" v 
"pozor - smrtno nevarno". 
Zakaj bi si sploh ogledali film Dosjeji X? Morda za-
radi zanimive zgodbe, raznovrstnih snemalnih loka-
cij (od Antarktike do Tunizije) ali zato, ker verjamete 
v obstoj Nezemljanov? Vse to in še več boste dobi-
li, če si boste dva dela nadaljevanke posneli in si ju 
v miru ogledali v udobnosti domačega fotelja. 

Nataša Žuran 



KIDRIČEVO / DOGRADNJA SOLE 

Sedem novih uiilnU že v 
zaietku prihodnjega leta 

v K i d r i č e v e m s o s r e d i p r e n o v e i n d o g r a d n j e o s n o v n e š o l e . 
Š o l a p o t r e b u j e n o v e p r o s t o r e ž e s e d a j , p r e n o v l j e n a i n 
r a z š i r j e n a p a b o p r i p r a v l j e n a t u d i za u v e d b o d e v e t l e t n e g a 
p o u k a , j e p o v e d a l r a v n a t e l j B r a n e T o n e j c . I n v e s t i c i j o , 
v r e d n o 1 0 0 m i l i j o n o v to larjev , financira z a e n k r a t o b č i n a 
K i d r i č e v o , v e n d a r b o p o l o v i c o s t r o š k o v k a s n e j e p o v r n i l o 
M i n i s t r s t v o z a š o l s t v o . Če b o v r e m e u g o d n o , b o d o nov i 
p r o s t o r i n a r e d za u p o r a b o k m a l u p o n o v e m l e t u . I z v a j a l e c 
de l j e G r a d b e n o p o d j e t j e P tu j . 

"Ne samo zaradi devetlemega 
pouka, pač pa že sedanj i pouk 
zahteva izboljšanje prostorov. 
Po zakonu pot rebuje namreč 
vsaka šola poseben prostor za 
knjižnico, računalniško učilnico 
in druge specializirane učilnice," 
je povedal ravnatelj Brane To-
nejc. "Prenove so bili n u j n o 
potrebni garderobni prostori pr i 
telovadnici. Z nadgradn jo teh 
prostorov bo šola pr idobila dve 
novi učilnici s posebnim vho-
dom, p r imern i za najmlajše 
šolarje. Najmla jš i učenci , v pri-
hodnje stari 6 let, bodo potrebo-
vali prostore, p r imerne svoji ve-

likosti. Zato bosta v Kidr ičevem 
ti dve učilnici zanje p r i m e m o 
opremljeni , prav tako bodo pri-
merno urejene zanje tudi sanita-
ri je v tem delu šole." 

Največja dela čakajo šolo v pri-
hodn j ih dneh , ko bodo razširili 
tudi avlo. "S pr iz idkom ob avli 
in nadgradnjo tega dela šole 
bomo pridobil i še pet prostorov. 
V n j ih bodo knj ižnica, računal-
niška, glasbena in l ikovna učil-
nica ter igralnica. Prostore v 
zgornji etaži b o m o lahko po 
potrebi združili v enoten prire-
ditveni prostor , p r imeren za 
šolske in občinske prireditve," je 
o načr t ih povedal ravnatelj Bra-
ne Tonejc . 

VRTEC ODSLEJ 
SAMOSTOJEN 
ZAVOD 

Pod šolskim okri l jem je nekaj 
mesecev (od razdružitve 
ptujskega vrtca v juli ju) deloval 
tudi vrtec. Vendar pa je vrtec 
Kidričevo edini v bivši p tu jski 
občini, ki je poleg ptujskega 
vrtca lahko organiziran kot sa-
mostojen zavod. "Tako je ob ve-

l ikem razumevanju oDcinsKin 
svetnikov in župana za prešolsko 
varstvo s 1. novembrom pričel 
vrtec delovati kot samostojen za-
vod," je povedal Brane Tonejc , 
ki bo do imenovanja novega 
ravnatelja - predvidoma v janu-
ar ju - kot vršilec dolžnosti op-
ravljal tudi to delo. 

Vrtec Kidričevo ima* skupaj z 
enoto v Cirkovcah poleg 
ptujskega vrtca edini v nekdanj i 
p tu jski občini zadostno število 
oddelkov za samostojno delo-
vanje. Vsi oddelki so povsem 
polni , na sprejem v vrtec pa čaka 
še 37 otrok. V 10 oddelkov 
rednega vrtca in 2 oddelka 
pr iprave na šolo je sedaj 
vkl jučenih 237 otrok. 

Milena Zupanii 

R a v n a t e l j O Š Kidr ičevo 
B r a n e T o n e j c 

V Kidričevem so ponosni 
na uspeh lanskoletne razis-
kovalne naloge osmošolk 
Morane Luhaj, Maje Omik, 
Nataše Pišek in Barbare 
Zafošnik, ki so pod vodstvom 
mentorice Romam Lepoša 
napisale odmevno nalogo 
"Naš dimnik včeraj in 
danes". Naloga je bUav celoti 
objavljena in pohvaljena v 
strokovni reviji Slovenskega 
etnološkega društva. 

PTUJ / IGRALNICA IN RISALNICA NA GRADU VABI 

Prinesite v muzej predmet po svoji izbiri 
v soboto, 14., in v nedeljo, 15. novembra, med 9. in 17. uro je za otroke odprta risalnica in čital-

nica na grada. Posebna pozornost bo ta konec tedna namenjena muzejskim predmetom. Otroci 
in starši so posebej vabljeni, da po svoji izbiri prinesejo v muzej tisti predmet, za katerega me-
nijo, da v muzej sodi. Prinesite ga, dobili boste skromno nagrado ter sami sodelovali pri mu-
zejski obdelavi predmeta (inventarizacija, fotografiranje itd.) 

Muzej zbira, h ran i in prezemira določeno kol ič ino "najpomembnejš ih" oz. najbol j t ipičnih ali 
umetn iško vrednih predmetov, ki j ih želi z n j ihovo pričevalno vrednost jo ohrani t i zanamcem, 
istočasno pa so seveda namen jen i t ud i vsem n a m kot dosežki človeškega duha in kot pričevalci pre-
teklih obdobij . Najpreproste jša definicija muzeja je prav ta, da je to ustanova, k je r se hrani jo in 
razstavljajo zbirke u m e t n i n , zgodovinski spomenik i in predmet i , p redmet i iz narave, tehnični pred-
meti , p redmet i iz vsakdanjega življenja ... V muze ju predmete zbirajo, urejajo, hrani jo in s t rokovno 
obdelujejo z n a m e n o m , da jih razstavijo, preuči jo, raztolmačijo in povežejo $ sodobnostjo. Vse to p a 
so naloge muze jsk ih strokfcvnih delavcev - kustosov. 

Otroci , vabimo vas, da v teh dveh dneh tud i vi postanete na neki način muzejski kustosi, da sami 
izberete in ob naši pomoč i s t rokovno uredi te predmete , ki po vašem m n e n j u sodijo v muzej . N i nu-
jno, da so zelo stari, to sploh n i odlučujoČ kri ter i j , l ahko so tudi iz sodobnosti , p o m e m b n o je, da se 
vi odločite zanje. 

Vljudno vabljeni! 
^ ^ Martin Šf^er 

Gradili both štiri leta 
Z a s l o v e n s k o g o r i š k o o b č i n o J u r š i n c i j e b i l p e t e k , 6 . n o v e m -
bra, v e l i k i n p o m e m b e n d a n , k i s e b o v e r j e t n o z v e l i k i č r k a -
m i z a p i s a l v š o l s k o k r o n i k o . M i n u l i p e t e k s o n a m r e č n a 
s l o v e s n o s t i , n a k a t e j i j e b i l m e d p o m e m b n e j š i m i g o s t i t u d i 
m i n i s t e r za m a l o g o s p o d a r s t v o i n t u r i z e m J a n k o R a z -
g o r š e k , v o s n o v n i š o l i p o l o ž i l i t e m e l j n i k a m e n i n s t e m n a z -
n a n i l i p r i č e t e k g r a d n j e v e č n a m e n s k e d v o r a n e , t e l o v a d n i c e 
i n p r o s t o r o v za dva o d d e l k a vrtca . 

Gradn jo naj bi začeli še v tem 
letu, seveda če bo to dopuščalo 
vreme. Tekla bo po fazah in čez 
štiri leta na j bi objekt že služil 
svojemu namenu . Po prvih 
izračunih je naložba vredna 
blizu 450 mil i jonov tolarjev, 
juršinska občina pa bo zanjo mo-
rala zagotoviti kar dobro polovi-
co vseh sredstev, ostalo bo dalo 
minis t rs tvo za šolstvo in šport. 

Juršinski župan Alojz Kaučič 
je povedal, da si v občini, ki šteje 
le 2300 prebivalcev, niso preveč 
pomišljali ob dragi in zahtevni 
investiciji, ter dodal, da se redko-
kdaj zgodi, da se v ma jhn i občini 
postavljajo tako pomembn i te-
melji za nove generacije. Juršin-
čani ne želijo biti v podrejenem 
položaju, še posebej ne na podro-
čju osnovnega šolstva, in želijo 
otrokom zagotoviti boljše pogoje 
za učenje in delo, predvsem v 
razvijanju športnih aktivnosti, 
da pa mislijo resno, že 30 let do-
kazujejo s samoprispevkom. Po-
tem ko so v štirih letih vlagali in 
skoraj dokončno uredili in-
fa r s t ruk tume objekte, so dali se-
daj prednost šolstvu, saj mora 
šola še pravi čas zagotoviti vse 
potrebne pogoje za 9-letno šolan-
je. Župan Kaučič je omenil , da je 
v zastavljeni štiriletni projekt 
načrtovana tudi dodama prenova 
prostorov v stari šolski zgradbi, 
predvsem šolska kuhin ja in jedil-
nica, zunanjost starega in novega 
dela šole pa so tako že temeljito 

uredili lansko leto. 
Ravnateljica OŠ Juršinci 

Francka Petrovič je naredila pre-
rez skozi zanimivo šolsko kroni-
ko in med drugim povedala, da 
so bili temelji šolstva v Juršincih 
postavljeni že davnega leta 1806, 
ko so pouk začenjali v takrami 
mežnarij i . Že leta 1834 so v 
Juršincih dobili novo šolsko pos-
lopje, 1894. leta so začenjali 
gradnjo štirirazrednice in stara 
šolska zgradba je še danes v upo-
rabi. D o 1974 na juršinski šoli ni 
bilo preurejanj , konec prizade-
vanj za širitev in nov prizidek pa 
je bilo leta 1989, ko so v Jurš incih 
začenjali gradnjo prizidka. Tako 
so leta 1991 dočakali enoizmens-
ki pouk in s tem je bilo precej 

m a n j težav pri organizaciji 
šolstva nasploh. Ravnateljica 
Francka Petrovič je dodala, da 
so v šolski kroniki izredno zani-
mivi tudi podatki o učencih in 
n j ihovem številu, saj se je ta šte-
vilka do danes že kar razpolovila 
in šolo v Juršincih v tem šols-
kem letu obiskuje 231 učencev 
(leta 1963 jih je bilo kar 469). Si-
cer pa se učenci in delavci šole 
t rudi jo biti med najboljšimi tako 
pri pouku kot tudi pri različnih 
šolskih akt ivnost ih; iz leta v leto 
dosegajo več uspehov. Nove te-
lovadnice se otroci zelo veselijo, 
predvsem nižješolci, ki bodo 
novo telovadnico že preizkusili. 

Jurš inski učenci so za petkovo 
slovesnost pripravil i prisrčen 
ku l tu rn i program, zapeli pa so 
tudi člani mešanega pevskega 
zbora juršinskega kul turnega 
društva, nazadnje pa so se v se-
danj ih prostor ih m a j h n e šolske 
telovadnice predstavili še mladi 
judoisti pod vodstvom trenerja 
Jožeta Marina. 

Tatjana Mohorko 

J u r š i n s k i ž u p a n Alojz K a u č i č j e p o s k r b e l z a t r d n e te -
m e l j e . Foto: T M 

SLOVENSKA BISTRICA / TEDEN VSEZIVUENJSKEGA UČENJA 

^nm/e /e kot voda in kruh 
T u d i s l o v e n j e b i s t r i š k a l j u d s k a u n i v e r z a s e j e v k l j u č i l a v s l o v e n s k i t e d e n v s e ž i v l j e n j s k e g a 
u č e n j a , k i j e traja l o d 1 9 . d o 2 5 . o k t o b r a . Prvi d a n j e b i l d a n o d p r t i h vrat z o d p r t j e m 
razs tave , k j e r s o v s l i k i i n b e s e d i p r i k a z a l i i z o b r a ž e v a n j e o d r a s l i h , p r e d s t a v i l i p a s o t u d i 
i z d e l k e u č e n k d v e l e t n e š i v i l j s k e s r e d n j e š o l e . V t o r e k j e p o t e k a l o t e s t i r a n j e v z n a n j u t u j i h 
j e z i k o v , v s r e d o j e b i l a p r e d s t a v i t e v š t u d i j s k i h k r o ž k o v , k j e r s o u d e l e ž e n c i p r i s l u h n i l i pre -
d a v a n j u o zdravi p r e h r a n i n e k o č i n d a n e s , p o t e k a l a p a j e t u d i d e l a v n i c a n a t e m o l e t n i č a s i 
v sv i l i . V č e t r t e k j e b i l n a t e m o u s t v a r j a m o , r a z i s k u j e m o i n se i z o b r a ž u j e m o p r e d s t a v l j e n 
p r o j e k t P o h o r j e , H a l o z e , D r a v i n j s k e g o r i c e - n a š s k u p n i ž i v l j e n j s k i p r o s t o r . Svoje d e l o s o 
p r e d s t a v i l e t u d i vez i l j e , o b i s t e m č a s u j e b i l t u d i p r i č e t e k t e č a j e v r o č n i h de l z a o t r o k e . 

Ker izvira vseživljenjsko 

učenje iz potreb današnjega časa. 

nam je direktorica L U v Slo-
venski Bistrici Vida Lepoglav 
povedala, da s tem izobraževan-
jem oblikujejo novo kul turo 
učenja, ki nam pomaga pri 
obvladovanju izzivov in zahtev 
sodobnega življenja ter dela. 
Meni , da smo doslej premalo 
skrbeli za izobraževanje v 
tret jem živl jenjskem obdobju in 
temu bodo v p r ihodn je posvetili 
več pozornosti . Pripravil i so 
programe, ki so zanimivi za mla-
de in m a n j mlade, na pr imer sli-
kanje na svilo, us tvar janje iz na-
ravnih materialov, učenje tu j ih 
jezikov, računalništvo in še kaj. 

"Štirideset let smo v Slovenski 
Bistrici, torej smo javni zavod s 
tradicijo. Za nami je veliko spre-
m e m b in reform na področju 
vzgoje in izobraževanja, spre-
m e m b statusa in položaja de-
javnosti. Vedno pa nam je ostala 
p r imarna naloga izobraževanje, 
usposabljanje in izpopolnjevan-
je. V zadnj ih letih smo v dose-
ganju osnovnih ciljev pri bogato 
in široko zasnovanem 
izobraževalnem programu na-
jmočnejši doslej, saj zagotavlja-
m o kvali tetno delo z andragoško 
vsestransko usposobl jenimi pre-
davatelji ter delavci L U , ob 

skrbno izvedenih programih in 
v dobro opreml jenih učilnicah 
in šele sedaj se zavedamo, kako 
p o m e m b n i so p r imern i prostori 
za široko zasnovano in uspešno 
delo," je ob dnevu odpr t ih vrat 
povedala direktorica L U Vida 
Lepoglav. 

Vseživljenjskosti se nadvse 
dobro zavedajo tudi pr i zasnovi 
dela z udeleženci izobraževanja, 
saj so z n j imi od 7. ure z jut ra j pa 
vse tja do 21.30 zvečer. T a k o so v 
lanskem letu imeli več kot 1170 
udeležencev izobraževanja z 97 
zunan j imi sodelavci. Od tega so 
št ir je doktor j i znanosti , pet je 
magistrov, sedemdeset predava-
teljev z visoko in osemnajs t z 
višješolsko izobrazbo. 

"Naše vodilo je, da da jmo 
odrasl im pri ložnost , na j se učijo 
in si pr idobi jo znanje , izobrazbo, 
samozavest, na j se učijo v skupi-
ni in vzpostavljajo prijateljske 
vezi in preženejo t ravme šolskih 
klopi. Na j jim učenje postane 
užitek in jih osebno bogati," je 
sklenila direktorica L U Slo-
venska Bistrica. 

Vida T o p o / o v e c 

IN MEMORIAM VETERANU LETALSTVA 
Maksimiljan Klemenčič - Sokobanja 

Vzdevek Sokobanja smo 
Maksimiljanu Fegušu pridali že 
kot otroku, ko je bil med 
nemško okupacijo izseljen iz 
Loga pri Krškem, kjer se je rodil 
leta 1931 kot tretji otrok v 
uradniški družini. Po vojni se je 
družina naselila na Hajdini. 
Končal je kovinarsko šolo IKŠ v 
Mariboru. Najprej je bil zaposlen 
v TGA Kidričevo, nato pa v 
železarni na Ravnah, kamor se 
je preselil s svojo 6-člansko 
družino leta 1958. Kasneje je 
poučeval na strokovni šoli in se 
nazadnje posvetil obrtništvu. 

Že ob ustanovitvi se je vključil 
v Aeroklub Ruj. Med padalci in 
piloti je bil zelo priljubljen, saj je 
s humorjem znal popestriti 
družbo. Kasneje se je vključil v 
Koroški letalski center, pa tudi 
med ribiče in ornitologe, sode-
loval pa je tudi v umetniški formi 
vivi na Ravnah. 

Svoj zadnji mir je našel na le-
pem pokopališču v Prevaljah, 
kjer so ga pokopali v soboto. 

24. oktobra. Maksimiljan Kle-
menčič - Sokobanja nam bo os-
tal v trajnem spominu. 

V imenu ptujskih letalskih ve-
teranov 

Matevž Cestnik 

M a k s i m i l j a n K l e m e n č i č -
S o k o b a n j a 

Dušanki v slovo 
Zvezda. Gledaš jo, večno. 
Tedaj se utrne. 
M. Pavček 
Tako nenadoma se je utrnilo tudi tvoje 

življenje. Odšla si in pustila bolečino v 
naših srcih, ki ne bo nikoli minila. 

Ni še tako dolgo tega, ko smo skupaj 
glodali šolske klopi, trepetali pred kont-
rolnimi nalogami, stiskali pesti drug za 
drugega in se skupaj veselili uspehov. 
Bila si vesela, razigrana, vedno 
pripravljena priskočiti na pomoč. Veliko 
smo pridobili ob tebi. Naučila si nas ceniti vse, kar življenje prinese, 
smejati se in zabavati, biti iskren in sprejeti ljudi take, kot so. Čeprav 
je osem let, ki smo jih preživeli skupaj, kratek čas, si jih napolnila s toli-
ko lepimi trenutki, ki se ne bodo nikoli pozabili. 

In že smo bili na razpotju. Odšli smč vsak na svojo stran, da si 
poiščemo svoj svet in svoje sanje. Še smo se srečevali, poklepetali o 
tem in onem, nato pa odhiteli po svojih poteh. Škoda, da si nismo 
vzeli več časa. 

A naenkrat je v turobno novembrsko jutro odjeknila novica. Ne, saj 
ni res! Saj vendar ne more biti res! A zgodilo se je. Zastal je korak, 
umrle so sanje, odteklo je življenje in z njim delček nas ... 

Odšla si, Dušanka. V šelestenju jesenskega vetra pa bo še dolgo 
odmeval tvoj glas, tvoj zveneči smeh. Ne bomo te pozabili, ostala 
boš med nami, saj si bilA del nas in našega življenja. 

Spokojno počivaj, sanjaj svoje neizsanjane sanje, in nič in nihče 
naj ne moti tvojega miru. 

Tvoii Podlehniiani 



LESKOVEC / V NEDELJO SO MARTINOVALI 

Z viffcem po stari haloški nttvadi 
v h a l o š k e m Leskovcu so le tos mart inoval i nekaj dni pred 
11. novembrom, saj so v tur i s t i čnem društvu Klopotec na 
zat ivalno n e d e l j o pripravil i drugo mart inovanje . Vese l ja in 
dobre volje ni z m a n j k a l o tja do večern ih ur, pa tudi n e pol-
n i h sodov in sodčkov, v kater ih je m o š t p o krstu počas i 
postajal v ino . B lagos lov m o š t a j e opravil farni ž u p n i k Edi 
Vajda, za dobro voljo vseh pa so s p e s m i j o poskrbe le 
d o m a č e l judske pevke in m e š a n i pevski zbor ku l turnega 
društva. Za p o k u š n j o je b i lo več kot dovolj v inske kaplj ice , 
k njej so ponud i l i p e č e n e kos tanje in druge d o m a č e dobro-
te, na o snovn i šo l i pa so pripravil i izvirne j e s e n s k e spo-
m i n k e . Prireditev j e b i la u s p e š n a i n dobro o b i s k a n a tudi 
zaradi l epega s o n č n e g a vremena . 

Predsednica T D Klopotec Ida 
Vindiš-Belšak je spomnila na 
pomen praznika godu sv. Marti-
na, ki je že od nekdaj ohranil ve-
liko vezi z dediščino na vasi. 
Med drugim je povedala: »Te-
meljna značilnost martinovanja 
je že v preteklosti bila zelo 
močno povezana z vsem, kar so 

ljudje čez leto ustvarili, pridelali 
in vzredili. Naši predniki so zato 
ohranjali poseben praznik v zah-
valo za vsakoletno dobro letino 
in ob tej priložnosti so, kot se za 
praznik spodobi, pripravili prve 
koline in naredili prve zaloge za 
zimo. Na dan praznovanja so 
bile mize zmeraj obilno 

obložene; manjkalo ni mesa, 
pogač in mladega vina, ostanek 
izmed teh dobrot pa je še danes 
Martinova gos. Poleg tega da je 
bil martinovo zahvalni praznik, 
so ljudje na ta dan poravnali na-
jemnine in dajatve ter vračali 
dolgove. 

V krajih, kjer raste vinska trta, 
je martinovo praznik vinskega 
pridelka in že od nekdaj so ob 
tem prazniku organizirali razne 

obhode našemljenih škofov 
Martinov, ki so hodili po vino-
gradih in na humorističen način 
blagoslavljali mlado vino. V tu-
rističnem društvu smo se 
odločili, da ohranimo ta stari 
ljudski običaj, ki je bil nekoč po-
memben del vaškega življenja 
tudi v Leskovcu, in ga z vso 
pristno domačnostjo predstavi-
mo še drugim.« 

T. Mohorko 

Škof Mar t in je krstil 
m o š t in g a naredi l za 
vino. Foto: T M 

M l a d o vino so v p le tenkah in sodčk ih v Leskovec prinesli tudi iz sosednj ih krajev. O R M O Ž / TRGATEV V LJUTOMERSKO-ORMOSKIH 
GORICAH K O N Č A N A 

Pol manj grozdia kol lani 
z o k t o b r o m se j e k o n č a l a trgatev v L j u t o m e r s k o - o r m o š k i h gor icah . V k le t i J e r u z a l e m 
O r m o ž s o l e tošnjo j e s e n prevzel i pr ib l i žno pol m a n j grozdja kot lan i , kar pa j e po-
vprečna k o l i č i n a zadnj ih pe t ih let . 

Na kmetijskem kombinatu v Ormožu so povedali, da je 580 kooperantov letos predalo 1.208.000 
kilogramov grozdja. Prijavljenih je bilo sicer 650 kooperantov in pričakovali so 2.400.000 kilogra-
mov grozdja, vendar so si nekateri vinogradniki očitno premislili, nekaj pa so jih tudi zavrnili. Letos 
je namreč pričel veljati nov vinski zakon, ki določa najnižjo stopnjo sladkorja pri 64 Oe stopinjah. 
Kar 90 odstotkov vsega grozdja sta predstavljali sorti šipon in laški rizling, povprečna vsebnost 
sladkorja pa je bila 76,3 stopinje Oe. Glede palčila lanskega grozdja nam je uspelo izvedeti, da ga 
pričakujejo do junija prihodnjega leta. V bodoče bodo poslovali samo s količinami za katere bo 
predhodno sklenjena pogodba. 

Tud i v vinogradih podjetja Jeruzalem Ormož je bila količina grozdja občutno manjša kot lani, nje-
gova kvaliteta pa je po oceni direktorja kleti Zlatka Zadravca višja kot lani. Pričakujejo, da bo nekaj 
težav povzročala gniloba, zato bo letošnji letnik zelo zahteven za negovanje. Sladkorna stopnja je 
bila v lastni proizvodnji pri različnih sortah 87 stopinj Oe. V kleti nimajo prostorskih težav z 
letošnjim letnikom. Lani so se zelo trudili za pridobitev tujih trgov in oživitev izvoza, kar jim je do 
neke mere tudi uspelo. Letos pa si želijo, da bi spet vzpostavili delovanje domačega trga, saj brez nje-
ga ni perspektive. 

vki 



PLIBERK / GOSTOVANJE GLEDALIŠČNIKOV PRI KOROŠKIH SLOVENCIH 

Sodelovanje, ki je postalo prijateljstvo 
č l a n i Kul turnega društva S i m o n a Gregorč iča iz Vel ike 
Nede l j e so pred kra tk im s svojo novo u s p e š n i c o - gleda-
l i š k o igro za o troke R d e č a kapica - gostoval i v Pl iberku. 
T o ni b i la nj ihova prva pot čez mejo k rojakom, a m p a k 
del us ta l j enega sodelovanja , ki se j e v zadnj ih dvajset ih 
l e t ih s p r e m e n i l o že v prijateljstvo in števi lne o s e b n e vezi. 
Pevci iz P l iberka so že večkrat gostoval i v Vel ik i Nedel j i , 
pripovedovali so mi o p l e s i h do lgo v noč , zabavah in 
druženju. Zato j e bi l sprejem v P l iberku pr isrčen in 
d o m a č . 

Najprej smo si ogledali bodoči 
kul turni dom, ki je še v iz-
gradnji. Prostorno zgradbo, ki 
naj bi bila končana 15. aprila, so 
pričeli graditi leta 1996. Objekt, 
ki je simbolično umeščen med 
zadrugo in posojilnico, skupaj fi-
nancirata državi Slovenija in 
Avstrija, tretjino sredstev pa 
bodo primaknili koroški Sloven-
ci sami. Skupno bo v objektu ok-
rog 2000 kvadratnih metrov 
prostora. V podzemni etaži bo 
športna dvorana pr imernih di-
menzij, ki bo omogočalo 
udejstvovanje v najazličnejših 
športih. Pliberška odbojkarska 
ekipa namreč tekmuje v zvezni 
ligi in se je uvrstila celo v tekmo-
vanje za evropski pokal. Šport je 
eden pomembnih povezovalnih 
dejavnikov v kraju. V pritličju 
bo dvorana za 450 obiskovalcev 
in s primerno velikim odrom, na 
katerega si želijo povabiti gleda-
liške predstave iz Slovenije. V 
stavbi bodo tudi gostinski in 

poslovni prostori, v prvem 
nadstropju pa predvsem pisarne. 
Nedavno je prišlo do občutnega 
zastoja pri realizaciji del, saj 
avstrijska država ne izda delov-
nih viz slovenskim delavcem, ki 

bi morali nadaljevati montažo. 
Sedaj je že jasno, da otvoritve ne 
bo 15. decembra, kot je bilo na-
jprej predvideno, upajo pa , da 
ne bo padel v vodo tudi spomla-
danski termin otvoritve. 

Zaradi gradnje doma so morali 
presaditi tudi lipo, ki so jo v Pli-
berku pred časom zasadili Veli-
konedeljčani. Sodelovanje med 
krajema se je pričelo kot 
poznanstvo družin Sok in Cvlf, 
danes pa se nadaljuje na kulturni 
in prijateljski ravni. Med zame-
jci je zelo živa slovenska pesem. 
Znan je mešani zbor Podjuna, ki 
ima 36 članov. Nastopajo ob 
različnih priložnostih, poznajo 

jih tudi ljubitelji petja v Sloveni-
ji, kjer so veliko nastopali. Izdali 
so glasbeno kaseto, poleg petja 
pa jih žene tudi želja po 
druženju. Še posebej pa skrbijo 
za svojo mladino in tako ima 
otroški zbor kar 50 članov. Pros-
tor za vaje in nastope jim veliko-
dušno odstopa župnik, vendar 
čeprav krasno urejena farna dvo-
rana in njen oder, sta za večje 
nastope premajhna. Predsednik 
kulturnega društva Milan Piko 
je povedal, da ima cerkev veliko 
posluha za njihovo delovanje. 

Pred kratkim so koroški Slo-
venci dobili tudi svoj radio. Iz 
Celovca se je oglasila radijska 
postaja, ki oddaja 24 ur na dan v 
slovenskem jeziku. To je velika 
pridobitev, saj so imeli prej le 
pol ure slovenskega programa 
dnevno. Milan Piko meni, da 

morajo za svoj obstoj na tem 
prostoru krepiti lastne moči, saj 
se lahko zanesejo predvsem 
nase. V času združevanja Evrope 
vidijo svoj prostor v okviru 
meddržavnih regijskih povezav. 

V Pliberku je Rdeča kapica na-
letela na dober odziv. Gre za kla-
sično zgodbo - o pot skozi gozd, 
požrešnem volku, za srečni ko-
nec pa poskrbi lovec. Avtor Da-
nilo Gorišek je dodal še nekaj 
oseb in zapletov - strahopetni 
boter Bodež, pikri stric Matic, 
naglušna strina Mina, trije 
zajčki, dva medveda, žabica in li-
sica. Nastopajo odrasli igralci in 
otroci, od katerih ima najmlajša 
igralka le 5 let. Za prepričljivo 
podobo poleg igre skrbijo še 
odlična scena, kostumi ter svet-
lobna in glasbena spremljava. 
Režiser igre je Alojz Matjašič, 

nastopili pa so Barbara Ivančič, 
Darja Kosi, Lojzek Matjašič, 
Danica Cvetko, Tonček Zum-
bar, Janja Cvetko, Tomi Cvetko, 
Franček Kosi, Franček 
Gašparič, Tina Žumbar , Tea 
Cvetko, Marina Kandrič, Tama-
ra Podlesnik, Mateja Gašparič in 
Monika Meško. Za garderobo je 
skrbela Marta Frangež, za mas-
ko Zdenka Cvetko in Metka 
Žumbar , za glasbeno in svet-
lobno opremo Slavko Cvetko in 
Franci Štuhec, za kulise pa so 
poskrbeli Marija Zorjan, Viktor 
Kosi in Marjan Cvetko. Otroci 
in odrasli so navdušeno pomaga-
li rešiti Rdečo kapico in babico, 
ob slovesu pa je bilo že slišati va-
bila za pr ihodnje srečanje - to-
krat v Veliki Nedelji. 

v k i 

M i lan Piko, p redsedn ik 
ku l turnega društva 
Podjuna iz Pl iberka 

Utr inek iz R d e č e kap ice , nove u s p e š n i c e kul turnega 
društva S i m o n a Gregorč iča iz Vel ike Nede l je 

Z g r a d b a novega ku l turnega d o m a v Pl iberku naj bi 
bila s lovesno odpr ta s p o m l a d i 

ORMOŽ / PREDAVANJE ZA UUBITELJE KUHANJA 

Zdrava preltrana 
Zadnji oktobrsk i t e d e n so se n a prvem predavanju iz vrste 
aktivnost i m i k r o p r o g r a m a Kaj l a h k o s tor imo za svoje 
zdra\ je zbral i š tev i ln i s lušate l j i , k i imajo v svojem po-
k l i c n e m al i z a s e b n e m življenju opravek s k u h a n j e m in j i h 
ta t e m a t i k a z a n i m a . D i p l . ing. M a j d a Her l i č , vodja preh-
rane v mar iborsk i b o l n i š n i c i , j e predavala o o s n o v a h zdra-
ve prehrane i n o vplivu p r e h r a n e n a n a š e zdravje. O m e n -
j e n i projekt j e nas ta l kot p lod prizadevanj O b m o č n e g a 
združenja R d e č e g a križa Ormož , izvedbo pa podpirata i n 
o m o g o č a t a še Evropska s k u p n o s t skoz i program P h a r e 
Lien i n O b č i n a O r m o ž . 

Tematika predavanja je 
vsem dobro znana, vendar se, 

.po rezultatih raziskav sodeč, 
kljub temu prehranjujemo sla-
bo. Med slabe prehranske na-
vade Slovencev spada 
predvsem zaužitje premalo 
ogljikovih hidratov, dietnih 
vlaknin ter sadja in zelenjave; 
preveč maščob, nasičenih 
maščobnih kislin in energije; 
hitro uživanje hrane, neredni 
obroki in izpuščanje obrokov. 

Heričeva je prepričana, da je 
ključ zdrave prehrane v dobrem 
jedilniku. Pomembno se ji zdi, 
da je človek vsejed in je zato naš 
organizem sposoben izkoristiti 
obilico živil, ki nas obdajajo. Vsa 
živila so dobra, v zdravi prehrani 
ni prepovedanih ali dovoljenih 
živil. Zdrava prehrana priporoča 
le ustrezno količino določenih 
živil, zdrave postopke priprave 
in čimbolj pestro paleto živil v 
jedilniku. Mesa ni potrebno 
uživati vsak dan, brezmesni dne-
vi v tednu so zelo priporočljivi. 
Meso pa lahko zamenjamo tudi z 
jajcem, sirom in od rastlinske 
hrane s suhimi stročnicami. Ne 
kaže pozabiti na ribe, ki naj bi 
jih uživali večkrat na teden, in 
na perutninsko meso, ki vsebuje 
manj maščobe. Sladkor nam 
tudi v majhnih količinah pos-
ladka življenje, maščobe pa naj 
se omejijo na nekaj žličk dobre-
ga olja na dan. Zato pa je pripo-
ročljivo vsak dan pojesti veliko 
žitaric in tudi do 400 gramov 
sadja in zelenjave. 

Poleg zdrave prehrane pa sta 
za zdravo življenje pomembna 
tudi telesna aktivnost in poziti-
ven odnos do življenja. 

v k i 

Po predavanju je bilo m o g o č e števi lne izdelke tudi 
pokusit i 



MASI KRAJI IN U U M M 

PTUJ / Z MARIJO VELIKONJA O SLADKORNI BOLEZNI IN DEJAVNOSTI 

Sladkorna bolezen 
je v nenehnem porastu 

Marija Velilionja je svojo delovno dobo oddelala v šolstvu, 
pred upokojitvijo je bila ravnateljica OŠ v Dornavi. Takrat 
se je lahko bolj posvečala svojemu velikemu konjičku, 
vezenju in kvačkanju, teh ročnih spretnosti je učila tudi 
mlade. Danes se v glavnem ukvaija z rožami, ko jo 
vprašamo o konjičkih. Čeprav naj bi imeli upokojenci več 
časa zase, ga Mariji očitno primanjkuje. 

rodni galeriji v Ljubljani 
izročila Štefka Kučan. . 

Društvo diabetikov Ptuj , v ka-
terem so člani oziroma sladkorni 
bolniki z območja bivše občine 
Ptuj in Ormoža, ima med 900 in 
1000 člani. Na celem tem 
območju naj bi bilo okrog 4000 
sladkornih bolnikov. Kljub veli-
kemu prizadevanju društva in 
obeh ambulant je v društvene 
aktivnosti vključena le slaba 
četrtina bolnikov. Osrednja 
društvena dejavnost je 
osveščanje članov in družinskih 
članov o sladkorni bolezni. Po-
gosto namreč družinski člani 
sladkornih bolnikov ne razume-
jo, ker ne poznajo narave njiho-
ve bolezni. Predvsem je treba ve-
deti, da gre za bolezen, ki sicer 
ne boli, da pa je potrebno vzpos-
taviti določen režim v družini, 
če hoče bolnik normalno in kva-
litetno živeti. Z zdravstvenimi 
predavanji, ki jih Društvo diabe-
tikov organizira večkrat lemo, 
želijo izobraziti ne samo člane, 
ampak tudi družinske člane. Tri 
krajša predavanja so imeli tudi 
na srečanju, ki ga je društvo or-
ganiziralo 7. novembra v Na-
rodnem domu v Ptuju v počasti-
tev mednarodnega dneva 
sladkornih bolnikov 14. novem-
bra, ki ga praznujejo v spomin 
na rojstni dan Friderika Bantin-
ga; ta je skupaj s Charlsom Bes-
tonom leta 1920 odkril insulin. 
Poleg članov so nanj povabili vse 
župane občin, ki tudi finančno 
podpirajo njihovo dejavnosti, 
vodstvo bolnišnice in Območne 
organizacije RK Ptuj , RK 
Ormož, predstavnike Zveze 
društev diabetikov Slovenije ter 
predstavnike sosednjih društev 
sladkornih bolnikov iz Rogaške 
Slatine, Celja in Maribora, 
Zdravstvena predavanja so na-
menjena tudi svojcem sladkor-
nih bolnikov, saj gre v bistvu za 
predavanja za zdravo življenje. 
Njihova pomoč bo prispevala k 
boljšemu razumevanju sladkor-
ne bolezni in njenih posledic za 
bolnika. Ob predavanjih za bol-
nike in njihove družinske člane 
k boljšemu osveščanju o sladkor-
ni bolezni prispeva tudi različna 
strokovna literatura, revije, časo-

pisi in zgibanke ter knjige. 
Vedno bolj pa priporočajo tudi 
šolo za diabetike, ki so jo letos 
prvič organizirali na Otočcu in 
ki je bila dobro obiskana. Pri-
hodnje leto jo bodo ponovno or-
ganizirali. 

V Društvu diabetikov veliko 
pozornost posvečajo tudi športni 
dejavnosti, redno se udeležujejo 
športnih srečanj diabetikov Slo-
venije, veliko pa naredijo tudi za 
družabno in siceršnjo društveno 
aktivnost. Letno organizirajo 
najmanj pet izletov. Ker je soci-
alno stanje večine sladkornih 
bolnikov na Ptujskem in tudi v 
ormoški občini slabo, skušajo 
socialno najbolj ogroženim po-
magati po najboljših močeh. Ob 
novem letu jih simbolično obda-
rijo, svoje člane pa obiščejo tudi 
v domu upokojencev. 

Kar zadeva zdravstveno 
oskrbo sladkornih bolnikov, je 
ta za osnovno bolezen na visoki 
ravni, saj dobijo vse, kar 
potrebujejo, od zdravil do pripo-
močkov, brezplačno. Žal pa ni 
tako pri zdravljenju posledičnih 
bolezni, ki so zelo pogoste. Zato 
je zelo pomembno, da se bolezen 
odkrije v zgodnji fazi. Žal pa jo 
pri večini odkrijejo šele pri viso-
kih stopnjah sladkorja. Za 
ptujsko zdravstvo - tako javno 
kot zasebno - imajo sladkorni 
bolniki samo pohvalne besede, 
pravijo, da so dobro oskrbljeni. 
Posebej pa so hvaležni ptujski 
bolnišnici, ki jim nudi prostore 
za društveno delovanje. 
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Mari ja Vel ikonja , pred-
sedn ica Društva d iabet i -
kov Ptuj in p r e j e m n i c a 
Zahva lne l istine, ki jo po-
del juje za h u m a n i t a r n o 
de javnost N a š a ž e n a . 

Foto: Langerholc 

Sladkorna bolezen je hudo 
razširjena kronična bolezen, 
število sladkornih bolnikov 
nenehno narašča. V letu 1996 
je bilo v Sloveniji rjegistrira-
nih okoli 76.400 bolnikov, 
vsako leto jih na novo odkri-
jejo med 4000 do 5000. Za 
sladkorne bolnike je zelo po-
membno, da svojo bolezen 
dodobra spoznajo in se 
naučijo z njo živeti Res pa je 
tudi, daje zdravstvena vzgo-
ja sladkornih bolnikov zahte-
ven in dogotrajen proces, je 
med drugim povedala 
predsednica Društva diabeti-
kov Ptuj Marija Velikonja. 
Njen cilj je tcdio pri posamez-
niku kot družbi doseči, da 
bosta štela zdravje za na-
jvišjo vrednoto in družbeno 
potrebo. 

Več kot sedem let uspešno 
vodi Društvo diabetikov Ptuj, je 
predsednica folklorno-etno-
grafskega društva Liikari Dor-
nava, in kot da tega ne bi bilo 
dovolj, še tajnica Društva upo-
kojencev Dornava. Ni ga dneva, 
ko ne bi delala za katero od 
društev. Njena aktivnost je tudi 
ena od oblik uspešnega spopa-
danja s sladkorno boleznijo. Če 
si aktiven, lažje pozabiš na 
težave, tudi zdravstvene, pravi. 

Zadovoljna je, da lahko dela v 
korist razvoj svojega kraja, saj ji 
ni vseeno za Dornavo. Poleg tega 
rada dela z ljudmi, upokojenci so 
ji še posebej pri srcu. S člani et-
nografskega društva pripravlja 
dve izredno odmevni prireditvi, 
fašenk in liikarski praznik, poleg 
tega pa se v društvu ukvarjajo še 
z drugimi aktivnostmi. Njihova 
velika želja je, da bi pridobili 
eno od še preostalih starih hiš v 
panonskem stilu in jo preuredili 
v nekaj podobnega, kot je Do-
minkova domačija v Gorišnici. 

Za vso dejavnost, zlasti še na 
humanitarnem področju oziro-
ma za delo v Društvu diabetikov 
Ptuj, bo Marija Velikonja prejela 
zahvalno listino, ki jo podeljuje 
revija Naša žena. Priznanje, ki ji 
veliko pomeni, ji bo danes, 12. 
novembra, na prireditvi v Na-

P T U J / NA OBISKU V AMBULANTI ZA ZDRAVLJENJE NEPLODNOSTI 

Zo vei ohošk^a smelm 
in srečne družine 
V ptujski bolnišnici že skoraj deset mesecev v okviru gine-
kološkega oddelka dela ambulanta za zdravljenje nep-
lodnosti. Paciente sprejemajo vsak torek od 12. do 16. ure. 
V njej dela Saša Djukanovič, dr. med., specialist ginekolo-
gije in porodničar, ki se je z zdravljenjem neplodnosti 
ukvarjal že pred prihodom na ginekološki oddelek ptujske 
bolnišnice. V delu nove ambulante sodelujejo tudi drugi gi-
nekologi ptujske bolnišnice. . 

Z odprtjem te ambulante so v 
ptujski bolnišnici na zelo konk-
reten način odgovorili na vedno 
pogostejši pojav neplodnosti z 
željo, da bi tudi te storitve pri-
bližali uporabnikom. V Sloveni-
ji je neplodnost v porastu, vzroki 
zanjo so številni. Ptujsko obmo-
čje ni nobena izjema, čeprav je o 
čisto podrobnih podatkih zelo 
težko govoriti. Pri obravnavanju 
neplodnega para je zelo pomem-
bno, da se vanjo vključujeta oba, 
ker je dokazano, da si vzrok za 
neplodnost v bistvu zakonca 
"delita" in ni nujno, da je 
"krivda" za neplodnost samo na 
ženski. Danes obstajajo že take 
metode zdravljenja neplodnosti, 
da se lahko pomaga vsakemu 
paru, le pravočasno je potrebno 
pričeti, ker na primer nekatere 
postopke invitrofertilizacije 
(umetne oploditve) delajo le do 
določenega leta starosti, je pove-
dal ginekolog Sašo Djukanovič. 

"Ambulanta je dobro opre-
mljena in omogoča izvajanje ce-
lotne diagnostike vzrokov nep-
lodnosti, kot so rentgensko sli-
kanje maternice, ultazvok, en-
doskopska metoda diagnostike 
(laparoskopije, histeroskopije in 
hidrosonografije), metode, pri 
kateri lahko lahko gledamo v 
samo votlino maternice in mo-
rebiti najdemo kakšen vzrok za 
neplodnost. Vzroki so lahko 
taki, da se z eno metodo težko 
odkrijejo, in je potrebno metode 
kombinirati. Imamo tudi labo-
ratorij za analizo moškega sper-
miograma, ki je za obravnavo 
neplodnega para prav tako zelo 
pomemben. Ima že nekajletne 
izkušnje in dosega določeno 
kvaliteto pri izvidih," je med 

drugim povedal Saša Djukano-
vič, dr. med., specialist gineko-
log in porodničar iz ambulante 
za zdravljenje neplodnosti. 

Kaj pa preventiva? "V tej sme-
ri se dela v vsaki ginekološki am-
bulanti, od pravočasnega zdrav-
ljenja vnetij do pravilne izbire 
kontracepcije in podobno. Ven-
dar je dejstvo, da se zakonci 
danes prepozno odločajo za otro-
ka. Ko pa se odločijo, so že v ta-
kih letih, da je verjetnost za 
zanositev iz različnih vzrokov 
manjša." 

Z delom ambulante za 
zdravljenje neplodnosti so po 
besedah Saša Djukanoviča 
zdravniki na Ptujskem seznanje-
ni - nekatere so seznanili pisno, 
druge ustno. Želijo si, da bi se v 
njihovi ambulanti oglasili vsi 
mladi pari, ki se srečujejo s prob-
lemi neplodnosti. V ptujski bol-
nišnici želijo, da bi tisto, kar lah-
ko sami opravijo, tudi opravili, 
da pacienti ne bi po ne-
potrebnem odhajali v druge 
centre, kjer imajo že tako in tako 
veliko dela, in ne izgubljali dra-
gocenega časa zaradi poti in 
čakalne dobe. Poleg tega pa je 
ambulanta za zdravljenje nep-
lodnosti po zaslugi direktorja 
bolnišnice Lojzeta Arka in 
predstojnika ginekološkega od-
delka Zvonimirja Bosnerja zelo 
dobro opremljena in ima stro-
kovno usposobljen kader. V 
področje dela ambulante za 
zdravljenje neplodnosti sodijo 
tudi spontani splavi, ki se 
ponavljajo, ker gre v bistvu tudi 
že za določeno neplodnost. 

Z neplodnostjo imamo opra-
vek vselej, ko ženska pri več kot 
leto trajajočih rednih spolnih 

odnosih ne zanosi. V ambulanti 
za zdravljenje neplodnosti se 
ukvarjajo tudi s problemi, ki jih 
imajo ženske pri menstrualnem 
ciklusu, ker tudi v teh primerih 
prihaja do težav pri zanositvi. 

Strah pred obiskom ambulan-
te za zdravljenje neplodnosti je 
odveč, saj so vsi postopki diag-
nosticiranja neboleči, gre za zelo 
enostavne metode, ki od pacien-
tke zahtevajo največ en dan hos-
pitalizacije. Endoskopske preis-
kave, ultrazvok in histeroskopije 
se opravljajo ambulantno. 

Čeprav je ambulanta še zelo 
mlada, imajo zelo ambiciozne 
načrte. Tako želijo začeti z 
intrautemimi insiminacijami. 
Gre za postopek, pri katerem 
pripravijo pacientko ob pravilni 
indikaciji za insiminacijo z 
moževim sememom. Rezultati 
so spodbudni, podobni tistim 
pri spočetju po naravni poti. 
Načrtujejo tudi vzpostavitev so-
delovanja z višjimi centrimi; že 
sedaj zelo dobro sodelujejo z od-
delkom za zdravljenje nep-
lodnosti v ljubljanskem kli-
ničnem centru, v bližnji pri-
hodnosti pa bodo takšno sodelo-
vanje vzpostavili z mariborskim. 
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S a š a Djukanovič , dr. 
med . , spec . g inekolog in 
porodničar . 

Foto: Čr tomir Goznik 

OB 50. OBLETNICI SMRTI ORMOŠKEGA ROJAKA VINCENCA CAINKARJA 

Kdo je bil Vin€en€ Cainkar? 
Letos je minilo 50 let od smrti ormoškega rojaka, rojenega v Jastrebcih pri Ormožu, Vincenca Cain-

karja. Rodil se je leta 1879 v Jastrebcih, kjer je preživel svoja otroška leta. Ker je izhajal iz revne 
družine, je tudi njega velika revščina prisilila, da se je leta 1904 pridružil velikemu valu slovenskih iz-
seljencev in odpotoval v Ameriko. Tukaj si je poiskal delo, se poročil in si ustvaril družino. 

Kmalu po prihodu v Ameriko je Vincenc Cainkar prišel v stik s Slovensko-ameriškim narodnim sve-
tom SANS, postal njegov blagajnik, organizator in odgovorna oseba za stike s Slovenijo. Člani organiza-
cije so pod njegovim vodstvom zbirali zdravila in opremo za slovenske bolnišnice ter šole, zbirali obleko 
in hrano za naše kraje. Vincenc Cainkar je zbiral finančno pomoč za Slovenijo v času 2. svetovne vojne 
in po njej, bil pa je tudi prvi, ki je leta 1948 organiziral in poslal iz Amerike v Slovenijo na Golnik zdra-
vilo streptomycin. 

Leta 1912 je bil izvoljen za predsednika Vrhovnega komiteja pri 5. Konvenciji v Springfieldu. Na kon-
venciji leta 1918 je delal kot vodja in zagovornik združenja Bylaws. Ker je bil vodilni član konvencije, je 
bil izvoljen za prvega profesionalnega predsednika'Slovenske narodne podporne jednote (SNPJ). 
Predsednik podpornega društva SNPJ in politični delavec v slovenskem socialističnem gibanju v ZDA 
je bil več kot 30 let. SNPJ je postalo največje slovensko bratsko združenje v Ameriki in Cainkar je bil 
njegov predsednik vse do svoje smrti leta 1948. 

Čeprav ni imel posebne izobrazbe, se je Vincenc Cainkar razvil v izredno osebnost, saje je imel veliko 
mero srčne kulture. Dobro je poznal slovenskega človeka v tujini, delal je na povezanosti ameriških Slo-
vencev. Rad se je udeleževal dogajanj v SNPJ, bil je prijazen, pameten in spoštovan vodja. Poznali so ga 
kot dobrega govornika, ki je privabljal pozornost številnih poslušalcev. 

Vincenc Cainkar je umrl 20. septembra 1948 v Chicagu, za njim pa so takrat žalovali številni ameriški 
Slovenci. Prizadevnost, delo in zavednost Vincenca Cainkarja je imela za ameriške Slovence velik po-
men. Leta 1994, ko je predsednik Milan Kučan obiskal naše rojake v Ameriki, je med drugim odkril 
tudi spominsko sobo dolgoletnemu predsedniku Slovenske narodne podpore jednote Vincencu Cainkar-
ju v slovenskem domu v Clevelandu. 

Nevenkg Korpič 

LENART / 90. OBLETNICA USTANOVITVE SOKOLSKEGA DRUŠTVA 

Steber slovenstva ob severni megi 
Letos je minilo 90 let od ustanovitve Sokolskega društva Le-
nart, ki je že v desetletju pred prvo svetovno vojno pomembno 
prispevalo k utijevanju slovenske narodne zavesti v Lenartu in 
okoliških krajih. IVe smemo namreč pozabiti, da je bil prav Le-
nart tipični primer kraja, v katerem so prihajala v ospredje 
nasprotja med nemškimi in slovenskimi tržani. Lenart je bil 
na primer leta 1910 podeželski trg, ki je štel 637 prebivalcev. 
Na zunaj je kazal trg, sodeč po napisih in nemški govorici 
tržanov, nemško lice, v resnici pa je bil slovenski. Okolica je 
bila povsem slovenska. 

V lenarško narodno življenje je 
prinesel največ razgibanosti ravno 
Sokol. Po številu članstva je bil 
skromen, vendar pa je predstavljal 
najtrdnejšo in najzavednejšo na-
rodno postojanko v trgu in delo-
ma tudi v okolici. Kot ugotavlja 
prof. Bogo Teply, je bila pri usta-
navljanju sokolskih društev na 
Štajerskem glavni motiv borba zo-
per nemškutarstvo in varovanje 
narodnosti. Pobudo za ustanovi-
tev Sokola v Lenartu je dal Franjo 
Štupica že poleti 1906. leta. Kljub 
temu da deželno namestništvo us-
tanovitve društva ni prepovedalo, 
se je zavlekla kar za dve leti in je 
bil ustanovni občni zbor Sokols-
kega društva Lenart šele 9. avgus-
ta 1908. leta. Udeležila sta se ga 
tudi mariborska sokola prof. Leo-
pold Poljanec in Emanuel Ilich. 
Izvolili so upravni odbor, ki ga je 
vodil Franjo Štupica, in še isti 
dan pripravili telovadne vaje na 
dvorišču Štupičeve hiše. Ustanov-
nega občnega zbora se je udeležilo 
15 ljudi. 

Kmalu po ustanovitvi je društvo 
prišlo v krizo, iz članstva je izsto-
pil Štupica, nato pa je prevzel ini-
ciativo dr. Milan Gorišek. Ta je 
pridobil veliko novih članov med 
uradništvom in svobodnimi po-
klici in postal duša in gonilna sila 
društva, ki je odigralo izjemno po-
membno kulturno in na-
rodnostnopolitično poslanstvo že 
pred prvo svetovno vojno, ko so se 
ubadali s precejšnjimi prostorski-
mi problemi. Izjemno zanimiva in 
razgibana je bila dejavnost Sokola 
med obema vojnama. Takrat je 
društvo uredilo telovadne prosto-
re v Sokolskem domu, imeli pa so 
tudi bogato knjižnico. Na kultur-
nem področju so razvijali prosvet-
no in dramsko dejavnost. Nekaj 
časa je bil v lenarškem društvu 
Sokol tudi znani olimpionik Leon 
Štukelj, ki je leta 1927 nekaj časa 
služboval na sodišču v Lenartu. 
Leta 1937 so začeli sokoli resno 
razmišljati o gradnji kopališča v 
Lenartu. Pripravili so načrte, a jih 
je prekrižala druga svetovna vo-

jna. Starosta društva je bil dr. Mi-
lan Gorišek, nekaj časa tudi le-
narški župan, pobudnik gospo-
darskega razvoja in vsestranski 
narodnobuditeljski in kulturni 
delavec. 

Sokolsko društvo iz Lenarta je 
častno opravilo svoje poslanstvo, 
njegova vloga pa hi bila pomem-
bna le za športni in kulturni raz-
voj Lenarta, ampak tudi za krepi-
tev slovenske narodne zavesti in 
splošni družbenokulturni razvoj 
osrednjih Slovenskih goric. O tem 
jubileju bodo govorili tudi na 
letošnjih Maistrovih svečanostih, 
ki bodo 27. novembra na Zavrhu. 
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Sokolsk i d o m v Lenartu 



H A I D I N A / A . BRENKOVIČ, NESTRANKARSKI KANDIDAT 
ZA ZUPANA 

Za sodelovanje vseh obianov 
Albert Brenkovič je upokojeni pravnik in nestrankarski kan-
didat za župana. Podprli so ga volivci s svojimi podpisi. Haj-
dinčanom je še posebej znan kot vodja prve projektne skupine 
za ustanovitev nove občine Hajdina. Za kandidaturo za župa-
na so ga spodbudili nekateri občani, po treznem premisleku 
pa seje odločil za kandidaturo. Zanimivo je, da so med župan-
skimi kandidati na Hajdini kar štirje člani projektne skupine 
za novo občino. 

"Glede na znanje o lokalni samou-
pravi in glede na težave, s katerimi 
se bodo nove občine srečale v letu 
1999, te bodo bistveno težje kot v 
letu 1995, mislim, da bi jih kot 
župan bil sposoben reševati. Voliv-
cem se bom predstavil s plakatom, 
in če bom imel možnost, še na ka-
belski televiziji. Volilno kampanjo 
si sam financiram, pomagajo pa mi 
tudi nekateri sponzorji. 

Ker se zavedam, s kakšnimi 
težavami se bo nova občina srečeva-
la na svojem začetku, ne želim dajati 
lažnih obljub, ki jih ne bi mogel iz-
polniti. Kot pravnik pa se bom zav-
zemal za sprejem takšnega statuta 
občine, ki bo omogočal slehernemu 
občanu, da bo na takšen ali dru-

gačen način sodeloval pri spreje-
manju odločitev, pomembnih za 
življenje in delo v okviru nove 
občine. Če bom izvoljen za župana, 
bom spoštoval ustavo in zakone ter 
ostro nastopil proti nepoštenemu 
trošenju proračunskega denarja, 
skrbel bom za enakomeren razvoj 
celotne občine, za normalno delo-
vanje društev, humanitarnih orga-
nizacij, predšolske in šolske vzgoje, 
socialnega varstva, razvoja kmetijst-
va, drobnega gospodarstva in za 
pomoč pomoči potrebnim občanov. 
Od bodočega novega sveta, ki bo 
imel 14 članov, pa pričakujem, da bo 
vodil tako politiko, ki ne bo izkl-
jučevala posameznih delov občine. 
Ustanoviti želim strokovno zelo 

usposobljeno skupino, ki bo z mest-
no občino Ptuj in Markovčani čim-
prej opravila delitveno bilanco, da 
bo vsaka občina vedela, s čim gospo-
dari in kaj ji pripada. Nova občinska 
uprava pa mora biti predvsem stro-
kovno sestavljena." 
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HAJDINA / IRENA GALUN -PRAVDIČ, NEODVISNA 
KANDIDATKA ZA ŽUPANJO 

Irena Galun - Pravdič poučuje zgodovino in geografijo na 
osnovni šoli v Dornavi, doma pa je v Hajdošab. Učenci jo poz-
najo kot dosledno in korektno učiteljico: kar reče, tudi nare-
di. Delo z mladimi predstavlja nenehen izziv, saj si kar naprej 
postavljen pred življenjske izzive, poudarja. Šola gre v korak s 
časom, tempo pa je hiter, zato se mora učitelj nenehno dodat-
no izobraževati in potijevati na delovnem mestu. 

Tako kot je delo z mladimi izziv, 
je prav gotovo izziv tudi kandidatu-
ra za županjo s podporo volivcev. 
"Gotovo je izziv združiti sedem vasi 
v novo občino, da zadihajo kot celo-
ta, kot prostor, ki je nekoč že bil 
občina. Ta prostor je sicer sedaj ne-
JcoJiJco zmanjšan, tako da bo mlada 
občina Hajdina nekoliko manjša, 
farna ureditev pa je ostala enaka, kot 
je bila prej. 

Mlada občina Hajdina ima izred-
no pomembno prometno lego, meji 
na tri občine: Starše, Kidričevo in 
nekdanjo skupno občino - mestno 
občino Ptuj. S sosednjimi in drugi-
mi občinami, ki so nas v razvoju 
prehitele, želimo dobro sodelovati. 
Kar pa zadeva odnose z bivšo skup-
no občino - mestno občino Ptuj, 
želim, da bi dobili kakšen nov skup-
ni most čez Dravo, da bi omogočili 
hitrejši pretok ljudi in idej," je med 
drugim povedala Irena Galun -
Pravdič, ki je nestrankarska kandi-
datka za županjo občine Hajdine in 
je do kandidature prišla s pisno pod-
poro volivcev. 

Irena Galun - Pravdič ima za kan-
didaturo vso podporo domačih. Je 
pa tudi ena redkih žensk na Ptuj-
skem in širše, ki se je odločila, da bo 
kandidirala za županjo. "Ženske se 
premalo zavedamo, da družba niso 
samo moški in niti samo ženske, da 
je enakost stvar vseh. V Sloveniji je 
48 odstotk žensk zaposlenih s pol-
nim delovnim časom. Glede na to 

nas je gotovo premalo na najodgo-
vornejših položajih." 

Irena Pravdič - Galun je ena izmed 
tistih, ki so najzaslužnejši za novo 
občino Hajdina - za to si je prizade-
vala kot članica projektne skupine. 
Z veliko idej pa je pomagala obliko-
vati dosedanje delo in življenje v 
primestni četrti Hajdina, kjer je še 

posebej zastopala interese Hajdoš. 
Pove pa tudi, da so se pod marsika-
tero njeno idejo podpisali drugi. 

Kot kandidatka za županjo nove 
občine Hajdina se volivcem ne bo 
posebej predstavljala, tudi plakatov 
ne bo imela. Predstavila se bo na ka-
belski televiziji, če bo prišlo do 

soočenja z drugimi hajdinskimi 
kandidati za župana. Vsem, ki so jo 
podprli v kandidaturi, pa se bo oseb-
no zahvalila s posebnim pismom. V 
volilni kampanji, ki jo v celoti sama 
financira, je njen moto njen način 
dela: bolj je potrebno prisluhniti vo-
livcem kot govoriti in več delati kot 
obljubljati ter spoštovati slehernega 
človeka in biti vedno in povsod pri-
jatelj. 

"Razvoja občine si ne predstavljam 
samo kot razvoja občinskega prosto-
ra, prednost želim dati mladim in 
njihovemu dodatnemu izobraževan-
ju, razvoju zasebništva. Glede na to, 
da je območje občine Hajdina pre-
težno agrarno, si bom prizadevala, 
da bi v občino pripeljala kak nov 
program za preusmeritev obdelo-
vanja in pridelovanja na razdroblje-
ni posesti v donosnejšo, da se bo 
zemljo splačalo obdelovati. 
Območje občine Hajdina je kultur-
nozgodovinsko in geografsko zelo 
zanimivo, zato ima neizčrpne 
možnosti v razvoju turizma. V tem 
trenutku pa je tako, da v sedmih va-
seh kljub vsemu zaledju v vinograd-
ništvu ni niti ene turistično usmer-
jene kmetije in drugih za turizem 
pomembnih dejavnosti. Kot župan-
ja si bom prizadevala tudi za dober 
socialni program; med nami je ved-
no več ljudi, ki komaj preživijo iz 
meseca v mesec. Posebno pozornost 
pa želim nameniti ekološkim 
vprašanjem. Moje vodilo pri delu 
bodo argumeti," je o izhodiščih svo-
jega programa povedala Irena Galun 
- Pravdič. 

Za uspešno delo v novi občini je 
poleg dobrega sveta občine potreb-
no imeti tudi kvaliten tim, ki pa ne 
sme biti prevelik, je prepričana. 

Naročnica: 
Irena Galun Pravdič 

M A R K O V C I / F. TOPLAK, KANDIDAT DESUSA ZA ZUPANA 

Za enakomeren razvoi cefe obiine 
Kandidat DeSusa za župana občine Markovci je Franc Toplak 
iz Strelcev, inženir organizacijskih ved, dela kot tehnični di-
rektor v Obrtno-podjetniški zadrugi Panorama v Ptuju. V 
domačem okolju in na delovnem mestu si je vedno prizadeval 
ža razvoj, ob tem pa se je vseskozi tudi dodatno izobraževal. 

O sebi je povedal, da je Markovčan 
Po srcu in prepričanju, da je mož be-
sed in dejanj in mož dobre volje, pri 
čemer še posebej poudarja svoje pre-
pričanje o tem, da naj imajo vsi 
občani Markovcev enake možnosti 

življenje in delo. 
Za svoje dosedanje delo je prejel 

Vrsto priznanj, med njimi pa je še 
posebej ponosen na tista, ki jih je 
Prejel za inovatorske in razvojne 
'losežke. V prostem času je veliko 
delal v številnih društvih, zlasti še 
Pri prosvetnem in gasilskem. V letih 
1^87 - 1991 je bil tudi predsednik 
hkratne krajevne skupnosti Mar-
kovci. V tem obdobju so si z dobrim 
gospodarjenjem prizadevali ustvari-

ti čim več. Uspelo jim je urediti 
prostore za delo krajevne skupnosti, 
zgraditi kanale za odvodnjavanje v 
Zabovcih, asfaltirati ceste, zgraditi 
prostore centrale PTT in telefon-
skega omrežja ter urediti druga za 
bivšo krajevno skupnost pomembna 
vprašanja. 

Kot župan si bo prizadeval, da bo 
novoustanovljena občina služila 
občanom in ne bo sama sebi namen, 
za strpno sodelovanje z vsemi stran-
kami, za enakomeren razvoj vseh 
delov nove občine, za pošteno in 
varčno porabo vseh finančnih sred-
stev. Prednostno pa se bo zavzemal 
za gradnjo otroškega vrtca v sklopu 
šole, za približevanje zdravstvenih 

storitev in za ureditev stavbnih 
zemljišč za individualno stano-
vanjsko gradnjo v Novem Jorku. 

MG 

HAJDINA / RADO SIMONIC, ŽUPANSKI KANDIDAT SLS 

la odgovorno delo 
sveta ffi oraonoif tutiine 
Za kandidaturo se je Rado Simonič, po poklicu ekonomist, 
odločil predvsem zato, ker je rojen Hajdinčan, ker tam živi in 
bo tam živel tudi v bodoče in ker mu ni vseeno, v kakšnem 
okolju bo živel. Zato se je pred štirimi leti tudi zavestno 
odločil za kandidaturo v svet primestne četrti, ker ni prenesel, 
da bi Hajdina (fara, šola, v preteklosti vedno občina) v samos-
tojni državi Sloveniji po sprejemu zakonodaje o lokalni sa-
moupravi za vedno ostala na obrobju kot primestna četrt, kar 
nikoli ni bila. To so Hajdinčani tudi odločno dali vedeti na re-
ferendumu za ustanovitev občine. 

"Naš cilj je bil dosežen, zato mi 
sedaj ni vseeno, kako se bo 
občina organizirala in vodila v 
bodoče. Če bom izvoljen za župa-
na nove občine Hajdina, bom no-
vemu občinskemu svetu najprej 
predlagal v obravnavo in potrdi-
tev takšen statut, ki bo naše vasi 
obravnaval enakopravno, ne gle-
de na število prebivalcev. Novi 
svet občine Hajdina naj bi imel 
sedem odborov glede na različna 
področja dejavnosti: za finance, 
kmetijstvo, komunalno infra-
strukturo, gospodarstvo in kme-
tijstvo, družbene dejavnosti, ok-
olje in prostor, kulturo in šport. 

V vsakem pa bi bil po en stro-
kovnjak za vsako p)odročje iz vsa-
ke naše vsi. Vseh sedem skupaj 
naj bi sestavljalo vaški odbor ene 
vasi. Moje protikandidate pro-
sim, naj ne posnemajo mojega 
programa, ampak naj pred 
občane pridejo s svojimi izvirni-
mi zamislimi. Omenjena zamisel 
je samo moja in ni naprodaj. 

Med prvimi mojimi županskimi 
opravili bi bila tudi inventura 
premoženjskega stanja naše 
občine in čimprejšnji sprejem 
poštene delitvene bilance z mest-
no občino Ptuj. Na Hajdini tudi 
vsi dobro vemo, kaj manjka 

našim vasem za kvalitetnejše živl-
jenje in sonaravno bivanje, zato 
obljubljam le odgovorno delo 
občinskega sveta in organov 
občine Hajdina," je o županskem 
delu povedal Rado Simonič, kan-
didat Slovenske ljudske stranke 
za župana občine Hajdina. 

MG 

DESUS - DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV SLOVENIJE 
Spoštovane volivke In 
volllci! 

Upamo, da nismo vsiljivi, ko vas pred lokalnimi 
volitvami 22. novembra nagovarjamo v imenu De-
mokratične stranke upokojencev (DeSUS-a). Zato 
je najboljše, da na glasovnici obkrožite številko 10. 

Obveščamo vas, da bomo našim Rujčanom 
predlagali svoje kandidate v mestni svet: 

1. Kandidati v I. volilni enoti: primarij Mitja Mrgo-
le, dr.med., Albin Pišek, višji prometni tehnik, Erika 
Mihelač, dipl.oec, Emil Prešeren, pravnik, Katica 
Kašman, agronomistka, Ivan Krajnc, pravnik, Karo-
lina Verbega, ekonomistka, Olga Radej, trgovka, 
Milan Petek, strugar. 

2. Kandidati II. volilne enote: Miroslav Bernhard, 
ekonomski tehnik, Marija Ovčar, dipl.oec., Mihael 
Ledinek dr. vet. med., Marija Djurdjevič, dr.med., 
Martin Učakar, dipl.politolog, Anton Lorger, profe-
sor, Boris Horvat, stroj, ing.. Srečko Rupnik, 
kmet.tehnik. 

3. Kandidat lil. volilne enote: Janez Svržnjak, 
prem. poslovodja, Andrej Kovač, dipl.oec., Feliks 
Bagar, upravni delavec, Franc Tašner, delavec po-
licije, Janez Žitnik, kmet.tehnik., Franc Vertič, trgo-
vec, Stanislav, kino-operater. 

4. Kandidati IV. volilne enote: mag. Kristina 
Doki, dipl.oec., Viljem Medved, pravnik, Jožef Ilec, 
str.tehnik., Franc Paternost, trgovec, Dragotin Žlen-
der, ekonomski tehnik. 

Na letošnjih lokalnih volitvah bomo nastopali dru-
gič samostojno, brez povezovanja z drugimi stran-
kami. Toda odločili smo se, da bomo podpirali za 
župana našega koalicijskega partnerja g. Milana 
Čučka. 

NIC O NAS BREZ NAS! 
Vemo, da je razvoj mesta in okolice na hrbtu mla-

dih in prav pri tem jim hočemo pomagati tudi z 
našimi svetniki v 29-članskem mestnem svetu. Svo-
jo stranka DeSUS smo organizirali zato, ker društva 
upokojencev in društva invalidov niso politične 
stranke oziroma organizacije in po volilnem zakonu 
ne morejo vlagati kandidatne liste za svetnike. Za-
radi bodočnosti naših vnukov nas še vedno zanima 
razvoj našega starega mesta, predvsem ptujskih 
term, zmanjšanje emisije onesnaženja desnega 
brega Drave, zmanjšanje problemov podtalnice v 
naselju Budina in Spuhlja, izboljšanje stanja pri od-
laganju smeti na območju Brstja, ureditev semafor-
jev ob začetku naselja Rogoznica, ureditev potokov 
Grajena, Studenčnica in Rogoznica, pospešena 
napeljava plina v mestu in okolici, ureditev grajske-
ga hriba in še bi lahko naštevali - vse v korist naših 
volivcev, ki bodo prišli na volišča in glasovali pod 
zaporedno številko "10" - to je stranka DeSUS. 

Nas vse še zmeraj zanimajo spremembe pokoj-
ninske zakonodaje, ki ne sme poslabšati položaja 
že upokojenih ljudi. Naša stranka se ne vpleta v po-
litične igre in medstrankarske prepire. Ni nam vsee-
no, kakšen bo položaj upokojencev in invalidov, 
zato smo sposobni zagovarjati in braniti svoje inter-
ese. Pridružite se nam in volite stranko DeSUS pod 
številko 10! 

Drage upokojenke in upokojenci ter invalidi, izko-
ristite čas pred volitvami in zagotovite polno volilno 
udeležbo. Volite Demokratično stranko upokojen-
cev (DeSUS), ki se bo edina borila za upokojenske 
pravice. Na volilnih lističih obrokižte št. 10 pred 
imenom naše stranke: DeSUS - Demokratična 
stranka upokojencev Slovenije. 

Naročnik: vodstvo DeSUS-a Ptuj 

DORNAVA / MAG. ANTON VELIKONJA, KANDIDAT LDS 
ZA ZUPANA 

^Vsi imamo immm in dl-
veinosti za ddaden rmvi^ 
stranka LDS je v Dornavi predlagala za opravljanje župan-
skih del dosedanjega župana. mag.Antona Velikonja. Po po-
klicu je višji predavatelj - magister pedagoških znanosti, za-
poslen na Pedagoški fakulteti v Mariboru. 

"Kandidiram na željo mnogih 
občanov in s podporo LDS. 
Spodbujajo me dosedanji uspehi 
v kraju in občini ter izzivi ob še 
mnogih potrebah in predlogih 
naših ljudi, zato želim začeto delo 
nadaljevati in ga razvijati na ce-
lotnem področju občine. 

Skrbel bom za pozitivno 
družbeno klimo, za objektivno in 
racionalno pripravo ter izvedbo 
programa življenja in dela občine 
in njenih organov. S svojim de-
lom in vzgledom bom usmerjal in 
pospeševal skladen razvoj v celot-
ni občini na področju varstva in 
uporabe prostora, kmetijstva, ma-
lega gospodarstva, varovanja in 
zaščite, vzgoje in izobraževanja, 
kulture, športa in ttu-izma ter 
društvenega in družabnega živl-
jenja. 

Posebna skrb bo potrebna do-
končanju in obnovi prostorov za 
devetletko, iskanju primernega 
programa za baročni grajski dvo-

rec, za zaključek vodovodnega 
omrežja, modernizacijo nekate-
rih odsekov cestnega omrežja ter 
seveda za vzdrževanje že zgraje-
nih infrastrukturnih objektov. 

Nadaljeval bom začeto delo in 
oblikoval ekipe novega vodstva 
občine ter poskrbel, da bomo pro-
gram dopolnili z novimi idejami, 
ki se bodo izkristalizirale pred 
volitvami in med mandatom. 

Občino Dornava želim odpreti 
in povezati v širši ptujski in slo-
venski prostor, kjer naši občani 
tu-esničujejo mnoge potrebe, ter 
jo dostojno in uspešno predstavl-
jati in zastopati. 

Zato skupaj sledimo temle 
načelom: ohranimo vrednote, ki 
smo jih razvili v svojem okolju; 
vsi imamo pravice in obveznosti 
za skladen razvoj; z dobro voljo 
za kakovostno, varno, zdravo in 
kultiu-no življenje vseh občanov," 
je ob koncu povedal kandidat za 
župana mag. Anton Velikonja. 

MS 



MASVŠTI 

KuŠMKtdd iMMP^f« 
Martinove iedi 

Večina pojedin, ki jih pripravljamo v času martinovanja, zaje-
ma že tradicionalno Martinovo gos, ki je najpogosteje pečena, 
zraven ne manjkajo dušeno zelje (uporabimo lahko sveže 
rdeče, belo ali celo kislo zelje) in mlinci (namesto mlincev 
lahko ponudimo tudi druge testeninske priloge, kot so trganci 
ali široki rezanci), priloge iz kostanja (najpogosteje je to kos-
tanjev pire), pražen krompir ali tudi klasični kruhovi cmoki 
ali kruhov cmok v ovitku. 

Cele gosi najpogosteje pečemo. 
Tako dobimo okusno hrustljavo 
gosjo kožo, ki pečenim gosem 
polepša videz in izboljšuje okus. 
Sočnost pri peki gosi ni tako od-
visna od pogostega zalivanja s 
sokom, ki se nabira pri pečenju, 
ker gos sama vsebuje kar nekaj 
okusne gosje maščobe, ki jo ščiti 
med peko, da bi se meso 
izsušilo. Maščobo iz trebušne 
votline moramo pred pečenjem 
skrbno odstraniti.Gosja mast 
velja za delikateso, tako kot go-
sja jetra, sploh če je gos primer-
no pitana. 

Pri pečenju gosi lahko upo-
rabljamo kar nekaj začimb, s ka-
terimi še dodatno izboljšujemo 
pečeno meso .Tako lahko gos 
natremo s soljo, majaronom, ku-
mino in sesekljanim peteršil-
jem. Primerna kombinacija 
začimb je tudi sol, timijan in 
rožmarin, vendar pazim.0, da ti-
mijana ne dodamo preveč. Če 
gos ni mastna, jo med peko prav 
tako večkrat prelijte s tekočino, 
ki se nabira pri pečenju, lahko 
pa tudi z vinom. 

Pri pečenju gosi lahko okus 
obogatimo tudi z raznimi do-
datki, ki jih nadevamo v tre-
bušno votlino, iz katere smo od-
stranili maščobo. Okus lahko 

obogatimo s pečenimi oluplje-
nimi kostanji, pečenim drob-
nim krompirjem, z napol 
pečenim celim jabolkom ali su-
himi krhlji jabolk in suhimi sli-
vami. Kostanji in krompir zara-
di dolgega pečenja skoraj popol-
noma razpadejo, vendat vam 
zraven mesnega soka tvorijo že 
zgoščeno omako. Če uporabimo 
za pečenje ne preveč debelo gos, 
jo lahko za boljši okus pred 
pečenjem pretaknemo tudi s 
slanino. 

Cjosi bi lahko tudi dušili. V 
tem primeru jih razkosamo in v 
času martinovanja pripravljamo 
v omakah s sadjem, kot so jabol-
ka in suhe slive. Če jih dušimo, 
so celo bolj izdatne .Pri dušenju 
najprej v manjši količini 
maščobe temeljito opečemo vse 
kose gosi z obeh strani. 
Odvečno maščobo odlijemo in 
pripravimo omako. To lahko 
pripravimo iz večje količine se-
sekljane čebule, ki jo pre-
pražimo, dodamo nariban ko-
renček, peteršilj, česen in temel-
jito prepražimo, da postane ze-
lenjava rjava. Nato zalijemo s 
kostno juho, dodamo vejico ti-
mijana, lovorjev list, sol in po-
per in v omako vložimo opečene 
kose mesa. Dušimo do mehke-
ga. Po potrebi omako zgostimo s 

podmetom, jo prevremo, prepa-
siramo in na koncu izboljšamo 
okus z vinom. 

Lahko pa razrezane kose gosi, 
ki smo jih tudi začinili, najprej 
temeljito zapečemo z obeh stra-
ni in nato dušimo skupaj s kis-
lim zeljem v pečici. Zraven kis-
lega zelja dodamo še čebulo in 
česen. 

Meso gosi lahko tudi počasi in 
dolgo kuhamo, da se zmehča in 
razvije posebna močna aroma. 
Lahko pa kuhanje kombinira-
mo s pečenjem, tako da gosi po-
lovico časa kuhamo in za boljši 
videz in okus še do konca 
zmehčamo s pečenjem. 

Gosja jetra veljajo za pravo ku-
linarično poslastico in iz njih 
pripravljamo najzahtevnejše 
jedi, kot so terine. Pri pečenju se 
navzamejo okusa začimb in do-
datkov, kar še posebej zaokroži 
njihov specifični okus in vonj. Č 
jih pripravljate ob kakšni drugi 
priložnosti, jim okus lahko še 
obogatite, če jih položite za ne-
kaj časa v marinado iz portskega 
vina, soli, popra, drugih začimb 
in malo konjaka. 

Ob martinovanju pa lahko iz 
jeter pripravite jetrni pire.Vse 
pridne gospodinje in gospo-
dinje! pa nikar ne podležite pri 
iskanju belega kosa mesa pri 
različno pripravljenih jedeh iz 

gosi, ki bi ga 
želeli navihanci 
v teh dneh. 

Nada 
Pignar, 

učiteljica 
kuharstva 

PRIPRAVLJA MAG* BOJAN SINKO, SPEC. 
KLIN. PSIH. / NEKATERI D R U G I P R O B L E M I 
DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 198 . N A D 

JTiilrofv cfniJE^jficv in 
59. nadaljevanje 
Družina shizofrenega 
bolnika 

Na tem mestu se ne bi spuščali 
v razglabljanja o vzrokih shizof-
renije, temveč bomo govorili o 
odnosih, ki vladajo v družini j 
shizofrene^ bolnika, saj je tudi j 
takih družin v našem okolju kar I 
nekaj, j 

Ko so začeli proučevati 
družinske odnose, v katerih 
odraščajo ali so odraščali shizof-
reni bolniki, so odkrili vrsto po-
sebnosti njihovih staršev. Mate-
re shizofrenih bolnikov so 
večinoma same motene, pa 
čeprav ti^a navzven ni videti. 
Pri tem posebej izstopajo njiho-
ve osebnostne poteze, kot so ne-
gotovost, ^e s ivnos t , pretirana 
identifikacija z lastnimi starši, 
nesposobnost jasno ločiti med 
seboj in otrokom in občutki 
manjvrednosti. V svojem odno-
su do otrok se nagibajo k ekstre-
mom: ali so hladno zadržane ali 
pa protektivno-simbiotične. 
Take matere pogosto ne znajo 
ohraniti spolnih in generacij-
skih mej, njihovo mišljenje je 
tudi manj logično in zato bolj 
egocentrično-

O ^ e shia>frenih bolnikov so 
večinoma rezm?irani, distanci-
rani, nestvarni v odnosu do sve-
ta in družine, slabše čustveno 
obvladani, moteni v odnosu do 
sebe in d r u g ^ spola, podredi ji-
vi aH sadistično gospodovalni 
ipd. 

Toda pravi pogled v naravo 
shizofrenske psihoze je prineslo 
šde celostno proučevanje diad-
nih odnosov med starši in otroci 
oziroma družine v celoti. 

Pa si poglejmo nekatere speci-
fične oblike odnosov v teh 
družinah. 

Najprej si poglejmo patološko 
simbiozo. Tu govorimo o "inte-
rakcijskih modusih", to je o cen-
t r i f u ^ n i h in centripetalnih sil-
nicah, ki nastopijo v vseh fazah 
ločitvenega p r ^ s a med otro-
kom in starši. Če a> te ločitvene 
silnice gle<k na otrokovo starost 
premočne ali ne ustrezajo 
določeni fazi otrokovega razvo-
ja, trpi njegova individualizaci-
ja, zaradi česa se pojavijo pri 
otroku resne motnje pri razvoju 
njegove^ Jaza. V bistvu pozna-
mo tri glavne oblike interakcij-
skih modosov in to odrinitev, 
d e l ^ d j o in zvezo. 

Odrinitev je pravzaprav ne-
kakšno kronično zanemarjanje 
in odklanjanje otroka, medtem 
ko je pri delegiranju otrok ne-
kakšen nosilec pričakovanj 
staršev. Ta dva mehanizma 
srečamo tudi pri oblikovanju 
nevroz in ne sodita med po-
HKmbnejŠe etiološke dejavnike 
shimfrenije, za katere nastanek 
je osrednjega pomena odnos zve-
ze. 

Za modus zveas je z n a t n o , da 
skušajo starši, največkrat mati, 
obdr^ t i otroka v "družinskem 
žepu". To uspevajo na tri načine: 

- z vplivanjem na otrokove na-
gone, in sicer tako da mu nudijo 

masivne regresivne zadovoljitve, 
zaradi česar ostane otrok nekako 
infantilno odvisen in nebogljen. 
Znani so primeri, ko je mati svo-
ji 10-lemi hčerki najprej sama 
prežvečila vso hrano ali pa je 
mati še kopala svojega sina, ko 
mu je bilo 20 let; 

- s tem, da motijo otrokovo di-
ferencirano spoznavanje samega 
sebe in sveta, s čimer mu one-
mogočijo izgradnjo lastnega 
Jaza. Z drugimi besedami to po-
meni, da starši skušajo, seveda 
podzavestno, preprečiti osamo-
svojitev otroka tako, da mu daja-
jo napačne informacije o svetu 
(skušajo mu npr. doj^vedati, da 
so vsi ljudje hudobni. O samem 
problemu komunikacije v 
družini shizofrenih bolnikov, ki 
igra osrednjo vlt^o v takih 
družinah, pa bo še govor pose-
bej); 

- z izgradnjo občutkov krivde, 
ki se ^ j a v i j o v otroku, ko skuša 
narectiti korak k svoji samostoj-
nosti. V to skupino staršev sodi-
jo zJ^ti matere, ki sleherni po-
skus avtonomije otroka spod-
kopljejo z v2K}ihi, kot sta: 'Tte, to 
je se(tej hvaležnost za vse, kar 
sem storila zate!" in: "Sedaj si ne 
želim d r u j ^ a kot umreti, saj 
sem vsem v napoto!" ali pa s svo-
jo psihosomatsko boleznijo, 
^vljenjsko nemočjo in drugra 
igrajo na stmno otrokove vesti. 

Naslednjič pa bomo začeli go-
voriti o shizmatični in popačeni 
družini. 

m a g . B o l a n Š i n k o 

PISE: I N 6 . MIRAN GLUSIC / ^ V VRTU 

Vrt v Ustopadu 
Dogajanja na vrtu so se umirila, pospravljeni so še poslednji 
sezonski pridelki, tako da nam v listopadu preostane še 

samo, da ga skrbno očistimo in pospravimo. Skrben vrtnar ne čaka, da bi na-
mesto njega nepospravljen vrt polepšala snežna odeja! Vrtna opravila, ki jih 
je v tem času še mogoče In potrebno postoriti, pa so že namenjena nas-
lednjemu vrtnarjevemu letu. 

V SADNEM VRTU se z odpadanjem list-
ja pričenja obdobje zimskega mirovanja 
sadnega drevja, to pa je tudi pričetek ob-
dobja, primernega za sajenje in presajanje 
sadnega drevja. Sadno drevo presajamo 
le v izjemnih primerih, če ga želimo ohrani-
ti zaradi posebnosti sadne vrste ali sorte. 
To storimo le pri mlajših drevesih, v vsa-
kem primeru pa je potrebno opravilo izve-
sti v jeseni. 

Za sajenje izberemo kakovostno in 
zdravo sadiko ustrezne vrste, sorte in pod-
lage, primerno za neko okolje, vremenske 
in talne razmere. Ravnanje z drevesno sa-
diko mora biti od izkopa v dreve-
snici pa do sajenja tako skrbno, 
da ohrani vse lasntosti in spo-
sobnosti za nemoteno vraščanje 
na novem rastišču. Zemljo oziro-
ma sadilno jamo pripravirrK) 
ustrezno zahtevi sadne vrste in 
razsežnosti njenih korenin, ki jih 
bo razvila med svojo rastjo. Ob 
sajenju v zemljo vložirrra dovolj 
organskih in rudninskih gnojil, 
vendar ta gnojila ne smejo priti v 
neposreden stik z mladimi kore-
ninami, položena morajo biti na 
njihovo obrobje. Pri sajenju smo 
pozorni na enakomerno razpo-
reditev korenin. Zemljo h koreni-
nam nekoliko steptamo, da med 
korenino in grudo ni zraka. Sad-
na sadika mora biti postavljena 
ob dovolj čvrsto oporo. Sadiki, 
posajeni v rahla hurrraznatla, ka-
nrior bi se utegnili naseliti talni 
glodavci voluharji in poljske miši, 
vložimo korenine v za to pripravl-
jeno žično košaro, da jih zavaru-
je pred oglodavanjem. Sadiko 

pred sajenjem namakamo v zemeljski 
brozgi, da bi se korenine bolje sprijele z 
zemljo, sadimo pa jo tako globoko, kot je 
zrastla v drevesnici. 

V OKRASNEM VRTU v listopadu še po-
grabinno poslednje ostanke odpadlega 
listja in drugih rastlinskih ostankov s trate. 
Takšni ostanki travno rušo že v kratkem 
času povsem uničijo ter jo je naslednjo 
pomlad težko obnoviti in izenačiti z ostalo 
trato. Pod okrasnimi grmovnicami pre-
rahljamo tla, ob tem pa skrbno izkopljemo 
korenine trajnih koreninskih plevelov. 
Večina koreninskih plevelov se obnavlja iz 

i V VRTU ^ V VRTU 
drobnih kosov korenin, ki nastanejo pri 
obdelavi z motiko ali lopato. Korenine, 
kskršne so pri pirnici, ali korenike pri 
ščavju zato skrbno izkopljemo, jih pustimo 
nekaj časa razprostrte po površini, da ove-
nijo in se posuše, nato pa jih sežgemo. 

Srobote, hortenizije, mahonije in drugo 
okrasno grmičevje, za katere že po 
izkušnjah vemo, da bi v ostrejših suhih in 
vetrovnih zimah utegnile pozebsti, pred 
pozebo zavarujemo tako, da grm na vrhu 
povežemo, nato pa obložimo s smrekovim 
vejevjem, ki ga prav tako povežemo, da ga 
veter ne podre. 

Dokler zemlja ne zmrzuje, je mogoče v 
začetku novembra še saditi okrasne drev-
nine in grmovnice. Da pa talna zmrzal ko-
reninam tako pozno posajenih rastlin ne bi 
škodovala, površino okrog sadike prekri-
jemo s hlevskim gnojem, šoto, sekanci ali 
podobnim organskim materialom, ki služi 
za mulčenje tal. 

V ZELENJAVNEM VRTU pospravimo 
še slednje vrste vrtnin, katerih plodovi so 
dozoreli. Na prostem pustimo le tiste vrste 
poznih jesenskih vrtnin, ki so še v 

doraščanju, ter listnati in brstični 
ohrovt, ki že po naravi prenašata 
zimske razmere. Rožnnarin in 
lovor, ki ju gojimo kot dišavno 
zelišče in okrasno rastlino, še 
pred snegom izkopljemo in s 
koreninsko grudo v r ^ presadi-
mo v večjo posodo ter prenese-
mo v nezakurjen, toda ne prete-
men prostor, kjer ne zmrzuje. 
Pozimi tako spravljene rastline 
zalivarrra le toliko, da se kore-
ninska gruda ne bi izsušila. Traj-
na zelišča timijan, drobnjak, po-
prova meta, melisa, žajbelj ali 
pelin pustimo na prostem. Da bi 
manj tvegali pred zimsko poze-
bo, jih prekrijenno s smrekovim 
vejevjem. Smrekovo vejevje ima 
tudi to dobro lastnost, da varo-
vanim rastlinam omogoča 
zračnost in svetlobo, zavaruje 
jih pred ledeno mrzlim vetrov-
jem, dobro pa varuje tudi tla 
pred zmrzaljo. 

Miran Glušič, ing. agr. Skica sajenja sadne sadike 

Krvodajalci 
27. OKTOBER - Vladimir Štumberger, Spuhlja 52, Dušan FridI, Lancova vas 22, 
Vlado Zajko, Nadele 13, Janko Vindiš, Rujska Gora 3, Marjan Vindiš, Dragonja 
vas 8/a, Darko Emeršič, Tovarniška c. 4, Kidričevo, Milan Kelc, Gruškovec 
101/a, Branko Krošl, Lovrenc na Dr. polju 2, Vladimir Meško, Sodinci 78/a, Mi-
ran Šalamun, Nova vas 101, Marjan Toplak, Mladinska 4, Kidričevo, Janez Vo-
grinec, Pobrežje 140/a, Slavko Vek, Tovarniška c. 21, Kidričevo, Edvard Pušnik, 
Zg. Hajdina 45, Iztok Kojc, Volkmerjeva 27, Ptuj, Janez Muhič, Zidanškova 26, 
Ptuj, Miran Krajnc, Koračice 30, Franjo Petek, Slovenska cesta 9, Središče ob 
Dravi, Jože Šentak, Stogovci 53, Branko Čepič, Prešernova 20, Maribor, Damir 
Kosi, Lancova vas 46/b, Jernej Plavčak, Tovarniška c. 20, Kidričevo, Robert 
Drevenšek, Kungota pri Ruju 154, Jože Galun, Stogovci 14, Martin Turk, Kraig-
herjeva 20, Kidričevo, Bogdan Kelenc, Cunkovci 12, Miran Koser, Vintarovci 53, 
Aleš Krajnc, Pleterje 26, Janko Moravec, Vičanci 88, Bojan Stanič, Mihovci 7/a, 
Janez Furman, Zagorci 71, Ivan Bezjak, Breg 37, Bojan Jelen, Stanošina 37/c, 
Anton Zajko, Pobrežje 86/a, Boris Ponudič, Trnovec 1, Roman Meško, Mezgovci 
56/a, Drago Vugrinec, Dravinjski Vrh 3/d, Rajko Kolarič, Tovarniška c. 5, Ki-
dričevo, Cirila Purg, Lešje 21/a, Jože Kostanjevec, Draženci 26/a, Janez 
Janžekovič, Mala vas 41/a, Aleš Svenšek, Minoritski trg 5, Ruj, Branko Forstne-
rič. Tržeč 14, Andrej Ekart, Rošnja 29, Dragomir Fišer, Raičeva 7, Ruj. 
29. OKTOBER - Cvetko Plavčak, Kupčinji Vrh 28, Rajko Janžekovič, Tibolci 59, 
Branko Kontarček, Hum 21/a, Željko Lukaček, Dolga Lesa 9, Stanislav Šeliga, 
Stogovci 47, Dragica Leskovar, Cirkovce 60/g, Matevž Verhovšek, Lancova vas 
89/b, Marjan Avbel, Majšperk 76, Marija Polanec, Krčevina pri Vurbergu, Miran 
Cafuta, Čučkova 13, Kidričevo, Aleš Meglič, Spuhlja 61, Ivo Ivezič, Pivkova 4, 
Ruj, Romana Malinger, Gerečja vas 81, Boris Blažek, Keleminova 16, Martibor, 
Marija Štumpf, Trubarjeva 9, Ruj, Zvonko Muršec, Zechnerjeva 18, Ruj, Janez 
Bedenik, Ul. B. Kraigherja 19, Kidričevo, Franc Križan, Gabrnik52, Majda Turk, 
Vintarovci 64, Anton Glaser, Borovci 50, Albert Frčeč, Apače 246, Franc Milošič, 
Podlehnik 59, Vinko Širec, Kočice 55, Danica Burjan, Slovenja vas 6/a, Robert 
Merlak, Čučkova ul. 9, Kidričevo, Jurček Lamot, Trnovec 1, Janez Kurbos, Kaju-
hova 1, Kidričevo, Jože Reš, CMD 10, Ruj, Ivan Brglez, Stogovci 3, Slavko 
Princi, Kajuhova 11, Ruj, Mirko Tikvič, Grajenščak 8, Ibrahim Ekič, Ul. 5. preko-
morske 5, Ruj, Danica Leben, Podvinci 42, Franc Lendero, Apače 297, Roman 
Pal, Zg. Hajdina 149, Daniel Nahberger, Zagrebška 118, Ruj, Marjan Vrhovšek, 
Lancova vas 27, Alojz Zoreč, Minoritski trg 4, Ptuj, Jožica Matjašič, Zlatoličje 72, 
Janez Bukovič, Ul. 5. prekomorske 9, Ruj, Anton Jeza, Stanečka vas 8, Stane 
Trstenjak, Ul. B. Kraigherja 18, Kidričevo, Branimir Avguštin, Stopno 14/a, Dar-
ko Šumenjak, Prerad 37, Štefan Hojsak, Kraigerjeva 22, Ruj, Milan Belšak, Ka-
juhova 11, Kidričevo, Vera Inkret, Kraigherjeva 21, Ruj, Franc Horvat, Kungota 
25, Danijel Letič, Popovci 21, Janez Feguš, Mejna cesta 4, Ptuj, Milan Car, Indu-
strijska ul. 5, Kidričevo, Marjan Rebemišek, Mestni Vrh 42/a, Marjan Škripač, 
Gorišnica 84, Mateja Pirš, Kajuhova ul. 19, Poljčane, Ivan Horvat, Gubčeva 6, 
Lenart v Slov. goricah, Franček Veber, Ptujska 2/a, Ormož, Zvonko Marinič, So-
dinci 59/a, Branko Rakuša, Sarajevska 8, Maribor, Borut Golob, Regentova 10, 
Maribor, Jure Koren, Nova ulica 13, Orehova vas, Edi Zori<o, Racar65, Silvester 
Kiseljak, Prepolje 21, Danilo Petrijan, Hajdoše 59/b, Peter Veleč, Ob Blažovnici 
77, Limbuš, Stanislav Kuster, Loperšice 41, Tomislav Pulko, Hajdoše 10/c, Ro-
man Podgoršek, Ciricovce 1/n, Aleš Zamuda, Formin 58, Janez Marin, Podgorci 
74, Darij Komik, Dravska 12, Ruj, Alojz Gojčič, Starše 43, Jože Polajžer, Nadole 
32. 



SILVESTER VOGRINEC: ZAKAJ SEM VEGETARIJANEC - 3 

Jezus /e bil vegetarijanei 
"Prišel sem, da odpravim 

krvave daritve, in Božje 
maščevanje zaradi preganjan-
ja njegovega stvarstva ne bo 
ponehalo, dokler ne nehate 
ubijati," pravi Jezus v Ebionit-
skem evangeliju. 

V zadnjih desetletjih so neod-
visni zgodovinarji odkrili prvotni 
lik Jezusa Kristusa. Dr. France 
Susman, cerkveni zgodovinar in 
bivši teolog, pravi: "Zgodovinski 
viri o Kristusu so potvorjeni. 
Cerkev ga je kazala po svoji po-
trebi in pojmovanju. Pravih virov 
ne poznajo ali pa jih ne upošte-
vajo." Nemški teolog Holger 
Kersten trdi, da je krščanstvo v 
glavnem umetna doktrina pravil 
in predpisov, ki jih je ustvaril Pa-
vel iz Tarza; zato bi krščanstvo 
lahko imenovali tudi "pavlini-
zem." Cerkveni zgodovinar dr. 
VVilhelm Nestle je to trditev izra-
zil z besedami: "Krščanstvo je 
religija, ki jo je ustvaril Pavel; 
Kristusov evangelij je zamenjala 
z evangelijem o Kristusu!" Teo-
log dr. Anders Skriver pa je svo-
je stanovske brate obtožil, da so 
poganski kristjani, ker jedo 
meso in so izmaličili Jezusov lik. 

Dr. Susman za preučevanje iz-
vorne Jezusove podobe pripo-
roča spise Ebionitski evangelij 
(po njegovem mnenju je to naj-
starejši kanonski spis), Esensko 
poslanico miru in Evangelij ali 
poslanico dvanajsterih. 

RODIL SE JE 
MED ŽIVALMI 

Praznik rojstva Jezusa Kristu-
sa pomeni mir na zemlji, mir 
med vsemi živimi bitji. Preroki 
so ga najavljali kot prinašalca 
miru, zato je bil rojen med žival-
mi, kar je v tej obliki morda 
edinstveno v svetovni zgodovi-
ni. Njegovo rojstvo pomeni, da 
je naravno (torej po zamisli 
Stvarnika), da živimo v prija-
teljskih odnosih z živalskim sve-
tom. 

Od (simboličnega?) rojstva 
med živalmi do prepovedi njiho-
vega prodajanja in klanja v 
templju, je nanizano veliko do-
godkov, ki pojasnjujejo, kaj je 
hotel Mojzes doseči z desetimi 
zapovedmi. "Ne ubijaj!" se 
nanaša tudi na živali, "Ne kradi!" 
pa pomeni tudi, da se ne sme 
jemati obresti ne od bratov, ne 
od tujcev. Zato se je zamajal 
ves tedanji gospodarski sistem. 

JEZUS -
ESENSKI 
VEGETARIJANEC 

Jezus izhaja iz esenskih 
izročil. Ti so zavračali darovanje 
živali, mesno hrano in zdravili 
na naraven način. V Novi zavezi 

je Kristus šestkrat imenovan z 
imenom Nazarenčan, trikrat Je-
zus iz Nazareta, dvanajstkrat pa 
nazorejec. Dr. Susman pravi, da 
v slovenščino tega izraza sploh 
niso prevedli. V grškem Janezo-
vem evangeliju se napis na 
križu glasi: "Jezus nazorejec, ju-
dovski kralj". Slovenski prevod 
se glasi: "Jezus Nazarenčan". 
Da je bil iz Nazareta, ni nobena 
obtožba, da je bil nazorejec, pa 
je, ker so le-ti bili veja esenov, ti 
pa so bili strogo vegetarijanski 
in so živeli po načelih nenasilja. 
(Sam sem v skladu s Slovarjem 
slovenskega knjižnega jezika 
(=SKKJ) II. uporabljal besedo 
nazarenec. Nazarenec ali nazo-
rejec ni niti toliko sporno - po-
membno je, kaj se za tem nazi-
vom skriva!) 

Nazorejci so bili eseni že pred 
Kristusom. Imenovali so se tudi 
ebioniti (revni). Odklanjali so 
kopičenje čezmernega bogast-
va, hranili pa so se pretežno s 
sadeži. Poudarjali so tisti edini 
naravni zakon, ki je bil dan 
človeštvu že v začetku: "Za (izkl-
jučno) hrano naj ti bodo 
sadeži." (Geneza 1,29) Ob Jezu-
sovem rojstvu jih je bilo okrog 
4000. Središče esenskega gi-
banja je bilo na gori Sion. Tja so 
se preselili, ko je njihovo sre-
dišče v Oumranu ob potresu I. 
40 pred Kristusom zgorelo. 
(Izaija je napovedal, da bo 
rešitev sveta prišla s Siona v Je-
ruzalemu.) 

JAGNJE BOŽJE 
VABI NA 
POJEDINO 

Ena največjih potvorb v evan-
gelijih je, po prepričanju dr. Su-
smana, trditev, da se je Jezus 
na predvečer svoje smrti mastil 
z enoletnim jagenjčkom. To ni-
kakor ne more držati, kajti Jezus 
je prišel obnovit zavezo med 
človekom, živaljo in Bogom 
Uvedel je obred nekn/ave 
(zadnje) večerje in z njim odpra-
vil krvave daritve ter mesojedst-
vo. O tem obstajajo tudi zgodo-
vinski dokazi (pismo Plinija ml., 
Seneka, Hieronim, Tertulian). 

Jezus je visel na križu, ko je 
bilo nedaleč od Golgote v zako-
lu nekaj desettisoč ovac. Nobe-
na ovca ne gre prostovoljno v 
klavnico, on pa je sklenil, da bo 
šel, in s tem podčrtal, kako po-
membno je prenehati z 
vsakršnim prelivanjem krvi v 
Božjem ali kateremkoli imenu. 

V Razodetju o poslednji sodbi 
lahko beremo o povabilu Jagn-
jeta k pojedini, ko se^bo odprlo 
Božje kraljestvo. Če jagnje 
samo vabi na pojedino, se ob 
tej priliki seveda ne koljejo 
ovce. 

ZAKAJ SO 
PREGANJALI 
PRVE 
KRISTJANE 

Leta 112 so bili na območju 
današnje Turčije zaprti že sko-
raj vsi templji. Nihče ni več 
žrtvoval, nihče ni več kupoval 
živine. Ljudje so namreč sledili 
besedam Jezusa in njegovih 
učencev, da se ne sme žrtvovati 
v krvi! To vemo iz pisma Plinija 
ml., ki je kot guverner province 
Bitinije v Mali Aziji o tem poročal 
rimskemu cesarju Trajanu. Plinij 
je nadalje poročal, da so omen-
jene spremembe silno vznemiri-
le veleposestnike, zato so le-ti 
začeli na smrt obsojati vse vodi-
telje tistih skupin, ki so se shaja-
li k sveti, nekrvavi večerji. O tem 
poroča tudi Seneka v 1. stoletju. 
Tudi on je bil vegetarijanec in se 
je zato znašel v smrtni nevar-
nosti (oče ga je rotil, naj spet 
začne jesti meso). Da so bili prvi 
kristjani vegetarijanci, trdita tudi 
Hieronim in Tertulian. 

S prenehanjem krvave daritve 
so bili zamajani ekonomski te-
melji. Denar ni več pritekal tako 
kot pred prihodom Mesije. Ko-
risti niso imeli tisti, ki so živali 
jedli, temveč tisti, ki so jih redili. 
To je bil veleposestniški lobi z 
vsemi prekupčevalnimi središči. 
Tempeljsko krvavo bogoslužje 
je prinašalo ogromne dobičke 
veleposestnikom, prekupčeval-
cem krmil, posredovalcem živi-
ne, prevoznikom in menjalcem 
denarja (bančnikom). Dr. Su-
sman pravi: "Vse skupaj bi 
lahko imenovali lobi klavcev, saj 
je bilo osrednje dejanje tega ne-
verjetnega dogajanja klanje -
pred 2000 leti in tako je še da-
nes." 

Novo (Jezusovo) religijo je 
bilo treba očistiti vseh elemen-
tov, ki so ogrožali moč in bo-
gastvo bogatih. To je pričel iz-
vajati cesar Konstantin. Leta 
314 je cerkveni zbor v Ankari 
odstavil in pregnal vse duhovni-
ke in diakone, ki niso hoteli jesti 
mesa ubitih živali. Na cerkve-
nem koncilu I. 325 (vodil ga je 
Konstantin) pa so v Biblijo zapi-
sali vse tisto, v kar naj bi ljudje 
verjeli in v kar verjamejo še da-
nes. 

Preganjanje vegetarijancev se 
je nadaljevalo v srednji vek, ko 
je inkvizicija obsodila na smrt 
vsakogar, ki ni hotel jesti mesa. 
To je bil razpoznavni znak krivo-
verstva, tako da so se morali 
pošteni ljudje pritajiti. Vegetari-
janske bogomile v Bosni in ka-
tare ali albigence v južni Franciji 
je Cerkev dala povsem iztrebiti. 

FRANC FIDERSEK/ O DOGODKIH PRED 80 LETI 

tfM olkc^ ka/ si rekel... 
m . 
Akcijo razorožitve je vodil Slovenec, bivši major, 

vendar je bil takrat brez častniških oznak. Polastili 
smo se še ne izropanih vojaških skladišč in orožja. 
Ve je šlo brez prelivanja krvi in večjih zapletov. 
Naj še povem, da takrat nismo poznali radia, časo-
pisi so neredno izhajali in prihajali z veliko zamu-
do. Glavni vir najnovejših novic so nam bili želez-
ničarji in delno tudi drugi potniki. Železničarji so 
uživali avtoriteto tudi pri vojakih, ki so prihajali z 
italijanske fronte, saj bi brez železničarjev vlaki 
stali. Tako so nam železničarji prinašali najnovejše 
novice o tem, kaj se dogaja v drugih krajih našega 
območja, kaj na Dunaju in kaj so t a ^ slišali o dru-
gih po Evropi." Kot pravi v svojih spominih Franc 
Komel, je tedanji župan mesta Ptuj, znani Ornigg, 
dan pred preobratom pobegnil v Avstrijo, ker je 
pačimel slabo vest. Ostal je njegov sin Pavel, ki je 
tudi pod novo oblastjo nemoteno gospodaril z veli-
kim premoženjem, saj je bil veleposestnik. K temu 
naj dodam, da je Narodni svt imenvoal dr. Frana 
Jurtelo za pooblaščenca v ptujskem županstvu, 
vendar nemški podžupan Johann Steudte je vodil 
mestni svet naprej in ni priznavla nove oblasti. V 
Ptuju namreč ni prišlo do tako radikalnega prevra-
ta in prevzema oblasti, kot je to v začetku novem-
bra v Mariboru izpeljal general maister, zato je do-
ber mesec v Ptuju vladalo še dvovladje, ko je 2. de-
cembra 1918 končno prenehalo delovati nemško 
županstvo. Upoštevati je treba da je po štetju iz leta 
1900 živelo na mestnem območju Ptuja kar 2916 
prebivalcev, ki so se prištevali k nemško govo-
rečim in se do konca vojne to ni bistveno spreme-
nilo. Tudi proti koncu vojne je bil Ptuj središče 
"štajercijanstva" kot protiutež slovenskemu maj-
niškemu gibanju. Se nekaj stavkov iz spominov 
Franca Komela: "Bilo je menda 3. novembra, ko je 
bilo na trgu pred Magistratom veliko zborovanje. 
Govoril je odvetnik dr. Fermenc, ki je množici 
Ptujčanov in okolianov slovesno razglasil, da smo 
po dolgih stoletjih končno osvobojeni suženjstva, 
da smo postali svobodni na svoji zemlji v novi 
državi Slovencev, Hrvatov in Srbov... Že med zbo-
rovanjem se je skozi Ptuj začela vliti velika armada 
madžarskih vojakov, ki so odhajali s fronte v Itali-
ji. Dva do tri dni so se neprestano valili skozi Ptuj 
v polni bojni opremi, z ogromnim številom voz, do 
vrha naloženih z raznim blagom, ki so ga pobrali-
na razpadli fronti in naropali med potjo. Umika-
joči vojaki so na Pragerskem na železniški postaji 
in v restavraciji pobrali vse, kar je bilo zanje upo-
rabno, drugo pa razbili. Tega smo se takrat bali 
tudi v Ptuju, zato smo podvzeli vse možne ukrepe, 
da do tega ne bi prišlo in s tem tudi uspeli. Vojaki 
so le z vagonov in od železniške postaje s strojnica-
mi kar na slepo streljali proti mestu, da so krogle 
švigale tudi po Vičavi. od krogel je bila ranjena 
neka ženska, mati več malih otrok, pisala se je 
menda Šegula, stanovala pa je v hiši, ki ji sedaj pra-
vimo pri Žilavcu (danes restavracija Perutninček). 
Zaradi težke poškodbe so ji v bolnišnici morali 
amputirati obe nogi. Drugih žrtev v Ptuju iz tistih 
nekaj dni se ne spominjam." 

TRANSPORTI PO 
ŽELEZNICI 

Oktobra 1918 je tudi večina prej vnetih pristašev 
Avstro-Ogrske že izgubila vero v njeno zmago. 
Celo armadno vrhovno poveljstvo je začelo izdajati 
ukaze, ki so dali slutiti, da se fronta ruši in da se bo 
vsak čas sesula. Konec oktobra je bilo na vlakih že 
veliko vojaških beguncev pod izgovorom, da so 
dopustniki. Zadnja dva dni v oktobru pa so priha-
jali kar polni vlaki vojaštva. Večinoma so bili to 
pripadniki zalednih enot, ki so bili na vlakih disci-
plinirani. 

Konec oktobra se je zrušilo tudi na fronti. Vojaki 
so se začeli upirati, častniki so večinoma pobegni-
li. Vojaki brez pravega vodstva so zapuščali okope 
in postojanke, vzeli s seboj, kar je kdo mogel, nava-
lili na železnico ali se umikali na vozovih po ces-

tah. Vsak je želel priti čimprej domov k svojim 
domačim. 

Vodstvo vojaških transportov v Ljubljani je 29. 
oktobra sporočilo svoji podružnici v Mariboru, da 
je vojaški pritisk z juga vse hujši. Podobno so 
poročali iz Celovca, navajali vojaške izgrede v Bel-
jaku in zahtevali od Maribora čimveč praznih vla-
kovnih kompozicij s potrebnim osebjem. Umik 
vojaštva s fronte v Italiji je v glavnem potekal po 
južni in koroški železnici. Ves civilni, potniški in 
tovorni promet je bil tiste dni ustavljen. Vsi vlaki 
so vozili samo vojaštvo, kar velja za osebne in to-
vorne vagone. Vlaki so odhajali s transportnih od-
hodnih postaj brez voznega reda. Vagoni so bili 
natrpani z vojaki, strehe vagonov polno zasedene, 
vmes je bilo slišati tuljenje in preklinjanje v raz-
ličnih jezikih. Vlaki so se ustavljali le na tistih pos-
tajah, kjer so lahko zajemali vodo, naložili potreb-
ni premog in se založili s hrano. Te postaje so bile 
v glavnem v Celju, Dravogradu, Mariboru, na Pra-
gerskem in v Ptuju. Med vožnjo so bili vojaki brez 
rednega vojaškega vodstva. Vsak vojak se je čutil 
gospodovalca in to kazal v vsej surovosti. Iz vago-
nov so metali civilne potnike in s posebnim užit-
kom tudi častnike, marsikaterega so opljuvali, mu 
odvzeli prdjago in mu grozili z orožjem. Nekatere 
je zagrabila tudi strast po uničevanju. Razbijali in 
trgali so vse po vagonih, med vožnjo, zlasti ponoči, 
streljali na vse strani predvsem iz objestnosti in 
divje razposajenosti. Vse to je narekovalo nujno 
potrebo, da so po nalogu Narodnega sveta v 
Ljubljani začeli vojaške transporte razoroževati. 
Tiste, ki so prihajali na naše območje po južni 
železnici, so razorožili že prej, težje je bilo razo-
roževanje na koroški progi. Naj k temu dodam, da 
se odredbam slovenskega nadzorništva prog v 
Ljubljani nemški železničarji na postajah niso 
upirali, ker so bili prepričani, da bodo te odredbe 
veljale samo za čas prevažanja vojaštva. Zato so 
naročila slovenskih revidentov na postajah disci-
plinirano izvrševali. 

Najbolj zatrpana je bila glavna železniška postaja 
v Mariboru, zato so že na koroškem kolodvoru 
začeli vlake z umikajočimi se madžarskimi vojaki 
usmerjati proti Pragerskemu in Ptuju. Slovenske 
kolodvorske straže so šele 3. novembra začele razo-
roževati vojaške transporte, v pomoč so jim bile 
narodne straže in drugi prostovoljci. V Mariboru 
so kmalu ugotovili, da zaradi razoroževanja zaosta-
ja promet, zato so 9. novembra začeli razoroževati 
vojake, ki so prihajali po koroški progi, že na pos-
taji v Bistrici. Tako se tisti vlaki, ki so jih namera-
vali usmeriti po železniškem loku proti Pragerske-
mu, na koroškem kolodvoru sploh niso ustavljali, 
saj so vojakom orožje pobrali že v Bistrici pri 
Rušah. 

RAZOROŽEVANJE 
VOJAŠKIH TRANSPORTOV 

Razoroževanje na vseh postajah so vodili sloven-
ski častniki in podčastniki. Vsak transport so preg-
ledali od lokomotive do zadnjega vagona. Zasegli 
so v glavnem vse vrste orožja in tudi predmete, ki 
so bili očitno tuja last, državna ali zasebna. Voja-
kom so puščali obleko na telesu in potrebno hrano 
do doma. Res pa je tudi, da so na vsakem transpor-
tu zatajili in skrili po nekaj pušk in pištol, zato je 
zlasti med nočno vožnjo s transportov še pokalo. V 
začetku je pri večini transportov razoroževanje po-
tekalo nemoteno, zlasti vojaki so brezbrižno odda-
jali orožje, le častniki so se ponekod upirali. Zani-
mivo je, da so na koroškem kolodvoru v Mariboru 
z razmeroma šibko stražo razorožili celo več 
nemških bataljonov. Nekoliko težje je bilo s trans-
porti z madžarskimi vojaki. Ti so prihajali s trans-
porti po koroški progi v rednih oddelkih, dobro 
oboroženi in preskrbljenimi z živili, nekateri celo 
čezmerno. Ti se niso pustili razorožiti, zato so jih 
na koroškem kolodvoru usmerjali proti Pragerske-
mu in naprej skozi Ptuj proti Čakovcu. 

PREJELI SMO 
Zakaj smo 
Ptujčani 
perutninčki 

Ptujčani smo upravičeno pono-
sni na svoje mestece. Ne bom 
trdil, da smo ponosni tudi na 
ljudi, na arhitekturno postavitev 
in na univerzalni, pomirjujoči 
duh Ptuja pa prav gotovo. Ptuj je 
starodavno mesto, katerega ko-
renine ga danes zaznamujejo 
bolj kot kdajkoli prej, saj se od 
časa osamosvojitve ženemo le še 
za - kot bom skušal pokazati v 
nadaljevanju - futuristično za-
kladnico tisočletij. 

Zgodovine Ptuju defmitivno 
ne moremo odrekati, saj je le-ta 
opazna skoraj na vsakem kora-
ku, ki ga naredimo po starih uli-
cah. Vendar namen tega pisanja 
ni hvalnica rimskemu umu niti 
slavospev komunističnim arhi-
tekturnim vložkom, temveč 

zgolj in predvsem kritika mo-
derne, postsocialistične, poosa-
mosvojitvene vizije apokalip-
tičnih umetnikov, ki so s svojimi 
biseri skušali izpeljati tisto, 
česar se pravi Ptujčan ne bi lotil 
niti v najbolj norih sanjah oz. bi 
se zadovoljil z zakladi, ki so last-
ni Ptuju in so zrasli na ptujski 
zemlji. Najbrž so modernisti 
vzeli geslo "Ptuj zakladnica 
tisočletij" preveč resno in 
skušajo semkaj pripeljati tudi 
tisto, česar nam na videz 
manjka. 

Lotimo se analize pri pojmu 
"zakladnica". Slovar slovenskega 
knjižnega jezika pravi, da je za-
kladnica "prostor za shranjevan-
je dragocenosti". Dobro. Ptuj je 
torej prostor za shranjevanje 
dragocenosti. Moja skromna lo-
gika me vodi k misli, da naj bi te 
dragocenosti Ptuj kot tak že po-
sedoval, pa naj bo v katerikoli 
obliki že, in bi jih morali le res-
tavrirati in "shraniti". Poleg in 
tudi namesto tega pa ubiramo 
drugo, modernejšo pot dragoce-

nosti, ki jih nimamo in ki z našo 
zgodovino nimajo nobene zveze, 
prinašamo v srce mesta in jih 
postavljamo njim samim v na-
men. Tipičen - ampak res 
tipičen - primer je novo Perut-
ninsko čudo, ki je zraslo na trgu 
sredi mesta. Funkcija tega Fran-
kensteina za to pisanje ni rele-
vantna niti pomembna, gre mi 
zgolj za arhitekturni videz, 
umestitev in namen tegale bas-
tarda. 

Videz zgradbe je, vsaj za moje 
pojme, v absolutno popolnem 
nasprotju z najbližjo (pa tudi s 
širšo) okolico. Dve okrogli ku-
poli, med seboj povezani v jin-
jangovem loku, s ploščadjo in 
nekakšnimi podstavki za bogve-
kaj (rože?), z lunasto-turškimi 
stebriči ter z okroglo bakreno 
streho z vrtljivim petelinom na 
sredi. Simbolika tega najdenčka 
je čudovita: Alah z vamil In 
točno na to tudi spominja 
(čeprav naj bi bil slog gradnje 
bojda bavarski) na musliman-
sko džamijo v malce pomanjšani 

obliki. Na ploščadi bomo 
odložili čevlje, si umili roke in 
noge v oltarčkih zunaj džamije, 
nato pa skozi pompozna vrata 
vstopili v svet Svete Perutnine. 
Z malce domišljije lahko vrtlji-
vega petelina, polnega sa-
movšečnega napuha in arogance, 
pobožno opazujem, medtem ko 
sprejemam Sveti obed. Salem 
Aleikuml 

To, da se taka džamija postavi 
v strogem centru Ptuja, govori 
samo zase. Vprašanje pa je, ali bi 
si kaj podobno domišljijskega 
lahko privoščil tudi kdo drug in 
mimogrede odrezal polovico 
prostornega trga pred Mercator-
jem s kakim podobnim veledo-
sežkom. 

Najhuje pri celotni zadevi je pa 
nekaj drugega, namreč dejstvo, 
da Ptujčani s tem, da sami sebi 
postavljamo take in podobne 
spomenike neumnosti, ravnamo 
prav v nasprotju z našim motom. 
Dejansko se torej obračamo sami 
proti sebi in si kopljemo moder-
no zahodnjaško jamo. Ne vem, 
kako slep moraš biti, da odobriš 
postavitev nečesa, kar je tako v 
nasprotju z bistvom mesta. Ko 
pa pomislimo, da bi bil problem 
lahko zelo elegantno rešljiv z 
neko normalno, mestu in ljudem 
prijazno arhitekturno rešitvijo, 
ki bi se zlila z okoljem kot zani-
miv dodatek, namesto da iz nje-
ga izstopa in kriči le po zaslužku 
kot kaka kapelica nečednosti. 

nečimrnosti in ignorance, nas 
mora zaboleti še vse kaj drugega 
kot glava. 

Ostane mi le še, da odgovorim 
na misteriozno vprašanje o futu-
ristični zakladnici tisočletij. Fu-
turistična jo imenujem zato, ker 
nam sedaj, ko smo dobili prvo 
džamijo, preostane le še to, da 
sredi ptujskega jezera postavimo 
klasični daoistični tempelj in v 
Sončni park tridesetmetrski kip 
Miki Miške ter se tako vpišemo 
v zgodovino kot mesto, ki je po-
zabilo svoj Jaz. Sam se hočem s 
tem pisanjem od takega 
ponižanja distancirati. 

Petja Janžekovič 





PTUJ / 29. PRAZNIK POLK IN VALČKOV 
\f 

Obiinstvo izbralo show band Klobuk in Štajerske barone 
v revialnem delu petkovega večera so dlani okoli 500 obisko-
valcev (včasih jih je bilo dosti več!) ogreli Šavrinske pupe en 
ragaconi, zanimiva skupina 14 ljudskih pevk in pevcev iz slo-
venske Istre, za glasbeno poslastico pa so ob koncu poskrbeli 
še Vitezi polk in valčkov, skupina, v kateri je devet renomira-
nih glasbenikov sz celjskega območja. 

KAJ SE JE DOGA-
JALO V SOBOTO 

v okviru festivala so v soboto 
ob 11 uri pred Mestno hišo v 
Ptuju številnim domačinom in 
turistom festivalski utrinek 
predstavili z nastopom v živo 
Zamejski kvintet iz Opčin, Pe-
tovio iz Ptuja in Vita iz Hrušice. 

V drugem festivalskem večeru 
melodij se je okoli 800 obisko-

valcem predstavilo 10 ansam-
blov, ki so izvajali 15 novih me-
lodij, revialni del pa je tokrat 
popestrila Štajerska pihalna 
godba iz Maribora, ki jo vodi 
Boris Rošker. 

Nagrado strokovne komisije 
za najboljšo melodijo je prejel 
Edvin Fliser za pesem Moč lju-
bezni v izvedbi ansambla Rosa; 
nagrado je prispeval Večer iz 
Maribora. Občinstvo pa je za 

najboljšo melodijo izbralo 
skladbo Marjana Hercoga Po 
haloških gričih v izvedbi Šta-
jerskih baronov; nagrado je 
prispeval radio Šmarje pri 
Jelšah. Najboljše besedilo 
letošnjega festivala, pesem Na-
zaj v Prlekijo, je napisal Marko 
Kočar, izvajal pa ansambel Štrk, 
drugo je bilo besedilo Domo-
tožje Milana Ježa v izvedbi an-
sambla Laufarji, tudi tretje mes-
to pa je pripadlo Marku Kočarju 
za besedilo Prekmurci in Prleki 
v izvedbi ansambla Štrk. Nagra-
di za avtorja sta prispevala 
Podjetje za informiranje Murs-
ka Sobota in radio Triglav z Je-
senic. 

Najvišje pevsko priznanje, 
Korenovo plaketo, je za večlet-
no Uspešno nastopanje strokov-
na komisija tokrat dodelila 
Jožici Brdnik in Darku Tušarju, 
ki skupaj prepevata od leta 1982 
in sta v Ptuju nastopila že 
osemkrat, sedaj pa že peto leto 
prepevata pri ansamblu Laufar-
ji. 

In kaj je ob koncu letošnjega 
festivala povedal predsednik 
strokovne komisije Tomaž To-
zon: "Po prvem dnevu sem bil 
sicer rahlo zaskrbljen, kajti zde-
lo se mi je, da v dvorani ni več 
enakega odziva kot v preteklih 
letih, čeprav so bili po mojem 
okusu ansambli dobri in zelo 
zelo izenačeni. To se je videlo 
tudi iz naših ocen. Bistveno pa 
se mi je vtis popravil po drugem 
večeru, ko so nastopili dobro 
znani ansambli z novimi melo-
dijami. Te so bile prijetne, tako 
da bo bera letošnjega festivala 
dobra. Posebej sem vesel dobrih 
debitantskih nastopov. Omenil 
bi ansambel Slovenskih pet plus 
- to je bil zame posebej lep nas-
top." 

Drugi festivalski večer je ne-
posredno prenašal Radio Slove-
nija, v celoti pa ga je posnela 
tudi ekipa Televizije Slovenija. 
Kdaj bo oddaja na sporedu, žal 
nismo uspeli izvedeti. 

Čisto ob robu pa še to: 
Prihodnje leto bomo torej 

priča jubilejnemu, 30. festivalu 
domače zabavne glasbe in ver-
jetno se organizatorji na to 
pripravljajo že sedaj. Vseeno pa 
nekateri pričakujemo večji od-
ziv med občinstvom. Kljub kva-

litetnim ansamblom in nizki 
ceni vstopnic, le 700 tolarjev na 
večer, je bila letos dvorana prvi 
večer na pol prazna, drugi večer 
pa je ostalo praznih vsaj še četrt 
sedežev. Tudi v tej smeri bi bilo 
treba storiti še marsikaj, saj vse 
možnosti zagotovo še niso bile 
izkoriščene. Morda ne bi bilo 
napak organizirati skupinske 
avtobusne obiske ali celo 
kakšen "festivalski vlak" iz 
ljubljanske in murskosoboške 
smeri, recimo, saj je tudi na dru-
gih koncih Slovenije dovolj lju-
biteljev te glasbene zvrsti. 
Pričakujemo, da bo vsaj ob 30. 
rojstnem dnevu ptujski festival 
dočakal svojo celostno promo-
cijsko podobo; njegov zaščitni 
znak Orfej z liro bi primerno 
oblikovan lahko bil kar dobra 
rešitev. Že sedaj bi lahko raz-
mišljali o kakšnem pomem-

bnem in privlačnem gostu. Ka-
rel Moik, recimo, bi bil za 
tovrstno občinstvo prava poslas-
tica. In navsezadnje bi slo-
venska televizija, lahko tudi ka-
tera od komercialnih TV postaj, 
temu največjemu prazniku 
domače zabavne glasbe Sloveni-
je končno lahko privoščila di-
rektni prenos. To si nedvomno 
zasluži. Pri tem bi nam lahko 
bili za vzor tudi naši avstrijski 

sosedje, ki so za manj pomem-
bne zadeve že uspeli pridobiti 
tudi Evrovizijo. S takšnimi an-
sambli, kot jih imamo v Slove-
niji ta trenutek, in z vsebinsko 
popolnostjo ali dovršenostjo fes-
tivala bi si lahko mirne duše 
privoščili evrovizijski prenos 
tudi v Ptuju. Le tisto slovensko 
zaplotništvo in zavist bi morali 
pozabiti. To je pa že druga 
zgodba. 

Martin Ozmec 

Komisijo za besedila je 
tudi letos vodil predsednik 
Jože Šmigoc, v njej pa sta 
bila še Liljana Klemenčič 
in Franc Lačen, direktor 
festivala. 

V komisiji za štetje glasov 
občinstva so bili: pred-
sednik Franc Fideršek ter 
člani Anton Brglez, Jože 
Slodnjak, Branka Danilo-
vič in Marija Slodnjak. 

Korenovo plaketo za najboljšo pevsko Izvedbo sta si letos 
pripela Jožica Brdnik in Darko Tušar, ki že peto leto prepe-
vata pri ansamblu Laufarji. 

Ansambel Borisa Razpotnika je strokovna komisija proglasi-
la za najboljši ansambel prvega večera 

Letošnji debitanti so bili tudi ansambel Petovio Iz Ptuja, čep-
rav so člani ansambla stari glasbeni mački. 

Ansambel Rosa, med izvajanjem skladbe Moč ljubezni Edvina Kliserja, ki jo je strokovna ko-
misija Izbrala za najboljšo melodijo drugega večera. 

Občinstvu je bil prvi večer najbolj všeč show band Klobuk. 



DESTRNIK / KANDIDAT ZA ŽUPANA ANTON KOVAČEC 

Dogovarianje in strpnosf 
v občini Destrnik za župana kandidirata le dva; eden od nji-
ju je tudi Anton Kovačec, sedaj tajnik KS Destrnik. Na volit-
vah kandidira s podporo in v soglasju političnih strank SLS, 
SKD, LDS, ZLSD. 

Anton Kovačec poudarja, da 
bodo v občini Destrnik naredili 
toliko, kolikor se bodo sposobni 
dogovoriti in kolikor bodo znali 
drug drugemu prisluhnid. »Verja-
mem, da se občanom, ki so znotraj 
svoje skupnosti močni in enotni, 
ni treba bati svoje prihodnosti. 
Zavzemal se bom za demokra-
tično in pravno reševanje zadev, 
za strokovno opravljanje nalog 
občinske uprave in tudi za pove-
zovanje občine navzven. Prizade-
val si bom za dokončanje začetih 
programov v občini in seveda za 
lu-esničevanje pripravljenih ter za 
pripravo novih. V občini Destr-
nik se bom zavzel za izvedbo spre-
memb in dopolnitev prostorskih 
sestavin s poudarkom, zagotoviti 
dodatni prostor za širitev naselij 

(novogradnje), ena od nalog pa bo 
tudi ureditev potoka Rogoznica in 

kmetijskih zemljišč ob njem. Bist-
venega pomena za občino bo tudi 
razvoj malega gosp>odarstva, kme-
tijstva, turizma, razvoj podeželja 
in infrastrukture, na drugi strani 
pa delovanje društev in organiza-
cij. V svoj program sem uvrstil 
prizadevanje za razvoj predšolske 
vzgoje in izobraževanje nasploh, 
zdravstvo, socialno varstvo, kul-
turo in šport, zavzemal se bom za 
uveljavljanje in izvajanje drugih 
nalog, ki so v pristojnosti občine 
in za dobrobit občanov. Samo 
skupaj z občani bomo v novi 
občini lahko rešili težave naše 
mladine, aktivnega prebivalstva 
in starejše generacije. 

Obdobje, ki je pred nami, nika-
kor ne bo lahko. Za premagovanje 
ovir in doseganje ciljev bodo po-
trebna dogovarjanja in strpni dia-
logi.« 

TM 

T R N O V S K A V A S / KARL VURCER, SAMOSTOJNI 
ŽUPANSKI KANDIDAT 

Z dediiiina tn ^^^^ 
Kot samostojni kandidat s podporo volivcev se za župana 
nove slovenskogoriške občine Trnovska vas na lokalnih vo-
litvah »poteguje« tudi Kari Vurcer. Je ravnatelj osnovne šole 
v Vitomareih, nekaj časa je bil predsednik KS Trnovska vas, 
sicer pa je vnet društveni, predvsem ljubiteljski kulturni de-
lavec. 

Kari Vurcer pravi, da kulturna 
in materialna dediščina zopet 
oživljene in v naravne meje uok-
virjene občine Trnovska vas ni za-
nemarljiva, čeprav z n jo niso pre-
segli praga nerazvitosti. »Med 
lasmimi vidiki razvoja želim naj-
prej izpostaviti kul turno 
dediščino iri jo nadgraditi z 
vzpodbujanjem izobraževanja kot 
najhitrejšo potjo iz nerazvitosti 
(izgradnja šole, telovadnice in šti-
pendiranje nadarjenih otrok). 
Uporabiti želim naravne danosti 
za razvoj sadjarstva in usmerjenih 
kmetij v vidiku evropske usmerit-
ve, modernizirati pa preostale 
krajevne ceste in odcepe. Vzpod-
bujati želim vzgojo povrmin na 
manjših površinah, vabiti invest-

itorje za vlaganje kapitala v okolju 
pr imernih dejavnosti, kot je pre-
delava sadja in grozdja, predvsem 
pa šolanim omogočiti storitvene 
dejavnosti. Želim predstaviti kraj 
tudi s tmistično-gostitveno dejav-
nostjo ob regionalni cesti, 
bodočem priključku na avtocesto 
in ob eni najlepših razglednih cest 
Slovenskih goric med Trnovskim 
Vrhom in Jiršovci. Trudil in 
poskrbel bom za zdravo in ktUmr-
no preživljanje prostega časa (delo 
društev, izgradnja športnega 
igrišča, prostor za preživljanje 
prostega časa mladih) in zastavil 
»pot kulturne dediščine«. V mis-
lih imam rimske gomile, Simo-
ničevo hišo, cerkev sv. Bolfenka, 
pa tudi rojstni hiši dveh pomemb-

nih mož iz naše občine, Gomilška 
in Miu:^ca. In ne nazadnje želim 
novo občino Trnovska vas pove-
zati s sosednjimi občinami v eno 
skupno regijo, ki bi imela središče 
na Ptuju.« 

TM 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Prejšnji teden se je Slovenija 
dvakrat znašla v skrajno nerodnem 
položaju. Najprej sta premier dr. 
Drnovšek in zunanji minister dr. 
Friec pri Američanih "mirno" pos-
lušala očitke zaradi (za ZDA spor-
nega) sodelovanja Slovenije pri 
pripravljanju resolucije osmih 
držav za jedrsko razorožitev, 
kakšen dan pozneje pa je Evrop-
ska komisija zelo neugodno oceni-
la dosedanje slovenske priprave 
na vstop v Evropsko unijo. V obeh 
primenh so se slovenski uradni 
predstavniki "posuli s pepelom", in 
ravno to je tisto, kar je posebej 
vznemirljivo in - nerazumljivo. 
Takšno ravnanje vsiljuje vtis, da je 
Slovenija na dveh tako pomemb-
nih področjih, kot sta atomsko ra-
zoroževanje in vključevanje v Ev-
ropsko unijo, brez jasne (svoje) po-
litike. Država, ki v svetu "zaslovi" 
kot nestanovitna in hitro spre-
menljiva partnerka, pa seveda zelo 
hitro postane žrtev najrazličnejših 
manipulacij. 

SLOVENSKO 
UBOGANJE ZDA 

Junija letos je skupina osmih 
držav - Brazilija, Egipt, Irska, Mehi-
ka, Nova Zelandija, Južna Afrika, 
Švedska in Slovenija - v OZN pred-
lagala, naj bi generalna skupščina 
sprejela resolucijo v zvezi z nadal-
jevanjem procesa jedrskega razo-
roževanja, ki so ga prav takrat re-
sno ogrozili indijski in pakistanski 
jedrski poskusi. Pobudniki te reso-
lucije so poudarili, da se ni več 

mogoče "sprijazniti, da pet držav z 
jedrskim orožjem in tri, ki so ga 
sposobne izdelati, še vedno na-
sprotujejo temeljnemu in nujnemu 
koraku - pospešeni, dokončni in 
popolni odpravi jedrskega orožja". 

Slovenski predstavniki so zdaj 
od Američanov dobili jasne nami-
ge, da je slovensko sodelovanje v 
tej pobudi v nasprotju s slovenski-
mi prizadevanji za vključitev v 
Nato, oziroma drugače povedano, 
da so ZDA proti tej akciji v okviru 
OZN in da bi ji potemtakem, če 
hoče biti v ameriških očeh "dobra", 
morala nasprotovati tudi Slovenija. 
Slovenski poročevalci iz ZDA so v 
en glas sprejeli ameriške kritike kot 
nekaj najbolj "normalnega", slo-
vensko sodelovanje v pobudi 
osmih držav pa proglasili za "nedo-
pustno" napako slovenske diplo-
macije. Čudno, da še pred kratkim 
v zvezi s to resolucijo ni nihče go-
voril kot o "napaki. Nič bolje se niso 
obnašali tudi uradni slovenski 
predstavniki. Šele potem, ko je v 
javnosti že nastal popoln občutek 
o zmedenosti in nedoslednosti slo-
venske zunanje politike, se je z ne-
kakšnim intevjujem oglasil sloven-
ski zunanji minister dr. Boris FrIec. 
Nastopil je s težo, da priključitev 
Slovenije k pobudi za jedrsko razo-
roževanje v pn/i fazi sicer ni bila na-
paka (kajti kdo bi lahko bil kar tako 
za jedrsko orožje), da pa je na-
daljnji tok pripravljanja resolucij 
ubral nekatere smeri, ki bi lahko 
škodile "strateškim interesom Slo-
venije". Eden izmed takšnih stra-
teških interesov pa naj bi bila tudi 

vključitev v Nato. Zunanji minister 
ni natančneje navedel, za kakšne 
"sporne usmeritve" gre, prav tako 
pa ni komentiral ali negiral navedb 
v posameznih časopisnih 
poročilih, da je Slovenija odkrila, 
kaj ni njen "strateški interes", šele 
potem, ko so ji oči odprli Ame-
ričani. Da ni šlo za samostojno slo-
vensko "dozorevanje", pa kažeta 
tudi komentarja Dnevniku in 
Večeru. 

Dnevnik piše, da je premier dr. 
Drnovšek ameriškemu predsedni-
ku Billu Clintonu in državni sekre-
tarki Madelaine Albright zagotovil, 
da so "prioritete Slovenije jasne. 
Slovenija želi pod varnostni dežnik 
severnoatlantske zveze, in če ob-
staja konflikt med našim članstvom 
v Natu in (omenjeno) resolucijo, 
bomo ravnanje temu primerno pri-
lagodili, je sodeč po virih blizu po-
govorov v State Departmentu in v 
Beli hiši menda zatrdil premier 
Drnovšek. Vodja slovenske diplo-
macije dr. Boris FrIec je dejal, da 
se je Slovenija pobudi Svet brez 
jedrskega orožja pridružila zaradi 
'plemenitosti njenega cilja', v pro-
cesu oblikovanja pobude v resolu-
cijo pa je Ljubljana ugotovila, da so 
'nekatera določila v nasprotju z 
našimi strateškimi cilji'. Zato Slove-
nija v tej pobudi ne more več sode-
lovati, je sklenil minister FrIec." 

Delo v zvezi s tem dodaja, da je 
"uradni Ljubljani do takega spoz-
nanja očitno pomagal šele obisk 
vladne delegacije pod vodstvom 
premiera Jezera Drnovška v ZDA, 
zlasti pa pogovori v obrambnem 

ministrstvu". Večer je v komentarju 
zapisal, da bi obisk slovenskega 
premiera Janeza Drnovška v ZDA 
"lahko zares ocenjevali s superlati-
vi, saj je videti, da Američani malo 
Slovenijo jemljejo kot pomembno 
partnerico in ji v uradnih izjavah 
vseskozi laskajo. Toda po srečanju 
Janeza Drnovška v Pentagonu je 
postalo jasno, da nad to idilo visi 
diplomatska senca, za katero še ni 
povsem jasno, kako naj bi jo 
odgnali..." Večer piše, da je Slove-
nija s pridužitvijo pobudi osmih 
držav o svetu brez jedrskega 
orožja napravila čuden korak. "Slo-
venska diplomacija se je ujela v ne-
varno past in grozi ji prava medna-
rodna blamaža ... Zakaj je Sloveni-
ja dopustila, da ji grozi diplomat-
ska blamaža, je vprašanje, ki bo 
lahko še nekaj časa zaposlovalo 
domače, pa tudi tuje analitike. Je 
to zavoljo nevednosti ali pa zavoljo 
pomanjkanja jasne zunanjepoli-
tične strategije? Tako desnica spet 
ne ve, kaj počne levica. Ali pa gre 
zgolj za osebna nasprotja med 
glavnimi slovenskimi akterji in za 
nagajanja, spričo katerih, kot se je 
to zgodilo že tolikokrat, spet trpi 
ugled države," se sprašuje Večer. 

Najbolj presenetljiva je pravza-
prav lahkotnost, s katero so naši 
uradni predstavniki (premier, zu-
nanji minister itd.) kar sredi Ameri-
ke, brez kakšnih posebnih razmis-
lekov in posvetovanj z drugimi poli-
tičnimi partnerji v svoji državi, spre-

minjali pomembna stališča. Tudi ta 
najnovejši primer opozarja, da pri 
sprejemanju strateškopomembnih 
odločitev še vedno ni volje in 
odločenosti, da bi le-te oblikovali s 
čim širšim nacionalnim soglasjem. 

KRIVDA 
VLADAJOČIH IN 
OPOZICIJE 

Očitno primanjkuje tudi soglasja 
o prioritetnih nalogah pri 
vključevanju v Evropsko unijo. 
Čeprav naj bi šlo za "prioriteto vseh 
prioritet", se v parlamentu in vladi 
očitno bolj ukvarjajo z drugimi 
"vprašanji" - in prepiri. Pred nekaj 
dnevi je bruseljska komisija ugot-
avljala, kakšen napredek so posa-
mezne države, kandidatke za 
vključitev v EU, dosegle v prilaga-
janju zahtevam te skupnosti, in 
ugotovila, da je med med kandi-
datkami iz prve skupine (šest 
držav) najslabše pripravljena ravno 
Slovenija. Po tej oceni je Češka do-
segla "zgolj omejen napredek", 
Slovenija pa ni "napredovala" pri 
uveljavljanju zakonodaje, ki velja v 
EU, hkrati pa je Slovenija dobila 
negativne ocene tudi zaradi načina 
reševanja slabih podjetij, zaradi za-
mujanja pri uvedbi davka na doda-
no vrednost, zaradi zaprtosti 
bančnega trga, zaradi pre-
počasnega zapiranja brezcarinskih 
prodajaln, zaradi zamujanja 
davčnih in finančnih reform itd. 

Spet je najbolj čudno, da tako mi-
nister za evropske zadeve Igor 
Bavčar kot premier dr. Drnovšek 
povsem hladnokrvno izjavljata, da 
sta takšno oceno pričakovala. No-
benega poskusa ni, da bi vlada 
vsaj kakšno svojo "zamudo" poja-
snila s svojimi argumenti, z objek-
tivnimi razlogi in ugovori komisiji. 
Potemtakem gre res zgolj za slabo 
delo pristojnih?! Na veliko je sicer 
slišati pripombe, da je državni zbor 
doslej blokiral vlado s temami in 
prepiri, ki nimajo zveze z aktualni-
mi evropskimi temami. To je sicer 
delno res, vendar pa je imela vlada 
kljub temu dovolj možnosti za veli-
ko bolj razviden "pritisk" na parla-
ment, naj se začne bolj ukvarjti s 
problematiko EU. 

Prav bi bilo, če bi se tako vlada-
joči kot tisti v opoziciji zavedali, da 
si morajo delati odgovornost za 
neuspeh v Bruslju. Vlada zdaj kaže 
predvsem na opozicijo, opozicija 
pa na vlado. Opozicija pravi, da je 
odgovornost tistih, ki imajo vlado, 
pa (ne) vladajo, največja. Vsekakor 
pa bi bilo zanimivo tudi vprašanje 
za opozicijo: kako je mogoče, da v 
obilici interpelacij v zvezi z delom 
posameznih ministrov ni nobene, 
ki bi se ukvarjala s slabim "evrop-
skim" delom posameznih ministr-
stev? 

Jak Koprive 

ORMOŽ / VILI TROFENIK, KANDIDAT ZA ŽUPANA 

"Zagotavliam predanost, 
znanje in ukušnje" 

v Ormožu kandidira za župana tudi dosedanji župan Vili 
Trofenik. O svoji kandidaturi pravi: 

"Moja odločitev za kandidaturo 
s podporo volivcev izhaja iz pre-
pričanja, da je to najprimernejši 
način vzpostavitve direktnega in 
pristnega odnosa med županom 
in občani, volivci. Tak odnos 
omogoča planiranje in izvajanje 
programov po meri večine 
občanov, kar je temeljna naloga 
lokalne samouprave. Obdobje 
preteklih štirih let bo ostalo zaz-
namovano kot obdobje uvajanja 
lokalne samouprave, ki jo je kot 
vsako novost v življenju spremlja-
la obilica težav. Toda klub števil-
n im težavam in oviram lahko ugo-
tovimo, da nam je uspelo lue-
sničiti večino nalog, ki smo jih 
pred štirimi leti ocenili kot po-
membne za naše okolje. Ob tem bi 
želel poudariti , da je naša občina 
ena redkih, ki se ni delila, zato 
smo občani še posebej zadovoljni. 

Veliko je bilo storjenega: usta-
novili smo ginmazijo, zgradili ob-
voznico, dogradili šolo s telovad-
nico v Ivanjkovcih, modernizirali 
velik del vodovodnega omrežja in 

pripravili vse potrebno za iz-
gradnjo centra za starejše občane, 
dograditev in obnovo šolske 
zgradbe pri Sv. Tomažu, cesta 
med Ormožem in Ptujem je v na-
cionalnem programu, obnavljamo 
pa tudi kulturne spomenike in 
dvorane. Trud imo se za socialna 
stanovanja, za sanacijo odlagališča 
komimalnih odpadkov, gradnjo 
čistilnih naprav in kanalizacije ter 
rekonstrukcijo cesmega omrežja. 
Na kul t tmiem področju bomo na-
daljevali obnovo ormoškega gra-
du vključno z grajsko pristavo za 
potrebe muzeja in drugih dejav-
nosti, nudili pomoč pri obnovi 
kul t imiih dvoran v Podgorcih in 
Veliki Nedelji in ustvarili pogoje 
za delo in razvoj kultiu-nih insti-
tucij ter ljubiteljske kultiue. 

Na področju socialnega varstva 
bomo zagotovili komunalno 
opremljeno zemljišče za izgradnjo 
Doma starejših občanov. Pričeli 
bomo tudi izvajati nego na domu 
in druge oblike pomoči ostarelim. 
Poskrbeli bomo za sredstva za do-

končanje obnove letnega kopa-
lišča, za redno investicijsko 
vzdrževanje javnih športnih ob-
jektov ter materialne pogoje za 
razvoj športa in rekreacije kot po-
membnih dejavnikov za kvaliteto 
življenja in vzgoje. 

Skupaj lahko uspešno nadaljuje-
mo že začeto. Zame je to izziv in 
želim si, da bi ga sprejeli skupaj." 

Ur 

M A R K O V C I / FRANC KEKEC, KANDIDAT SLS ZA ZUPANA 

nmmi 
V svojem dosedanjem življenju in delu je županski kandidat 
SLS Franc Kekec iz Bukovcev že velikokrat prehajal z enega 
na drugo področje dela, zato mu sedanja županska kandida-
tura podobno kot v preteklosti druga opravila predstavlja 
nov izziv za delo; to je po njegovem prepričanju lahko dobro 
samo v povezavi z znanjem. Delo in znanje sta tudi moto nje-
gove kandidature. 

Franc Kekec se je rodil v Bukov-
cih, otroška leta je preživel na 
kmetiji skupaj še s tremi sestrami. 
Po končani osnovni šoli, ki jo je 
obiskoval v Markovcih, se je šolal 
v srednji kmetijski šoli v Maribo-
ru. "Oče je vedno govoril, da mora 
biti kmet šolan, če hoče dobro go-
spodariti. Ker v šestdesetih letih 
časi niso bili naklonjeni, sem se 
po enem letu dela v K Z Miuretinci 
odločil za študij na pedagoški aka-
demiji v Ljubljani , smer biologi-
ja-kemija. Postal sem" predmetni 
učitelj, poučeval sem v osnovnih 
šolah Gorišnica, Hajdina in Ljud-
ski vrt. Zatem sem nekaj časa de-
lal kot komercialist v Slovenijale-
su; opremljal sem različne objek-
te, predvsem šole. Zelja po delu z 
mladimi me je znova pripeljala v 
šolo, med mlade. Sedaj sem ravna-
telj osnovne šole Cirkulane -
Za vrč." 

Franc Kekec svoj program gradi 
na programskih načelih SLS, po-
sebej pa izpostavlja razvoj kme-
tijstva, drobnega gospodarstva, 
gostinstva in tiu-izma, zdravstva. 

športa, predšolske vzgoje ter 
povečanje zaposlovanja, saj je 
samo socialno varen in zadovoljen 
človek lahko uspešen. 

"Izredno me moti visoka brezpo-
selnost. To je hudo ne s a m o ^ naši 
občini, saj jemlje voljo do življen-
ja. Ustvariti moramo čim več po-
gojev za zaposlovanje. 

Novo občino Markovci vidim 
kot odprto občino, kar ji bo zago-
tovilo razvoj. Občine bi se po mo-
jem morale v bodoče bolj 
združevati po interesih. Kar zade-
va turistični razvoj območja, ga 
vidim predvsem v razvoju etno-
grafskega turizma, da m u vrnemu 
tisto, kar mu je bilo odvzeto. Naša 
prednost je v izletniškem turiz-
mu. Bolj kot doslej moramo izko-
ristiti jezero. Veliko več pa mora 
občina dobiti od rente, v štirih le-
tih smo veliko zamudili. Koliko 
časa jo bomo še lahko koristili, pa 
je predvsem odvisno od vseh 
občin ob Dravi," je o poudarkih iz 
svojega programa dela povedal 
Franc Kekec, kandidat SLS za 
župana občine Markovci. 

MG 



PODLEHNIK / KANDIDAT ZA ŽUPANA ANTON ZERAK 

Skupaj za prijaznejše Haloze 
Anton Žerak, podjetnik iz Podlehnlka, je kandidat Slovenske 
ljudske stranke, njegovo kandidaturo pa podpirata tudi stran-
ki SKD in SDS. Je uspešen podjetnik, saj je v zadnjih desetih 
letih razvil zasebno podjetje do evropsko primerljivega nivoja. 
Kot svetnik v občini Videm je sodeloval v uspešnih prizadevanj-
ih za ohranitev KS kot pravnih oseb, kar je bil začetek procesa 
in aktivnosti za novo občino Podlehnik. 

Anton Žerak je vedno ščitil in-
terese občanov Podlehnika. Zave-
da se, da je neustrezna razvojna 
politika do teh krajev pustila ne-
gativne posledice, ki jih bo v krat-
kem času težko sanirati. Dogradi-
ti bo potrebno osnovno šolo, rešiti 
program predšolske vzgoje, obno-
viti zdravstveni dom, poskrbeti za 
socialno ogrožene, osamljene in 
ostarele občane. Vzpodbuditi je 
potrebno kulturno dejavnost, naj-
več pa bo potrebno storiti na po-
dročju razvoja infrastrukture, ki 
zaostaja v razvoju. Prioriteta bo 
gradnja vodovodnega omrežja, 
vzdrževanje in modernizacija cest 
ter dokončanje elektrifikacije in 

telefonskih priključkov. Ustvarja-
ti bo potrebno pogoje za razvoj 
obrti, podjetništva in kmetijstva, 
rešiti lastninski status kmetijskih 
zemljišč in vinogradov, za vsako 
ceno obdržati obseg proizvodnje 
in ohraniti delovna mesta ter ob-
delano pokrajino. 

Ustrezno prostorsko planiranje 
je pomembno posebej v občini 
Podlehnik, ki jo bo avtocesta raz-
delila v dva dela. Nujno bo zago-
toviti dovolj prehodov in ustrezno 
infrastrukturo ob avtocesti. Pro-
gram ekologije bo zajemal 
osveščanje občanov ter izgradnjo 
kanalizacije v strnjenih naseljih 
in tam, kjer bo izkazan interes. 

Stranke, ki ^podpirajo kandida-
tiuro Antona Žeraka verjamejo, da 
bodo združeni lahko lu-esničili 
navedene razvojne cilje in pri-
hodnj im rodovom ustvarili člove-
ku spodobno življenje. 

JB 

PODLEHNIK / SOPS PREDLAGA FRANCA TOPLAKA 

Uilnkwt§m Hmimmm 
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Slovenska obrtniško-podjetniška stranka, občinski odbor Pod-
lehnik, je kot kandidata za župana občine Podlehnik predlagal 
uspešnega podjetnika, dosedanjega podžupana občine Videm, 
Franca Toplaka. 

SOPS je nevtralna stranka, v 
njej so ljudje, ki so pripravljeni in 
znajo delati. "V rokah smo pogos-
to imeli kramp in lopato ter smo 
dodobra spoznali trdo haloško 
življenje. Zastavili smo si cilje, ki 
niso nerealni in neuresničljivi. Na 
osnovi reztiltatov analize obsto-
ječega stanja v Podlehniku smo 
pričeli iskati realne rešitve, ki te-
meljijo na poštenem delu vseh. 
Samo tako bomo dokončno tire-
sničili sanje Podlehnika, da bo 
postal in ostal uspešna in ljudem 
prijazna občina." 

Program kandidata za župana 
Franca Toplaka: "Glavni cilj mo-
jega delovanja bo podpora gospo-
d^s tvu . Samo z večjo zaposle-
nostjo bomo bolje živeli in samo 
tako lahko zmajšujemo davke. 
Občina bo nudila vsestransko 
pomoč pri samozaposlovanju v 

obrti, podjetništvu, kmetijstvu, 
turizmu. Pomembna naloga na 
tem področju je subvencioniranje 
kreditov. Haloze morajo ustvariti 

svojo vinsko in turistično blagov-
no znamko. Uspešen ttirizem 
mora prinesti trženje haloških do-
brot in lepot. Danes imamo vin-
ske ceste, konjeniške poti, nima-
mo pa vinotočev in turističnih 
kmetij. Moj cilj je racionalna 
občinska uprava in koriščenje ob-
stoječih prostorov ter solidarnost-
no delo svetnikov. Pripraviti se 
moramo na bodočo avtocesto in si 
v planih izboriti zvočne zidove, 
prehode in drugo potrebno infra-
strukturo. Pomembna naloga je 
dograditev šole za potrebe devet-
letke, pridobitev otroškega varst-
va, pomoč študentom z našega 
območja. Zagotoviti moramo 
skladen razvoj infrastrukture, od 
vodovoda, cest do elektrifikacije 
vseh gospodinjstev. Izboljšati mo-
ramo prometno varnost, saj je ma-
gistralka zadnji čas celo brez pre-
hodov za pešce ... Zgodbe pišejo 
pravljičarji, učinkovite in 
uspešne Hdoze pa moramo ust-
variti sami!" 

JB 

V I D E M / KANDIDATKA DESUS-a ZA ŽUPANJO 

¥m m do sem žensko'' 
Marija Čemila je učiteljica razrednega pouka, sedaj upokoje-
na ravnateljica osnovne šole Videm. Za županjo kandidira na 
pobudo krajanov in s podporo DeSUS-a. 

"S svojimi delovnimi izkušnjami 
hočem doseči za skupno dobro 
prebivalcev naše občine nekatere 
cilje. Uspešna sem bila na po-
dročju osnovnega šolstva, urejan-
ja krajine, vodenju ekoloških ak-
cij. Sem ženska, ki svoje delo 
opravlja dosledno, pošteno, 
strpno in odgovorno. Svoje do-
sednje uspehe delim z občani, ki 
jim vedno rada prisluhnem. 
Ftmkcijo županje bom opravljala 
neprofesiondno. Naj vas ne moti, 
da sem ženska. 

Program stranke DeSUS je ses-
tavljen tako, da bo v ospredju skrb 
2a človeka. Raz\'oj občine je po-
trebno načrtovati dolgoročno, iz-

delati prioritete in se jih držati. 
Programi, ki so izdelani na hitro, 
brez soglasja občanov, so slabi in 
potratni. Pereč problem v občini 
je zdravstveno varstvo občanov 
(zdravnik, zobozdravnik, lekar-
na). Zavzemali se bomo za razvoj 
osnovnega šolstva (prostori za de-
vetletko), otroškega varstva 
(gradnja vrtca), socialnega varstva 
(skrb za ostarele na domu, lu-edi-
tev doma za starejše), Wt t i r e , 
športa, varstva pred nesrečami, 
ureditev prostorov za mlade. Pov-
sod bo v ospredju odpiranje novih 
delovnih mest, ki jih bomo prido-
bivali z vključevanjem v državne 
projekte na področju razvoja go-
spodarstva, kmetijstva, drobnega 
gospodarstva, turizma. Ta po-
dročja bomo razvijali tudi z 
občinskimi sredstvi. Pri razvoju 
infrastrukture bomo uporabili že 
obstoječe kapacitete (čistilne na-
prave), nadaljevali začete investi-
cije in začeli nove (vodovod, ceste, 
telefon ...). Poskrbeli bomo za 
prometno varnost (šolske poti, 
pločniki v centrih) in preskrbo z 
živili v odročnih krajih. Skrb za 
okolje bo vpletena v vsa dogajanja 
v občini. Vodilo nas bo načelo 
skladnega razvoja vseh krajev v 
občini. Proračunski denar bomo 
uporabljali skrajno racionalno, v 
dobro vseh občanov. Na vseh po-
dročjih se bomo vključevali v 
državne programe in pridobivali 

sredstva iz državnega proračtma. 
Smo stranka stvarnosti, strpnos-
ti in modrosti. Imamo znanje in 
bogate izkušnje." 

Podroben program kandidatov 
DeSUS-a bodo predstavili v 
četrtek, 19. novembra, v dvorani 
občine Videm. 

JB 

ZAVRC / KANDIDAT ZA ZUPANA PETER VESENJAK 

Bistven /e gospadorski rozvoj 
Eden izmed kandidatov za župana občine Zavrč je kandidat Li-
beralne demokracije Slovenije Peter Vesenjak, doma iz Pestik, 
po izobrazbi ekonomski tehnik, zaposlen na krajevnem uradu, 
14 let pa je opravljal tajniška dela v završki KS. Kot župan se 
bo zavzemal za obmejni završki košček Slovenije, da bo ta 
zaživel spontano, složno, v stalnem razvoju in v gospodarski 
rasti. 

Peter Vesenjak pravi, da bo, če 
bo izvoljen za župana, dosledno 
zagovarjal razvoj občine po spreje-
tem krajevnem samoprispevku, ki 
daje prednost izgradnji vodovod-
nega omrežja v vsako naselje, 
modernizaciji cest, komunalni 
ureditvi naselij,^ureditvi pokopa-
lišča, okolici OŠ, zgradbi občine 
in še nekaterim objektom ter dru-
gim pomembnim točkam. Osnov-
ni nosilec gospodarskega razvoja 
naj bo po njegovem delniško-vi-
nogradniško podjetje v Za vrču, 
katerega lastniki bi bili vsi pride-
lovalci grozdja na tem območju. 
Tako bi vino s priznanega 
završkega vinorodnega območja 
lažje promovirali in tržili. 

»Zavzemal se bom tudi za širitev 
vodovodnega sistema v vse domo-
ve v občini, podprl bom gradnjo 
in modernizacijo cest, širitev tele-
fonije, občina se mora tudi komu-
nalno opremljati in razvijati, pou-
darek pa že danes dajem delu in 
ustvarjanju v vseh društvih, kjer 
bi svoje mesto moralo najti tudi 
turistično društvo. Zavrčani ima-
mo med seboj izobražene ljudi, 
zato ne bi smelo biti težav, ko 
bomo »stružili« intelektualne in 
delovne sposobnosti, da bomo 
lažje dosegli zastavljene naloge in 
naš osnovni gospodarski ter ko-
munalni razvojni program. Priza-
deval si bom tudi za dobre medso-
sedske odnose z našimi sosedi 
Hrvati, vse v prid vsesplošnega 

razvoja in življenja ob meji. Več 
želim narediti pri obveščanju 
občanov, ne želim delovati stran-
karsko, temveč za občane in za 
svetlejšo bodočnost haloškega člo-
veka, ki si zasltiži boljše življenje s 
svojim delom.« 

TM 

ZAVRČ / FRANC MAJCENOVIČ K^ 

V obmejni haloški občini Zavrč je med kandidati za župana 
tudi Franc Majcenovič, sedanji župan, ki kandidira v vrstah 
SLS. 

»Pred štirimi leti, ko smo začeli 
iz nič, smo o marsičem le sanjali, a 
sanje so se nam uresničile. Nova 
šola z vrtcem in športno dvorano z 
lepo urejeno okolico in igriščem, 
več kot 350 vodovodnih prikl-
jučkov in 250 telefonskih, sanaci-
ja potokov, ki k sreči več ne po-
plavljajo, sanacija plazov, 
vzdrževanja lokalnih cest in jav-
nih poti, nova obmejna cesta, ben-
cinska črpalka, brezcarinska pro-
dajalna, že določen prostor za 
obrtno-stanovanjsko cono, pa še 
in še bi lahko naštevali. Vse to so 
rezultati štiriletnega, prepričan 
sem, da uspešnega, dela v završki 
občini. 

Da pa bi bili vsi kraji in zaselki v 
občini enakomerno razviti, mora-

mo takšno delo nadaljevati, razvoj 
naše male obmejne občine se ne 

sme ustaviti. Delati in razvijati se 
moramo naprej, da bodo naše pre-
lepe Haloze ostale poseljene in 
dostopne vsem ob vsakem vreme-
nu. Blatni kolovozi morajo izgini-
ti, kajti le tako lahko pride nujna 
pomoč k vsaki hiši. Zato imamo 
za naslednje mandatno obdobje že 
izdelan razvojni načrt, ki zajema 
nadaljevanje del na vodovodnem 
sistemu, izgradnjo vinsko-turis-
tične ceste, prenovo pokopališča 
in športnega igrišča, komunalno 
želimo opremiti obrtno-stano-
vanjsko cono in na vsak način po-
spešiti razvoj turizma in malega 
gospodarstva. Podpiramo ustan-
avljanje društev in organizacij, v 
katera se vključujejo mladi in pri-
zadevni ljudje. In W se mi zdi še 
posebej pomembno, je, pomagati 
l judem v stiski. Naj nas ne zapusti 
občutek in skrb za sočloveka.« 

TM 

MARKOVCI / SDS IN SKD IMAJO SKUPNEGA KANDIDATA ZA ZUPANA 
Dipl. ekonomist, direktor ilektra 
Ptuj g, Stanislav Toplak - kandidat 
za župana 

KO SDS Markovci je deloval na tem območju 
že vrsto let. V tem letu pa s o ustanovili občinski 
odbor, ki ima veliko števito simpatizerjev in čla-
nov, med katerimi bi bilo težko izbrati 15 kandi-
datov za svet nove občine Markovci, ki Je raz-
deljena na tri votitne enote. 

V prvi voiiini enoti je 5 kandidatov v nasetjiti 
Prvenci, Sobetinci, Stojnci: Bogomir Janžekovič, 
Ivan Golob, Iztok Kostanjevec, Miran Mlakar in 
Marjan Kelenc. V drugi volilni enoti, ki zajema na-
selja Bukovci in Nova vas pri Markovcih, je prav 
tako 5 kandidatov za svet: Marjan Majar, Jožef 
Zeml|ar!Č, Franc Meznarič, Kondrad Roškar in Ire-
na Kline. V tretji volilni enoti, ki zajema naselja Bo-

rovci, Markovci, Strelci in Zabovci, je naslednjih 5 
kandidatov za občinski svet: Branimir^ Kodrič, 
Stanko Korošec, Marjan Mislovič, Marjan Černivec 
in Marjan Bezjak. 

Predsednik 0 0 SDS Markovci Ivan Golob iz 
Prvencev je skupaj s vsemi kandidati za občinski 
svet pripravil program, za katerega se bodo zavze-
mali izvoljeni svetniki v štiriletnem mandatu. Zav-
zemali se bodo za dobre, racionalne, enakopravne 
projekte v dobro vsem občanom nove občine Mar-
kovci. Celoten program SDS pa laliko zasledite po 
KTV Markovci vsak dan ob 10., 16. in 20. uri in v 
zloženki, ki vam bo posredovana po pošti. 

Spoštovane volivke in volivci, stopimo skupaj ter 
zagotovimo nam in našim otrokom zmerno sedan-
jost in lepšo prihodnost. "Zaupanje" ni te geslo, 
temveč vrednota, za katero se socialdemokrati 
Markovcev zavzemamo v novi občini. 

Naročnik oglasa: OO SDS Markovci 

O R M O Ž / LOKALNE VOLITVE '98 

Tri/e župani, 
enajst list 
Pred bližnjimi lokalnimi volitvami so pri občinski volilni 
komisiji v Ormožu svoje kandidature za župane vložili trije 
kandidati. Dosedanji podžupan Miroslav Hanželič kandi-
dira kot predstavnik SLS, predsednik občinskega sveta 
Alojz Sok je kandidat SKD, kandidaturo dosedanjega župa-
na Vilija Trofenika pa podpira skupina volivcev. 

Za 26 svetniških mest se pote-
guje 146 kandidatov na 11 lis-
tah. Liste so vložile politične 
stranke (SDS, Zeleni Slovenije, 
LDS, DESUS, SLS, SKD, 
ZLSD), oblikovanih pa je bilo 
še nekaj list: Alenka Žličar in 
skupina volivcev, Ormož 
Ormožanom, Kulturna lista in 
Nestrankarska lista volivcev -

neodvisni. 
V sedanjem občinskem svetu 

sodelujeta dve svetnici. Na lis-
tah je kar precej kandidatk, ko-
liko pa jih bo zares sedlo v klopi 
ormoškega občinskega sveta, pa 
bomo videli na prvi seji novega 
sveta. 

vki 



ORMOŽ / M. HANŽELIČ, ŽUPANSKI KANDIDAT SLS 

"Čas /e 10 iMm jK»s|HHfaH|e" 
Miroslav Hanželič, sedanji podžupan občine Ormož in kandi-
dat za župana, je po poklicu industrijski elektronik, direktor 
lastnega podjetja ter član Slovenske ljudske stranke od leta 
1993. Je poročen, oče treh otrok. Takole pojasnjuje svojo kan-
didaturo in gleda na razvoj ormoške občine: 

"Upravni odbor SLS je sprejel 
sklep, da podpira za kandidaturo 
le tistega, ki je član SLS na listi 
SLS. Prepričan sem, da je ta 
odločitev pravilna, saj smo 
najštevilčnejša stranka v občini. 
Bili smo že izigrani za izvolitev 
za poslanca, ki nam je podpisal 
izjavo, da bo vstopil v našo stran-
ko, tega pa še do danes ni storil. 
Mislim, da nismo odvisni od lju-
di, ki so enkrat na levi, malo na 
desni, pa spet na levi - vse skupaj 
pa imenujejo "neodvisnost". To je 
pač stvar karakterja človeka, o 
tem pa seveda vsaka štiri leta 
odločajo volivci. Nisem obremen-
jen, da naj bi bil župan za vsako 
ceno, čutim pa se za to mesto do-
volj sposobnega. Svojo sposob-
nost sem dokazoval v tujini, pa 
tudi rezultatov, ki sem jih dosegel 
doma, se mi ni potrebno sramo-
vati. Ni me sram nobenega dela, 
ljudi, ki so s svojim poštenim de-
lom karkoli dosegli, cenim in 
spoštujem. Ne moti me mnenje 
nekaterih, da je edino sposoben 
sedanji župan; prepričan sem, da 

imamo v občini Ormož še veliko 
sposobnejših. 

V zadnjih štirih letih me skrbi 
samo eno, enak problem kot na 
državni ravni: zaposlili smo samo 
nekaj ljudi in to na občini in v 
šolstvu. Imamo 1238 nezaposle-
nih, od tega 334 s poklicem, 219 s 
srednjo izobrazbo, 29 z višjo in 
visoko izobrazbo. Stanje se v 
zadnjih štirih letih ni spremeni-

lo. Ne moremo se pohvaliti, da je 
občina kaj storila, da pomaga 
mladim ljudem do zaposlitve. 
Mnogo bi bilo možno narediti 
glede na proračunska sredstva. 
Številke govorijo: 1,6 mir. pro-
računa občine Ormož od tega 
12,7 mil. za razvoj drobnega go-
spodarstva, od tega 1,2 mil. za po-
gostitev ob odpiranju obvoznice. 
Vprašam volivce, ali je to gospo-
darsko vodenje občine. Gotovo si 
zastavljate vprašanje: Saj si 
podžupan, zakaj nisi nič storil? 
Kratek odgovor: prepričan sem, 
da se župan ne zaveda, da imamo 
že nekaj let demokracijo - nadal-
juje se diktat predsednika 
izvršnega sveta. Nisem bil 
vabljen ali prisoten pri nobenem 
razgovoru z občinsko upravo pri 
bilo kateri odločitvi. 

Omenim naj samo še to, da je 
strokovna raven občinske uprave 
na visokem nivoju, le da stroka 
nima zadnje besede, ampak 
župan. 

Zavedam se, da moj nastop ni 
taktičen glede na strategijo volil-
nega rezultata, vendar spoštujem 
resnico, ne pa p r i d o b l j e n e ^ re-
ztiltata z molkom ali lažmi. Cas je 
za dobre gospodarje, spoštovani 
občani, odločitev ja vaša!" pravi 
Miroslav Hanželič. 

Ur 

T R N O V S K A V A S / ALOJZ FEKONJA, KANDIDAT ZA 
Z U P A N A ^ ^ / 

Med kandidati za župana nove občine Trnovska vas je tudi do-
sedanji podžupan občine Destrnik - Trnovska vas Alojz Fe-
konja, kandidat na listi LDS. Po poklicu je komercialist, 
doma iz Trnovske vasi, pobudnik civilne iniciative, ki je pre-
prečila prenos sedeža občine iz Trnovske vasi, in tisti, ki je 
zaslužen za novo samostojno občino. 

Kot podžupan, zadolžen za in-
frastruktiu"o, pozna probleme v 
občini in zanje tudi rešitve, pravi 
A. Fekonja ter poudarja, da ne 
obljublja ničesar novega, svoje 
delo gradi na že začetih projek-
tih, ki pa jih bo lahko izpeljal 
samo skupaj z občani nove občine 
Trnovska vas. "Nujno bo potreb-
no vzpodbujati malo gospodarst-
vo, ki bo temeljilo na kmetijski 
dejavnosti in na segmendh, ki iz 
tega izhajajo. To bo pomenilo 
zmanjšanje nezaposlenosti in po-
magalo do novih možnosti zapos-
lovanja in samozaposlovanja. Na 
področju infrastrukture bomo 
dograjevali dogovorjene in začete 
programe in poskušali ustreči 

vsem zahtevam občank in 
občanov. Šolski program je že 
dorečen, torej ga bomo po naj-
boljših možnostih skušali ure-
sničiti. Podpirali bomo vsa aktiv-
na društva v naši občini, hkrati 
pa vzpodbujali delo tistih, ki dos-
lej niso bili deležni širše pozor-
nosti. Poseben poudarek bomo 
dali varovanju okolja, saj gre za 
naš življenjski prostor, ki ga ne 
smemo samo izkoriščati, ampak 
ga uporabiti za sprostitev po delu 
in seveda tudi olu-aniti našim za-
namcem. Želim, da z našo občino 
nadoknadimo zamujeno v razvo-
ju." 

Za člane občinskega sveta na 
lisd LDS kandidirajo: Franc 

Briunen iz Trnovskega Vrha, An-
ton Potrč iz Ločiča, Janez Svarc 
iz Bišečkega Vrha, A^ran Amuga 
iz Trnovske vasi, Edvard Petrič 
iz Sovjaka, Ivan Lovrenčič iz Biša 
in Jože Požegar iz Črmlje. 

TM 

MAJSPERK / MIRAN SMOLEJ, KANDIDAT LDS ZA ZUPANA 

"Itf irel demokMtiinmtt' 
Miran Smolej je kandidat za župana v občini Majšperk iz vrst 
LDS. Razvoj svoje občine je takole predstavil: 

"Moj cilj je v prvi vrsti, da v po-
litični prostor in dogajanje lokal-
ne politike vnesem več demokra-
tičnosti in več možnosti za nepos-
redno odločanje o usodi občine. 
Odločati o vseh stvareh le z vi-
denjem ene resnice in ene stranke 
mi je tuje in ga ne morem sprejeti 
za recept, ki bi vsestransko pris-
peval k razvoju občine. 

Možnosti razvoja v gospodar-
skem pogledu vidim predvsem v 
pospeševanju podjetništva, obrti 
in tiu-izma. Obstoječe proizvodne 
zmogljivosti v obutveni, posebej 
pa še v tekstilni industrij i bo po-
trebno temeljito posodobiti, seve-
da pa posodobitev ne more biti v 
pristojnosti občine, ampak izkl-
jučno stvar lastnikov, bank in 
menedžerjev, ki vodijo ta podjet-
ja. Osnovno gibalo razvoja je da-
nes lahko le kapital in privatna 
iniciativa. Politika, pri tem mis-
lim predvsem lokalno, pa lahko 
vlagateljem ponudi le ugodnosti 
pri zagotovitvi lokacije, komu-

nalne opremljenosti in v delnem 
subvencioniranju kreditov za za-
gon dejavnosti. 

Za ostala področja, ki so v pris-
tojnosti občine, pa vam lahko v 
primeru izvolitve ponudim več 
konkretnih rešitev, ki so zapisane 
v našem programu: gradnja šole 

in večnamenske v Majšperku, 
ureditev kanalizacije na Bregu, 
iskanje primerne rešitve čiščenja 
odplak in iskanje lokacije za cen-
tralno čistilno napravo, gradnja 
pločnikov v s trnjenih naseljih, 
celostna ureditev naselij (postaja-
lišča, javna razsvetlja-
va,označevan je naselij in zname-
nitosti), postavitev plakatnih 
mest in širitev KTV, modern-
izacije in vzdrževanje lokalnih 
cest, širitev vodovoda, ustrezen 
razvoj požarnega varstva, na-
daljnje pospeševanje društvenega 
življenja. 

Da pa bo naš skupni cilj, to je 
hitrejši razvoj in z ^ e d n o demo-
kratično delovanje, postal tudi 
realnost, bo potrebno veliko fi-
nančnih sredstev, potrpežljivosti, 
spoštovanja drugače mislečih, 
predvsem pa mnogo medsebojne-
ga razumevanja in dogovarjanja. 

Takšen način dela ne bo lahek, 
vendar vam LDS in jaz ponujamo 
prav to," je povedal Miran Smo-
lej. 

Ur 

KIDRIČEVO / ALOJZ SPRAH, KANDIDAT SLS ZA ZUPANA 

»Ostanimo skapaj!« 
Pod tem geslom se obrača na občane občine Kidričevo Alojz 
Šprah, kandidat za župana iz vrst SLS, ki pravi: 

"Prepričan sem, da sem pri do-
sedanjem delu kot župan zado-
voljil vaša pričakovanja in tudi v 
prihodnje želim delovati v dobro 
vseh. V vsakem naselju so vidni 
rezultati našega skupnega dela, 
zato hvala za dobro sodelovanje. 

V naslednjem obdobju bo po-
trebno veliko energije vložiti v 
aktivnosti na področju zagotav-
ljanja enakovrednih pogojev za 
mlade pri gradnji osnovnošolske-
ga prostora za devetletno izo-
braževanje. V Kidričevem že gra-
dimo prizidek in nadzidavo, ena-
ke pogoje za pouk pa bomo mora-
li zagotoviti tudi v Cirkovcah. V 
izdelavi so projekti za kulturno-
športno dvorano, ki bo zamenjala 
dosedanjo, iz nje pa naj bi zgradi-
li šolske prostore. Obnoviti in 
preiu-editi bo potrebno mdi ob-
stoječo šolo. V sklopu te preiu^e-
ditve je tudi otroški vrtec dobil 
prostore na primernejšem in var-
nejšem mestu. Dokončati bo tre-
ba obnovo večnamenske dvorane 

v Lovrencu - tudi za potrebe 
osnovne šole, športa in kulture. 

Posebno skrb bo treba nameniti 
varstvu okolja, predvsem varo-
vanju rezervata pitne vode. Zato 
bo treba poskrbeti za odpadne 
vode oziroma urediti kanalizaci-
je. S prostorskim planiranjem bo 

treba omogočiti cenejšo stano-
vanjsko in drugo gradnjo. Z ure-
ditvijo obrtne cone pa omo-
gočamo samozaposlovanje mla-
dih. 

Na področju kmetijstva bo v 
pr ihodnjem obdobju potrebno 
posvečati skrb za urejanje zadev 
na podeželju, za slovensko odpi-
ranje Evropi. Ena od teh je že 
začeta aktivnost pri komasaciji, 
ki jo je treba opraviti čimprej v 
korist gospodarnega kmetovanja. 
V pr ihodnje se želim posvetiti 
pripravi programov, da bodo 
občani seznanjeni z osnovnimi 
pojmi in zakonitostmi podjet-
ništva, poudarek pa bo treba dati 
tudi razvoju drobnega gospo-
darstva in kmetijstva. 

V korist občanov se bom zavze-
mal za izboljšanje socialnega in 
zdravstvenega področja. Posebno 
pozornost je treba posvetiti tudi 
požarni varnosti, kulturi in špor-
tu. 

Samo s skupnim - kolektivnim 
delom bomo dosegli zastavljene 
cilje. Ostanimo skupaj!" 

-OM 

GORIŠNICA / SLAVKO VISENJAK, KANDIDAT ZA ZUPANA 

Za kandidaturo v občini Gorišnica seje odločil tudi dosedanji 
župan Slavko Visenjak, član SLS, inženir agronomije in 
izvršilni direktor proizvodnje Perutnine Ptuj. Je uspešen go-
spodarstvenik in v veliki meri vezan na zemljo. Za Slavka Vi-
senjaka pomeni biti izvoljen veliko obvezo in odgovornost -
najprej odgovornost do samega sebe, predvsem pa odgovor-
nost do soobčanov in do države. 

»Tudi pred štirimi leti, ko sem 
prvič kandidiral za župana, mi ni 
bilo vseeno, kaj se v mojem kraju 
dogaja. Takrat sem dobro razmis-
lil, kaj bi se lahko izboljšalo v do-
bro nas vseh. Tako sem v prete-
klih letih delal z veliko pomočjo 
mnogih občanov, občinskega sve-
ta, raznih komisij pri občinskem 
svetu in občinske uprave. Tako v 
Cirkulanah kot v Gorišnici nam 
je uspelo premakniti na bolje kar 
nekaj stvari, čeprav jih mnogo še 
ostaja in za katere bi si vsi skupaj 
želeli, da bi bile boljše. Oceno 
dela prepuščam vsem občanom. 
Osebno sedaj gledam naprej, na 
nekatere že zastavljene cilje, ki bi 
se jih z veliko truda dalo ure-
sničiti. Menim, da je narobe in 
neodgovorno zidati gradove v 
oblakih, je pa res, da bi si želel 
nadaljevanje infrastrukturnih 
projektov, predvsem modern-
izacije cest in zavarovanje želez-

niških prehodov, kajti izgradnja 
vodovodnih sistemov je že za 
nami. Prihaja čas ekologije in čis-
tilnih naprav. 

Gorišniška občina je pretežno 
kmetijsko naravnana, zato si na 
tem področju zasluži vso podpo-
ro, še posebej sedaj, ko se pri-
bližujemo Evropski uniji. V naši 
občini mora dobiti svoj prostor 
tudi gospodarstvo, ki nam daje 
novo vrednost. 

Na drugi strani je zdravje tisto, 
kar si v občini želimo. Želim torej 
urejeno zdravstveno oskrbo in le-
karno. Nadaljevali bomo investi-
cije za zagotovitev 9-letnega 
šolanja v Gorišnici in Cirkula-
nah. Ohranit i želim zgodovinsko 
dediščino naših cerkva, Borla, 
Dominkove domačije, svojo po-
zornost in razvoj pa namenjam 
tudi športu, rekreaciji, kulturi in 
vsem društvenim aktivnostim. 
Želim poskrbeti za socialno 

ogrožene, invalide in ostarele, 
našim najmlajšim pa zagotoviti 
p r imemo varnost in zadostne po-
goje v vrtcih. Gasilcem moramo 
omogočiti takšne pogoje dela, da 
bodo naši domovi in premoženje 
varni. 

Vse omenjeno in še veliko več 
nam bo uspelo le skupaj. Uspelo 
nam bo, če se bodo volivci pravil-
no odločili in dali svoj glas lju-
dem, ki jim zaupajo. Z občani 
želim nadaljevati začeto delo.« 

TM 

Strankarska kronika 
PTUJ • Tiskovna konferenca LDS 

v ponedeljek se je na novinarski konferenci s svo-
jimi smernicami in programskimi zasnovami pred-
stavil kandidat za profesionalnega župana mestne 
občine Ptuj na listi LDS Milan Čuček, ki ga podpira 
tudi DeSus. Sestavni del ponedeljkove tiskovne kon-
ference je bila tudi predstavitev rezultatov telefonske 
raziskave med 504 prebivalci mestne občine Ptuj, s 
katero so anketarji testirali programska načela in 
stališča Milana Čučka za župana mestne občine, ki 
ga neposredno podpira DeSus, posredno pa tudi 
stranke, ki se zavzemajo za profesionalnega župa-
na: Zeleni Ptuja, SLS, Lista KS in Združena lista. 78 
odstotkov vprašanih je bilo za profesionalnega 
župana, v raziskavi 26. oktobra pa se je za profesio-
nalnega župana opredelilo 69 odstotkov vprašanih. 

MG 

PTUJ • Ha "zeleno" kolesarjenje 
Zeleni Ruja vabijo v soboto, 14. novembra, ob 15. 

uri na kolesarsko akcijo, ki jo bodo izvedli v sodelo-
vanju s Ptujsko kolesarsko mrežo. Namen akcije je 
opozoriti na pomanjkanje kolesarskih stez in nevar-
nosti, s katerimi se kolesar srečuje v vsakdanjem 
prometu. Ob tem bodo prekolesarili pot skozi mesto 
po predvidenem oz. želenem kolesarskem koridor-
ju. Udeleženci akcije se dobijo ob 15. uri pred do-
mom krajanov Bratje Reš (zraven istoimenske trgo-
vine). Akcija bo trajala predvidoma do 16.30 ure. 

HAJDINA • Ustanovili Zelene 
v oktobru so se na ustanovnem zboru sestali Zele-

ni Hajdine. Sprejelis o pravila o delovanju stranke. 
Za predsednico stranke so izvolili Valerijo Tekmec, 
za predsednico programskega sveta pa Renato Ma-
linger. Potrdili so tudi strategijo dela občinskega od-
bora in določili kandidate za lokalne volitve. 

Ur 

PTUJ • Tiskovna konferenca ZISD 
v apartmajski hiši ptujskih Term bo danes ob tri-

najstih tiskovna konferenca, ki jo organizira 
Območna organizacija Združene liste socialnih de-
mokratov Ptuj. Na njej bodo predstavili glavne pou-
darke iz programov svojih štirih kandidatov za župa-
ne na letošnjih lokalnih volitvah: Anke Ostrman v 
občini Ruj, Leopolda Karneže v Majšperku, Dragija 
Stojadinoviča na Hajdini in Vojteha Rajherja v Ki-
dričevem. Ob županih Združena lista predlaga tudi 
76 svojih kandidatk in kandidatov v občinske svete 
desetih občin ter 33 kandidatk in kandidatov za 
člane svetov v občinah Majšperk in Videm ter v 
mestnih in primestnih četrtih mestne občine Ptuj. 

MG 

PTUJ • Lista krajanov Panorame in 
Grajene 

v volitve svetnikov mestne občine Ptuj se želijo ak-
tivno vključiti tudi krajani mestne četrti Panorama in 
primestne četrti Grajena, ki sicer niso strankarsko 
opredeljeni, pač pa so oblikovali svojo listo, saj 
ugoravljajo, da njihovih interesov v dosedanjem 
mestnem svetu ni nihče zastopal, saj so svetniki zas,-
topali strankarske interese. Oblikovali so listo MC 
Panorama in PMČ Grajena - Janez Lah, ki jo sestavl-
ja pet kandidatov: Janez LAH, dipl. ing., Mihaela 
PISEK, pravnica, Alojz POTRČ, samostoini podjet-
nik, Matej LEŠNIK, študent, in Ana KRAPSA, defek-

i tologinja. Lista se bo ta konectedna predstavila svoj-
1 im volivcem: za krajane, ki zahajajo v Dom kralapov 

BRATJE REŠ, v četrtek, 12. novembra, ob 19-^ uri, 
za krajane, ki zahajajo v Dom krajanov OLGE ME-

[ GUČ, v petek, 13. novembra, ob 19. uri, in za kra-
i jane, ki zahajajo v Dom krajanov na GRAJENI, v ne-
' deljo, 15. novembra, ob 11. uri. Prvih deset obisko-

valcev vsake predstavitve bo v dar dobilo knjigo 
I kandidata z liste Janeza LAHA z naslovom MPP 
! (Mafija Politikantskih Podjetnikov) je uničila TAM. 

ur 









SPODNJE PODRAVJE S PRLEKIJO 

Poplave^ kot jih ne pomnimo! 
Vodaiji uporabljajo v opisovanju visokih voda termine, ki 
označujejo, v razmaku koliko let se te pojavljajo. Za vode, ki so 
prejšnji četrtek zalile doline Dravinje in Polskave, še ni do-
končnih podatkov, prizadeti prebivalci pa pripovedujejo, da ta-
kih poplav ne pomnijo že vsaj §0 let. Govorimo torej o petdeset-
ali stoletnih vodah? 

OBČINA VIDEM / 
Nad 200 milijonov 
škode 

Dejstvo je, da so bile poplave 
prejšnji četrtek po obsegu 
obsežnejše od poplav, ki jih 
pomnijo najstarejši prebivalci 
tega območja. Ljudje ob Dravinji 
so njenega pogostega prestopanja 
bregov sicer vajeni, tokrat pa je 
pokazala vso svojo uničujočo 
energijo na poseben način. Po-
sebno divja je bila v svojem 
spodnjem toku, na območju 
občine Videm. Že zgodaj zjutraj v 
četrtek je sirena v Selih oznanila 
nevarnost in gasilci so morali za 
rešitev ogrožene družine v 
Zgornji Pristavi na pomoč pokli-
cati potapljače z njihovo opremo. 
Zatem so se oglašale sirene v 
sosednjih gasilskih društvih - v 
Tržcu, Vidmu ... 

Gasilci so hiteli na pomoč na 
številne poplavljene domačije, pa 
so bili pred izredno visoko vodo 
mnogokje nemočni. Ko se je Dra-
vinja proti večeru nekoliko umi-
rila, je nepričakovano "napadla" 
Polskava, ki je sicer zadnjih nekaj 
let potuhnjeno stisnjena v med 
regulirane bregove. Izredne raz-
mere so nastopile v Apačah, 
Trnovcu, najhuje je bilo že v 
nočnem času v Selih, Barislovcih, 

Lancovi vasi in Tržcu. Gasilci in 
pripadniki civilne zaščite, ki so se 
od zgodnjih jutranjih ur borili z 
Dravinjo, so dobili novega nas-
protnika. Z vsemi mogočimi 
sredstvi se ni dalo zajeziti divjih 
in visokih voda, rešiti se je dalo le 
ljudi, živali, mnogo premoženja 
pa je ostalo pod vodo. Reševalne 
akcije so trajale vso noč in še ne-
kaj naslednjih dni, ko je bilo 
potrebno izčrpati vodo iz mnogih 
kleti. 

Začasno poročilo štaba civilne 
zaščite občine Videm govori o ka-
tastrofalnem obsegu poplav in 
katastrofalni škodi: poplavljenih 
je bilo prek sto hiš, več kot tisoč 
hektarjev kmetijskih površin, 
magistralna cesta v Podlehniku 
in skoraj vse regionalne in lokal-
ne ceste, predvsem na območju 
Vidma, Lancove vasi, Sel, Dole-
nc, Šturmovca ... 

Poleg tega se je na območju 
občine Videm aktiviralo 15 novih 
plazov, ki so se pridružili 40 obs-
toječim plazovom, tako da je bilo 
zasutih več lokalnih in krajevnih 
cest tudi na hribovitem haloškem 
območju. V občini Videm je bilo 
aktiviranih okoli 100 pripadni-
kov civilne zaščite, s svojo tehni-
ko in ljudmi so sodelovala vsa ga-
silska društva v občini, aktivira-
na je bila tudi tehnična enota -
nakladale! in tovornjaki, ki so iz-
vedli obrambne nasipe v naseljih 

Barislovci, Sela, Tržeč in Lanco-
va vas. Prepeljanih je bilo nad 
300 kubičnih metrov gramoza. 
Škoda je ogromna in po prvih po-
datkih bistveno presega 200 mili-
jonov tolarjev, največ na komu-
nalni infrastrukturi (cestah), 
kmetijskih površinah ter stano-
vanjskih in gospodarskih objek-
tih. Stroški intervencij od 4. do 
11. novembra so znašali dobra 
dva milijona tolarjev, preboji na 
lokalni infrastrukturi in varoval-
ni nasipi so veljali 860 tisoč tolar-
jev. Samo za sanacijo škode, ki so 
jo povzročili plazovi na komunal-
ni infrastrukturi, bo potrebnih 
okoli 155 milijonov tolarjev, za 
sanacijo poškodb, ki so jih na na 
komunalni infrastrukturi 
povzročile poplave, pa nadaljnjih 
45 milijonov tolarjev. 

MESTNA OBČINA 
PTUJ/Poplavljenih 
113 hiš 

Nekateri potoki in reke na 
širšem ptujskem območju so že v 
noči s srede, 4., na četrtek, 5. no-
vembra, narasli in prestopili bre-
gove, meteorne vode pa so zaradi 
zamašitev odvodnih jaškov in ka-
nalov poplavljale dele cestišč, 
tako da so delavci Cestnega 
podjetja že pozno zvečer začeli 
nameščati prva opozorila o zapo-
rah odsekov cest. Poplavljen je 
bil del Volkmerjeve ceste ter od-
sek ceste na Grajenščaku, pri OŠ 
Ljudski vrt pa je zaradi zamašitve 
odvodnega jaška prišlo do razlitja 
ribnika. 

Ker so se padavine nadaljevale 
tudi čez noč, so v zgodnjih jut-
ranjih urah meteorne vode 
pričele poplavljati kleti stano-
vanjskih hiš v Budini, Spuhlji, 
Na tratah, na Grajenščaku in v 
Velovleku. Razlil se je potok Gra-
jena, bregove je prestopila tudi 
Rogoznica. Zaradi tega so nekaj 
pred tretjo uro alarmirali gasilce 
iz Ptuja in Budine, pozneje pa še 
PGD Grajena, da so iz poplavlje-
nih kleti izčrpavali vode in sku-
paj s stanovalci reševali na varno, 
kar se je rešiti dalo. Do jutra je v 
akciji sodelovalo že blizu 50 ga-
silcev. Kmalu zatem so aktivirali 
tudi Vodnogospodarsko podjetje 
Drava Ptuj. 

Pred svitom je voda poplavila 
kletne prostore hiš še v drugih 
ulicah. 

Poplavljena območja sta si zgo-
daj zjutraj ogledala tudi Janez 
Mere, svetovalec župana mestne 

občine, in Janez Belšak, povel-
jnik občinskega štaba civilne 
zaščite mestne občine Ptuj. Pove-
dala sta, da takšnega obsega pop-
lav na širšem ptujskem območju 
zadnjih 10 let ni bilo. Po sedmi 
uri zjutraj so aktivirali še gasilce 
iz Kicarja, ki so se lotili reševanja 
poplavljenih območij v Žabjaku 
in na Rogoznici. 

Ob 8.20 je voda zalila več 
ključnih Telekomovih vozlišč, 
zato je v večjem delu Ptuja prišlo 
do izpada telefonske mreže. To 
smo čutili tudi na radiu in Tedni-
ku in v gasilskem domu Ptuj, kjer 
smo bili zaradi tega nekaj ur od-
rezani od sveta, kar se v bodoče 
nikakor ne bi smelo pripetiti. 

V popoldanskem času so gasilci 
skupaj s krajani nadaljevali 
izčrpavanje vode iz zalitih kleti. 
V akciji je bilo angažiranih kar 
112 gasilcev. Najhuje je bilo na 
območju Zabovcev, kjer jih je 
bilo angažiranih 62 gasilcev. Pro-
ti večeru pa so se razmere vendar-
le pričele izboljševati. 

V petek, 6. novembra, so gasilci 
nadaljevali izčrpavanje vode iz 
poplavljenih kletnih prostorov. 
Delati pa so pričele tudi komisije 
za ocenjevanje škode v kme-
tijstvu, na cestni infrastrukturi in 
plazov ter tri za ocenjevanje 
škode na stanovanjskih, gospo-
darskih, poslovnih in drugih ob-
jektih ter premoženju. V soboto 

in nedeljo pa se je stanje na 
ptujskem območju počasi norma-
liziralo. 

Kot je v torek, 10. novembra, 
povedal svetovalec župana Janez 
Mere, je bilo v poplavah na 
območju mestne občine Ptuj to-
krat prizadetih 113 stanovanjskih 
in gospodarskih objektov. Po do 
sedaj zbranih podatkih je na teh 
objektih nastalo za 57.755.125 to-
larjev škode. Izmemno velika je 
tudi škoda na poljščinah, saj je 
bilo poplavljenih 1185 ha njiv in 
365 ha travnikov. Na cestah je do 
sedaj škoda ocenjena na 
47.254.100 tolarjev. V intervenci-
jah je požrtvovalno sodelovalo 
112 gasilcev iz prostovoljnih ga-
silskih društev Ptuj, Kicar, Gra-
jena, Spuhlja, Zabovci, Markovci 
in Bukovci. V sanacijo in odpra-
vo posledic pa so bili aktivno 
vključeni enota potapljačev, VGP 
Ptuj, Cestno podjetje Ptuj ter Ko-
munalno podjetje Ptuj. 

ORMOŽ/ 
Po prvih ocenah čez 
90 milijonov škode 

Kmetijska svetovalna služba 
Ormož je v sodelovanju z 
Območnim štabom civilne 
zaščite in gasilci že pripravila 
prvo prehodno poročilo o škodi, 
ki je nastala na območju občine v 

nedavnih poplavah. 
Poplavljenih je bilo 26 stano-

vanjskih in 5 gospodarskih ob-
jektov, predvsem na področju 
Cvetkovcev, Senešcev, Oslušev-
cev in Podgorcev. Voda iz naras-
lih potokov in podtalnice je pop-
lavila tudi številne kleti stano-
vanjskih objektov predvsem na 
območju KS Središče ob Dravi, 
KS Ormož in KS Velika Nedelja, 
a so jo v večini primerov izčrpali 
lastniki objektov sami. Pod vodo 
pa je bilo tudi 465 kubičnih met-
rov krme. Ocenjena škoda znaša 
61 milijonov tolarjev. 

Na poplavljenih območjih so 
bili od jutra do poznega opoldne-
va prisotni člani prostovoljnih 
gasilskih društev, operativna ses-
tava občinskega štaba civilne 
zaščite ter poveljstvo gasilske 
zveze. Sodelovala so gasilska 
društva Velika Nedelja, Senešci, 
Cvetkovci, Podgorci, Trnovci, 
Ormož, Hardek in Loperšice z 41 
možmi. Na prizorišču je bilo 8 
črpalk, ki so črpale vodo iz objek-
tov, prostovoljci pa so pomagali 
tudi pri reševanju lastnine pred 
vodo. Po 12. uri so narasli vodo-
toki počasi pričeli upadati, le Pes-
nica je ogrožala lastnike stanova-
njskih in gospodarskih objektov 
vse do poznih popoldanskih ur. 

Nadaljevanje na strani 21, 

Pesnica se je razlila po kmetijskih površinah In do hiš. Foto: M. Siodnjak 

Gasilci so se izkazali kot dobri pomočniki v nesreči. 
Foto: T. Mohorko 

Gasilci In domačini med črpanjem vode Iz zalitih kleti v Bu-
dini in Spuhlji. Foto: M. Ozmec 

Voda je poplavila tudi cesto proti Podvincem. 
Foto: M. Ozmec Poplavljen ribiški dom v Rogoznici. Foto: M. Ozmec 



Nadaljevanje s strani 20. 
Na kmetijskih zemljiščih je na-

jveč škode na ozimnih žitih, ki so 
prizadeta na 299 hektarjih za-
sebnih in zadružnih površin. Ko-
ruza je bila polomljena na 187 
hektarjih, predvsem na območju 
Središča ob Dravi. Sprožili so se 
tudi štirje plazovi, tako da škoda 
na kmetijskih zemljiščih presega 
30 milijonov tolarjev. Natančna 
ocena škode bo narejena v pri-
hodnjih dneh. 

Zaradi obilnih jesenskih pada-
vin pa je zelo motena celotna pol-
jedelska pridelava. Na njivah je še 
25 odstotkov koruze za zrnje in 40 
odstotkov sladkorne pese, ozimna 
žita pa so posejana šele na 55 
odstotkih od skupno načrtovanih 
1900 hektarjev površin. 

LENART / 
Osrednje Slovenske 
gorice poplavljene 

Tudi na širšem lenarškem 
območju so zaradi obilnih pada-
vin minuli četrtek narasli vsi vo-
dotoki in obe akumulacijski jeze-
ri, Radehova in Sveta Trojica. 
Poplavljen je bil dobršen del se-
danje občine Lenart, najhuje pa je 
bilo v dolinah Globovnice, Velke 
in Drvanje. 

Globovnica je poplavila večji del 
travniških površin ob hipodromu 
Polena, pod vodo pa so bili tudi 
travniki ob naselju Lormanje in 
Šetarova. Kritičen je bil pritok 
Globovnice ob izlivu v jezero Ra-
dehova, kjer je bila resno 
ogrožena bližnja stanovanjska 
hiša. Od lenarških industrijskih 

obratov je bil poplavljen obrat 
Uniorja, ki so ga že od zgodnjih 
jutranjih ur varovali gasilci. Ob 
Drvanji v Benediktu so morali ga-
silci črpati vodo iz gostinskega lo-
kala in bližnje stanovanjske hiše. 

Na Drvanji proti Bačkovi je na-
rasla voda porušila in odnesla 
most, ki povezuje lokalno cesto z 
domačijo Špenga. Vode so se na 
veliko razlike po njivah v Radeho-
vi in Čreti, kjer je prestopila bre-
gove reka Velka, v Spodnji Se-
narski je začela poplavljati Pesni-
ca, v Zgornjih in Spodnjih Ver-
janah pa Drvanja in poplavila ces-
to med Verjanami in Brengovo. 

Hudo je bilo tudi na območju 
Žerjavcev, kjer so poplavljali Vel-
ka in nekateri manjši vodotoki, ki 
so močno narasli in poškodovali 
vaške ceste tudi v Partinju. Tam 
je potok Partinjšak močno poško-
doval most. 

Obilne padavine so na le-
narškem območju sprožile 11 pla-
zov, od tega šest na cestah in pet 
na kmetijskih površinah. 

Akumulacijski jezeri Radehova 
in Sveta Trojica sta bili povsem 
polni in mnogi so se bali, da se na-
rasla voda ne bi razlila čez varo-
valne nasipe in dodatno poplavila 
bližnje njivske površine. Največja 
je škoda v kmetijstvu, poplavlje-
nih pa je bilo tudi več kleti, tako 
da so imeli gasilci polne roke dela. 

Iz lenarške občinske uprave so 
sporočili, da so takoj imenovali 
posebno terensko komisijo, da je 
ugotavljala škodo. Ta bo velika 
zlasti v kmetijstvu. 

DORNAVA/Kaj se 
je zgodilo s Pesnico 

Obilno deževje in reka Pesnica 
sta povzročila precej škode tudi v 
občini Dornava. Občinska komi-
sija je ugotovila, da je vodna ujma 
poškodovala bankine in cestišča. 
Razlita Pesnica je povzročila veli-
ko škode na kmetijskih 
površinah. V petek so v Dornavi 
imeli precej dela, saj je zaenkrat še 
iz neznanih vzrokov prišlo do 
izlitja Pesnice. Zaradi visoke reke 
je prišlo do dvigovanja podtalni-
ce, ki je poplavila več kot 50 hiš v 
Dornavi in 35 v Mezgovcih. Tako 
je nastalo veliko škode tudi v kle-
teh stanovanjskih hiš ter na gos-
podarskih in drugih poslopjih. Po 
prvih ocenah komisije naj bi bilo 
škode za 20 milijonov tolarjev. Na 
pomoč so hitro priskočili člani 
prostovoljnih gasilskih društev in 
člani civilne zaščite, ki so vodo za-
jezili in prečrpavali. 

Poročali: 
J. Bračič, M. Ozmec, 

V. Klemenčič Ivanuša, 
IVI. Toš, M. Slodnjak 

Takšen prizor se je ponujal v prejšnjem tednu v marsikateri 
kleti; na fotografiji klet Marohovih na Selih. Foto: TM 

V Zgornji Pristavi (občina Videm). Foto: T. Mohorko 

Z G . PRISTAVA / VODA ZALILA STANOVANJSKO HISO 

Soviem ostali brez vsega 
Četrtkovo jutro, 5. novembra. V Zgornji Pristavi 13 v občini 
Videm so se ljudje že zgodaj zjutraj borili z deročo in naraslo 
vodo. Dravinja je v neposredni bližini hiš prestopila bregove, 
zalila cesto, most, elektrarno, vdrla v kleti in stanovanjsko 
hišo družine Sovec. (Njihovo domačijo predstavlja naslovnica 
današnjega Tednika, op. avt.) Družinski člani so bili ob 4. uri 
zjutraj v smrtni nevarnosti; zgodba mlade družine je pret-
resljiva. 

Danilo Sovec se je v četrtek po-
poldan spominjal, da so zjutraj 
okrog štirih pričeli klicati na 
pomoč gasilce, kajti okrog hiše je 
voda vedno bolj naraščala. Zbudi-
lo ga je cviljenje domačega psa, ki 

se je pred vodo že umaknil na svo-
jo uto. Prvi so prihiteli člani PGS 
Sela, vendar se brez reševalnega 
čolna ni dalo storiti ničesar. Voda 
je zalila tri avtomobile, parkirane 
pred vhodom v garažo, vdrla v 
hišo, kjer niso mogli ničesar 
rešiti, s sabo so vzeli le najnu-
jnejše stvari in dokumente. 

"Imeli smo malo čas, da smo lah-
ko na varno spravili bratove otro-
ke, stare eno, pet in osem let. (Nji-
hovo reševanje prikazuje fotogra-
fija, objavljena ob pogovoru z 
vodjem Milanom Matijevičem, 
načelnikom Regijske enote 
podvodne reševalne službe, op. 
avt.) Vsi smo bili na smrt pre-
strašeni, kaj šele otroci, ki so do 
preplaha mirno spali in niso vede-
li, kaj se dogaja zunaj. Hišo 
(nekdaj je bil v njej mlin) sem ku-
pil pred letom dni; domačini me 
takrat niso opozorili na poplave, 
čeprav je res, da tako katastrofal-
nih ne pomnijo dobrih 30 let. V 

prenovo hiše sem vložil vsak to-
lar, sedaj mi jo je uničila voda in 
verjetno se v njej sploh ne bo dalo 
več živeti, vredna pa tako ne bo 
več dosti. Družinske člane smo 
začasno preselili k sorodnikom v 
Maribor. Za pomoč bom zaprosil 
občino, da bi vsaj čez zimo uredil 
stanovanje v zgornjih prostorih. 
Zgrožen sem, uničeno je vse moje 
premoženje." 

TM 

Danilo Sovec. Foto: JB 

PTUJ / POMEMBNO DELO PODVODNE REŠEVALNE SLUŽBE 

Po uspešnem delu nekaj 
upraviienih pripomb 
V zadnjih dneh prejšnjega tedna so ljudje tudi na širšem 
območju Ptuja na lastni koži občutili divjo moč narave, tokrat 
v obliki pobesnelih voda. Slišati je bilo, da je voda mnogo bolj 
zahrbten sovražnik kot ogenj. Tega se da pogasiti, pred og-
romno količino vode in njeno uničujočo energijo pa se ne da 
ubraniti. Tudi mnogo višji nasipi ob Dravinji in Polskavi, ki 
sta tokrat najbolj podivjali, ne bi kaj dosti pomagali. V prime-
ru naravnih in drugih nesreč, povezanih z vodo, ko gre za 
reševanje življenj in premoženja, nastopi Podvodna reševalna 
služba. 

Še v jutranji temi so Iz hiše v Zg. Pristavi 13 potapljači rešili 
družino s tremi otroki. Foto: Kosi 

Tudi prejšnji četrtek je bilo 
tako. Najprej so jih poklicali okoli 
5. ure zjutraj. V Zgornji Pristavi 
so pred deročimi vodami Dravin-
je rešili družino s tremi otroki. Ob 
desetih istega dne so evakuirali 
ogrožene ljudi v Budini in pold-
rugo uro zatem s klasičnim po-
tapljanjem odprli podvodni jašek. 
Njihovega posredovanja se 
spomnimo ob nesreči avtobusa v 
Markovcih, ki je zdrsnil v dravski 
kanal, ali v primeru, ko so pred 
hitro naraščajočo Dravo rešili dva 
ribiča. Reševalnih akcijh po-
tapljačev je bilo seveda še veliko 
več. Milan Matijevič, načelnik 
Regijske enote podvodne reševal-
ne službe, pripoveduje, da je nji-
hovih reševalnih akcij letno v po-
vprečju šest, v osemnajstih letih 
njihovega delovanja so posredova-
li okoli sto krat. 

Trenutno deluje v Ptuju že tretja 
generacija potapljačev. Gre za 
osem dobro izurjenih, pogumnih 
in požrtvovalnih fantov, ki so 
pripravljeni posredovati ob vsa-
kem času in v vsakih razmerah. 
Organizirani so v okviru 
Podvodne reševalne službe Slove-
nije - enote za Podravje. Njihov 
"delokrog" je devet občin na 
območju Ptuja in občina Ormož. 
Ko so ljudje v stiski, priskočijo na 
pomoč brez vprašanj, ko pozneje 
ocenjujejo uspešnost svojih akcij, 
pa se jim vendarle pojavi nekaj 
vprašanj o spoštovanju njihovega 
dela, s katerim mnogokrat ogrozi-
jo tudi lastno varnost. Njihova 
oprema je že skoraj muzejske 
vrednosti, saj je stara od 16 do 22 
let. Občine na njihovem območju 
so podpisale pogodbo o sofinanci-
ranju njihove dejavnosti, pri tem 
pa sta figo v žepu stisnila ormoški 
in destrniški župan. Ormoški jim 
je celo predlagal, da naj po mo-

rebitni reševalni akciji pac pošlje-
jo račun. Tak odnos odgovornih 
za varnost svojih občanov po-
tapljače moti in boli, čeprav se pri 
reševanju nikoli ne vprašajo, ali je 
občina, na katere območju so, dala 
prispevek za njihovo delovanje ali 
ne. Da ne bo pomote: gre za 
povsem nepoklicno humanitarno 
dejavnost, kot je pri nas gasilska 
služba, s katero tudi zgledno sode-
lujejo. 

Težav članov podvodne reševal-
ne službe, ki morajo imeti sicer 
registracijo in potapljaško licenco 
- to jo morajo vsako leto z dodat-

nim usposabljanjem potrditi pred 
mednarodno kofederacijo 
(CMAS) - z navedenimi še ni ko-
nec. Za njihovo alarmiranje in 
obveščanje skrbi služba 112. 
Razpolagajo pa samo z enim po-
zivnikom, drugih sedem članov je 
potrebno v službah ali doma najti 
s pomočjo telefona. Pri posredo-
vanju imajo na voljo le eno ra-
dijsko postajo. Njihova oprema je 
v gasilskem domu Ptuj, vozilo, ki 
ga uporabljajo (Lada niva), pa pri 
ptujski Upravni enoti. Izguba časa 
je velika, zato bi bilo umestno, da 
bi bila vsa oprema, z vozilom 
vred, na enem mestu. Vozilo tudi 
ni opremljeno z opozorilnimi ro-
tacijskimi lučmi, tako da je njiho-
vo hitenje na kraj nesreče ovirano 
in prepočasno. Za vse člane po-
tapljaške ekipe in opremo v edi-
nem avtomobilu niti ni prostora, 
zato se morajo voziti z lastnimi 
avtomobili. Dobro opremljeno 
vozilo za tehnične enote je v 
Kidričevem skrbno varovano in 
potapljačem nedostopno, čeprav 
bi jim moralo biti na voljo, kot 
trdi direktor Republiške uprave 
za zaščito in reševanje. To omen-
jajo kot opozorilo, da na področju 
reševanja in zaščite le ni vse tako, 
kot bi moralo biti. Kljub vsemu 
pa člani Podvodne reševalne 
službe Podravja o tem ne raz-
mišljajo, ko dobijo poziv in vedo, 
da je nekdo ogrožen. Organizirani 
so tako, da takoj intervenira prvi 
par potapljačev, drugi se jima, gle-
de na okoliščine in potrebe, 
pridružijo kasneje. V osemnajstih 
letih so v vseh primerih posredo-
vali uspešno, izkazali so se tudi v 
primeru zadnjih poplav. Upajmo, 
da bo tako tudi v prihodnje, upa-
jmo, da tudi z nekoliko več poslu-
ha za njihove potrebe in podpore 
njihovemu pomembnemu in hu-
manemu delu. 

J. Bračič 



mnummBi 
Najboljši glasbeniki so tisti, ki nav-
dušuje jo na koncer t ih , saj vas ti 
napolnijo s pozitivno močjo. 

Britanski ženski kvartet ALL SAINTS 
se lahko pohval i z uspešnicami : I 
Knov/ Where it's at, Never Ever, Un-
der the Bridge, Lady Marmalade in 
Bootie Call. Uradno ALL SAINTS iz-
daja jo peto malo p loščo WAR OF 
NERVES ki je sodobna 
soul balada. 

STEPS delujejo pod okriljem Stocka 
& Aitkana & VVatermana, ki so v 80. 
med zvezde popeljali Kylie Minogue, 
Jasona Donavana, Ricka Ast leyja.. . 
Kvintet STEPS je pripravi l dve pe-
smi: HEART-BEAT in TRA-
GEDY Slednja je seveda 
dobra pop pr i redba skup ine Bee 
Gees in se bo nahajala tudi na spo-
minskemu albumu Gotta Get a Mes-
sage to you. 

Švedsk i kvar te t ACE OF BASE je 
zas love l s popevko Al i that She 
VVants. Novos t skup ine ACE OF 
BASE nosi naslov TRAVEL TO RO-
MANTIS gre pa za dokaj ne-
melodičen pop komad. 

Danski izredni izvozni glasbeni arti-
kel se imenu je AOUA in n j ihova 
zgoščenka Apuar ium je prodana v 
več kot 10 milijonih kopijah. Kvartet 
AGUA še napre j os ta ja jo v melo-
dičnih pop vodah s skladbo GOOD 
MORNING SUNSHINE ki bi 
lahko postala prava budnica. 

M-REOPLE goj i jo od l ično ter zelo 

poslušl j ivo plesno glasbo in njihov 
največji hit je komad Moving on up. 
M-PEOPLE so rah lo zav i l i v pop 
vode v u m i r j e n e m pop k o m a d u 
TESTIFV ki napoveduje 
album The Very Best of M-People. 

Založba RCA je odkrila skupino FIVE 
in k o m a d i S lam Dunk, When the 
Lights Go Out, Got the Feelin' ter 
Everybody Get up so osvojili v glav-
nem najstniško populacijo. Pet mla-
dih fantov - FIVE prepevajo balado 
UNTIL THE TIME IS THROUGH 

in z njo poizkušajo osvojiti 
tudi starejše resnejše poslušalce. 

Manjša britanska založba V2 je dala 
priložnost skupini TOUCH AND GO, 
ki rada eksperimentira z novimi zvo-
ki. TOUCH AND GO ponujajo nekaj 
popolnoma novega v komadu W 0 -
ULD YOU ...? saj se v njem 
prepletajo elementi housa, drum & 
bassa in jazza. 

Pred nekaj tedni je izšel nov dvojni 
album Bravo Hits 23. Na tem kom-
pi laci jskem albumu se nahaja tudi 
nova skupina T'EE in njihova zabav-
na priredba komada LOVE ME TEN-
DER ki jo je v o rg ina lu 
prepeval Elvis Presley. 

ikikik 
Domovina rap glasbe so ZDA in tri 
izredno popularne rap novost i so: 
Hard Knock Life - JAY-Z, Love Me -
1 1 2 & M A S E , W e s t s i d e - T Q . 

CAUGHT IN THE ACT so uradno 
propadli pred nekaj meseci in sedaj 
fan t je že pr iprav l ja jo samos to jne 

projekte. CITA pa so me tokrat zares 
pozit ivno preseneti l i s komadom I 
WANNA STAV WITH YOU FOREVER 

ki je mešanica med regi-
jem in popom. 

Britanski pevec ROBBIE VVILLIAMS 
je bil č lan skupine Take That in v 
letu 1997 je izdal svoj prvenec Life 
Thru a Lens. V prejšnjem tednu pa 
je izšel drugi a lbum l 've Been Ex-
pec t ing you in tako j skoč i l na 1. 
mesto britanske lestvice albumov. 
ROBBIE napoveduje boj za božični 
No 1. s sk ladbo NO REGRETS 

ki se iz baladnega uvoda 
spremen i v na pol hi tro pop / rock 
skladbo. 

JONI MITCHELL je nov, odličen al-
bum Taming the Tiger posnela pod 
producentstvom Dona Freeda. Izre-
den vokal in in terpretac i ja gospe 
MITCHELL sta dodobro slišna v ba-
ladi THE CRAZYCRIES OF LOVE 

v kateri prevladujejo kla-
sični instrumenti. 

Band OASIS je na novo posnel pe-
smi, ki so se na singlih nahajale kot 
B strani, in sedaj bodo izdali tudi al-
b u m s tem i pesm im i z nas lovom 
The Master Plan. Neverjetno popu-
laren kvintet predstavlja ročk novost 
z naslovom ACOUIESCE 

David Breznik 

MEDVED IN 
ČEBELE 

Vonj po medu je dražil medve-
da. Prišel je do čebelnjaka in kar 
začel jesti med. Takrat pa je pri-
brenčala čebela iz čebelnjaka in 
pičila medveda v jezik. Otekel 
mu je. Že je mislil, da bo umrl 
zaradi medu. Bolečina na jeziku 
je minila. Medved je hitro poza-
bil nanjo. Ni pa pozabil medu. 
Zopet se je odpravil k čebelnja-
ku , da bi se pos l adka l . T o d a 

čebele ga niso pozabile. Cel roj se 
je zakadil vanj in ga pričel pikati 
v oči, da je n a e n k r a t oslepel . 
Med ni vedno sladek. 

Gordana Lešnik, 6. r., 
OŠ Leskovec 

TRGATEV 
Trgatev je jesensko opravilo. 

Tudi mi smo šli v trgatev. Prišlo 
je dos t i povab l j en ih beračev. 
Vzeli smo škarje in vedra in šli 
režat grozdje. Prišli so putarji in 
grozdje odnesli v mlin. Zmlete-

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Mošt je 

odvreja in ga je vinski patrun sveti 
Martin krstija in mu dovola, da 
lehko iz pametnih glav butlne na-
redi, da lehko iz norcov pametnja-
koviče začasno izdela, da lehko 
žalostnim veselje prinese, da lehko 
veselim veselje podvoji, da lehko 
žejne odžeja ... Splošno znono pa 
je seveda vinsko pravilo, da ga je 
treba piti po pameti. Provijo, da je 
prva kupica za dušo, druga za 
telo, vsoka naslednja kupica pa je 
leko tudi preveč in za marsikoga 
usodna. Saj vete, kak poje tista pe-
sem: Le po pameti ga pijmo, da še 
glavice ne zgubimo. 

Moren se vam pohvoliti, da sma 
Z Mico po stori navodi tudi letos 
obiskala ptujski festival domoče 
muzike, ki sma mu zvesta že od je-
govega rojstva dale. Saj vete, kak 
to gre: enkrat je valček gor na pol-
ki, drugič pa valček pod polko. 
Enkrat, gdo sen jaz še mlodi in 

lepi bija in sen k Mici še kak pu-
bec po vesi prepeva, se je zgoda 
provi hec in na mene neje polka, 
pač pa okenska polkna priletela. 
Saj vete, kak to pride: pleza sen 
gor po brajdah k Micinemi okni 
in se je zgodila nesreča. Polkrm mi 
je dobro glavo strosla. Blo je skoro 
glih tak, kak te gdo je Franček k 
eni drugi Mici po vesi hoda: po 
lojtri se sprava do okna, strja se 
mu je klin pod nogami in je s kli-
nom med nogami ruža po lesenih 
klinih, tak ke ga je Micika 
vprošala: "Ja, Franček, kaj si te 
nocoj z mopedom priša?" 

Zaj vidite, ke se lehko mrtvim 
vse zgodi. 

Kak pa se kaj na volitve priprov-
late? V naši občini Suhi breg že 
kuhamo predvolilne gulaže in pu-
nimo špricare. Tudi mene so 
predlagali za župana, pa nesen 
sprejeja kandidature, saj sen tejko 
samokritičen, da se zavedam, da 
je med nami več pametnih, boj 
mlodih in tudi sposobnih, kak sen 
jaz. Na žalost pa je tudi med kan-
didati za župane ne samo v naši, 
pač pa tudi v drugih občiruih, pre-
malo kritičnosti - ne samo med 
župani, pač pa tudi med kandidati 
za vodstvo in člane občinskih sve-
tov. Meni se le zdi, da si zaj že 
lehko vsoki malo vejkši butln 
domišla, ke je sposoben ne samo 
za zemeljskega, pač pa tudi za 
nebeškega svetnika. 

Vas lepo pozdrovlam. Vaš LUJ-
ZEK 

ga so stisnili v preši. Sladki mošt 
je tekel v sode. Ko smo pobrali 
vso grozdje, smo se poveselili in 
šli domov. 

Mateja Golob, L b, 
OS Markovci 

KAJ BI STORILA, 
ČE BI V TORBI 
NAŠLA ŽABO 

č e bi našla v torbi žabo, ne bi 
nikomur povedala in bi jo skri-
voma dala nekomu pod mizo. 

Marcela Kmičar 
Zakr i ča l a bi na ves glas in 

skočila na mizo. 
Tadeja Frangeš 
Zakričala bi in žabo pokazala 

sošolkam in sošolcem. Na nek 
način bi jo skušala odstraniti iz 
torbe. 

Nina Drevenšek 
Poklicala bi očeta, da bi jo od-

nesel tja, kamor spada. 
Natalija Draškovič 
Vrgla bi torbo v steno. 
Barbara Draškovič 
Žabo bi po hi t rem postopku 

spravila iz torbe. 
Simona Medved 
Zakričala bi in preveri la , ali 

morda nimam prividov. 
Sonja Pišek 

Zbrali Sonja Pišek in Simona 
Medved 

OŠ Cirkovce 

BILI SMO V ŠOLI 
V NARAVI 

Sli smo v šolo v naravi. Potova-
li smo z avtobusom. Peljali smo 
se skozi Celje, LjubljanO, Koper 
in ob slovenski obali do Umaga. 
Ko smo prišli tja, smo najprej šli 
na kosilo. Po kosilu smo najprej 
vzeli prtljago in šli po ključe za 
sobe. Najbolj nas je zanimalo, s 
kom b o m o v sobi . Bila sem s 
svojo najboljšo prijateljico Va-

l e n t i n e Ž i t ek . Popo ldan smo 
imeli t ud i t e s t i r an je . V torek 
smo se peljali z vlakcem. Peljali 
smo se v mesto in si lahko tudi 
kaj kupili . Časa smo imeli eno 
uro. Ko smo prišli nazaj, smo šh 
na kosilo. Po kosilu smo izvede-
li, v kateri skupini smo. Bila sem 
pri gospodu Šimcu. V petek smo 
se peljali z ladjo od Umaga do 
slovenske obale. Vožnje je bilo 
dve u r i . P o p o l d a n smo imel i 
tudi testiranje. V šoli v naravi je 
bilo zelo, zelo zabavno. Zajtrk, 
kosila in večerje so bile okusne. 
Domov smo prišli vsi zdravi, za-
dovoljni in veseli. Prišli smo ob 
osmih zvečer. Pred šolo sta me 
čakala mami in bratec, z atijem 
pa sva se pozdravila doma. 

Nina Kmetec, 4. b, 
OŠ Ljudski vrt 

DAN ŠOLE 
v petek, 16. oktobra, sem odšel 

na avtobus, ki me je odpeljal v 
šolo. V šoli smo vsi učenci odšli 
v r az red , k j e r nas je čakala 
uč i t e l j i ca . Razdel i l i smo se v 
s k u p i n e in začeli izdelovat i 
okraske iz gline, ličja, barvnega 
papirja in jesenskih plodov. Čez 
nekaj časa so prišli starši in nam 
pomagali pr i delu. Potem smo 
odšli v telovadnico. Tam so nas-
top i l i učenci iz naše šole. Na 
koncu je govoril še ravnatelj in 
potem smo odšli s starši domov. 

Martin Čelig, 3. r., 
OŠ Hajdina 

GASILCI 
Spet so pr i š l i v šolo gasilci . 

Sedli so v jedilnico in se pogo-
varjali. Mi smo se preobuli in šh 
gledat gasilskih avtomobilov. 
Vse so nam raz loži l i in tud i 
vprašali smo jih lahko, kar smo 
hoteli. Ko je en gasilec razlagal 
vse o peni, smo se čudili. Rekel 
je, da je pena sestavljena iz istih 

tekočin kot cet in pril. Z gasilci 
smo se dogovorili, da se po ogle-
du dobimo pri gasilskem avtu 
Biš. Tam je en gasilec klical na 
njihovo postajo in skušal aktivi-
rati pozivnik, ki ga še nimajo vsi. 
Pokazali so nam, da je njihova 
luč dolga štiri metre in kako ga-
s i jo z vodo. Ko so odš l i , so 
vključili vse sirene, ki so jih ime-
li. Meni je bilo super. Najbol j 
lepo mi je bilo, ko so gasili in ko 
sem izvedela, da se pena dela iz 
četa. V glavnem imela sem se su-
per. 

Janja Potrč, 4. r., 
OS Trnovska vas 

IMELI SMO 
TRGATEV 

v soboto, 10. novembra, ob 9. 
ur i smo šli v Prerad . Povabil i 
smo sorodnike in prijatelje. Bilo 
nas je veliko. Mi otroci smo na-
birali kostanje. Ob 16. uri smo 
šli na "prešo". S t i ska l i smo 
grozdje. Jaz in drugi otroci smo 
gledali živali. Ob 21. uri smo šli 
domov. 

Karmen Muhič, 3. c, 
OŠ Gorišnica 

BILA SEM V 
TRGATVI 

Prijatelji so nas povabili v trga-
tev na Gomilo. Ob 10. uri smo se 
nama l i ca l i in p r iče l i t rga t i 
grozdje. Imeli smo 4 "putare" in 
okoli 1 0 - 1 5 "beračev". Otroci 
smo malo trgali grozdje in malo 
d iv ja l i . Pomaga l i smo nos i t i 
pijačo in pripravl jat i na mizo. 
Ko smo pripravili na mizo, smo 
odšli na bližnji stolp. Do takrat, 
ko smo se vrnili, je bilo grozdje 
že pobrano. Jedli smo prave do-
brote. Čez eno uro smo si pekli 
kostanje in ražnjiče. Čas je hitro 
minil. 

Maruša Zorli, 3. c, 
OŠ Gorišnica 

TRGATEV 
v soboto smo bi l i v t rgatvi . 

Natrgali smo veliko grozdja. De-

dek je grozdje zmlel, in ko je bilo 
zmleto, ga je dal v stiskalnico. 
Zvečer smo pekli kostanje. 

Maša Vajda, L h, 
OS Markovci 

DAN ODPRTIH 
VRAT 

v petek, 16. oktobra, je naša 
nova šola praznovala 1 rojs tni 
dan. Učiteljica je povabila starše 
in mi smo jim zapeli En hribček 
bom kupil in Ko si srečen. Po-
tem smo pričeli z delom. Prva 
skupina je delala mozaik, druga 
skupina ogrlice, tretja in četrta 
pa iz gline. Ko smo končali, smo 
šli v t e lovadn ico in o t roc i so 
začeli nastopati. Prvi so nastopa-
li otroški pevski zbor, drugi so 
nastopali otroci z igrico Drevesa. 
Nastopala sta tudi moja sošolca z 
igrico Dva zobka. Nastopali so 
še drugi učenci. Ko se je prosla-
va končala , smo odšli na dvo-
rišče pred šolo, kjer so pekli kos-
tan je . Ko smo se posladkal i s 
kostanji, smo odšli domov. 

Mateja Cartl, 3. r., 
OŠ Hajdina 

PETKOV DAN 
Zjutraj sem se zbudil in odšel v 

kopalnico. Tam sem se umil in 
odšel zajtrkovat. Potem sem šel 
gledat televizijo. Mamica me je 
poklicala, da je kosilo. Kosilo 
sem pojedel in odšel v šolo. V 
šoli smo rešili učni list, potem pa 
je bila malica. Po malici smo de-
lali iz gline, z ličjem in mozaike. 
Jaz sem iz gline naredil jabolko, 
hruško in gobo. Potem so prišli 

! starši. Starši so pomagali svojim 
I o t rokom. Moj i starši so bili v 
! trgatvi in niso mogli priti v šolo. 
I Potem smo šli na proslavo, tam 
I je nastopalo veliko otrok. Potem 
I pa je govoril ravnatelj. Ob šestih 

sem šel domov. Doma sem poje-
del večerjo in odšel spat. 

Miroslav Korenjak, 3. r., 
OŠ Hajdina 







2. SLOV. NOGOMETNA LIOA 
Rezultati tekem 13. kroga: Tabor Sežana - Goriške 

opekarne 4:1, Nafta - Pohorje 2:5, Set Vevče - Dravo-
grad 2:1, Drava - Zagorje 1:1, Železničar - Elan 8:0, Ru-
dar Trbovlje - Aluminij 2:1, Esotech Šmartno - Factor 
4:1, Šentjur - Jadran Šepič 1:1. 
1. POHORJE 13 10 1 2 28:17 31 
2. DRAVOGRAD 13 9 3 1 30:9 30 
3. TABOR SEŽANA 13 8 2 3 31:14 26 
4. ESOTECH ŠMARTN013 6 4 3 21:14 22 
5. DRAVA 13 6 3 4 26:19 21 
6. ZAGORJE 13 6 3 4 21:19 21 
7. ŠENTJUR 13 5 3 5 17:18 18 
8. ELAN 13 5 3 5 18:27 18 
9. ALUMINIJ 13 3 7 3 22:17 16 
10. ŽELEZNIČAR 13 4 4 5 20:15 16 
11. GORIŠKE OPEKAR. 13 5 1 7 18:20 16 
12. SET VEVČE 13 4 3 6 15:22 15 
13. NAFTA 13 3 5 5 17:20 14 
14. FACTOR 13 2 5 6 11:22 11 
15. JADRAN ŠEPIČ 13 1 4 8 9:24 7 
16. RUDAR TRBOVUE 13 1 1 11 2:29 4 

Razpored tekepi 14. kroga: Goriške opekarne - Jadran 
Šepič, Factor - Šentjur, Aluminij - Esotech Šmartno, 
Elan - Rudar Trbovlje, Zagorje - Železničar, Dravograd 
- Drava, Pohorje - Set Vevče, Tabor Sežana - Nafta. 

DRAVA - ZAGORJE t si 
/1:0/ 

Strelca: 1:0 Pučko /3/, 1:1 Petrušič /62/ 
Drava: Zver, D. Krajnc /Gojkošek, U. Krajnc/, 

Emeršič, A. Vršič, T. Vršič, Kotnik, Volk, Pučko, 
Čeh, Fridauer. 

Nogometaši ptujske Drave so tudi po osmem krogu 
neporaženi. Tokrat so samo remizirali, kljub temu da bi 
lahko iztržili več. Za domače se je začelo sanjsko, saj so 
v prvem resnem napadu v 3. minuti povedli. Po tem za-
detku je igra potekala med obema kazenskima prostoro-
ma. V 17. minuti ponovno izredno lepa akcija mladih 
napadalcev Drave Fridauerja in Pucka, ki pa ni bil na-
tančen. Gostje so v 30. minuti zamudili priložnost za 
izenačenje. 

V drugem polčasu so bili nekohko boljši gostje. V 54. 
minuti je Šink zamudil priložnost za izenačenje, nato pa 
naredil prekršek in zasluženo prejel še drugi rumeni 
karton. Po tej izključitvi se je pričakovala ofenziva 
domačih. Ti so imeli navidezno premoč, gostje pa so 
svoje priložnosti iskali v hitrih nasprotnih napadih in v 
62. minuti je Petrušič s strelom z glavo uspel rezultat 
izenačiti. Zadnje minute so minile v razburljivem 
ozračju in v tem si je Grčar po neumnosti prislužil še 
drugi rumeni karton, ker ni videl, da ga želi trener za-
menjati. Na koncu se je vse končalo z delitvijo točk, kar 
ustreza dogodkom na igrišču. 

V naslednjem krogu bodo nogometaši ptujske Drave 
gostovali pri vodečem moštvu 2. SNL - ekipi Dravogra-
da. 

RUDAR TRBOVUE -
ALUMINIJ 2:1 /1:0/ 

Strelci: 1:0 Miljuš / 5. minuta iz 11 m/, 1:1 Gerečnik 
/47/, 2:1 Oplotnik /69) 

Aluminij: Fideršek, Koren /Hertiš/, Damiš, Habja-
nič, Gerečnik, Žolek, Perkovič, Pita /Kancler/, Hoj-
nik, Kolar, Plošnik. 

Vse je enkrat prvič, so si lahko dejali in se predvsem 
veselili prve zmage po trinajstih krogih nogometaši Ru-
darja iz Trbovelj, ko so premagali Aluminij iz Ki-
dričevega. Izredno težko igrišče, bolje rečeno njiva, je 
onemogočalo igralce obeh moštev, da bi lahko prikazali 
pravi nogomet. Že v 5. minuti so domači izkoristili do-
sojeno enajstmetrovko in povedli. Kidričani so se trudi-
li, vendar do spremembe rezultata v prvem polčasu ni 
prišlo. Začetek drugega polčasa je prinesel izenačenje, 
ko pa je Aluminij na vsak način hotel doseči še drugi za-
detek, se je zgodilo ravno obratno. 

Nogometaši Aluminija v naslednjem krogu v Ki-
dričevem gostijo Esotech Šmartno. 

Danilo Klajnšek 

3 . LIGA - SEVER 
Rezultati tekem 13. kroga: Kungota - Mons Claudius 

7:3, Gerečja vas - Kovinar 0:3, Dravinja - Paloma Šega 
0:1, Tim Laško - Starše 4:0, MM Brunšvik - Usnjar 0:2, 
Montavar Rogoza - Unior Zreče 1:0, Pobrežje - Hajdina 
1:3. 
1. MONTAVAR ROGOZA 13 10 2 1 28:13 32 
2. PALOMA ŠEGA 13 6 6 1 29:15 24 

3. USNJAR 13 6 4 3 23:18 22 
4. STARŠE 13 5 6 2 23:11 21 
5. DRAVINJA 13 6 3 4 19:9 21 
6. TIM LAŠKO 13 5 4 4 19:16 19 
7. UNIOR ZREČE 13 4 6 3 20:13 18 
8. HAJDINA 13 4 6 3 18:16 18 
9. POBREŽJE 13 5 2 6 20:23 17 
10. MM BRUNŠVIK 13 4 4 5 14:19 16 
11. MONS CLAUDIUS 13 3 2 8 24:41 11 
12. GEREČJA VAS 13 3 1 9 17:28 10 
13. KOVINAR 13 2 3 8 12:20 9 
14. KUNGOTA 13 2 3 8 16:40 9 

GEREČJA VJIS -
KOVINAR 0:3 /0:2/ 

STRELCI: 0:1 Smec /12/, 0:2 Pratnemer /41/, 0:3 
Čelofiga /54/ 

GEREČJA VAS: Mulec, Paveo, Slaček, Vogrinec, 
Klaneček, Žitnik, Krajnc, Kaisesberger, Kaučevič 
/Perko/, Pacher, Turk /Pungračič/. 

Nogometašem Gerečje vasi tudi v zadnjem nastopu ni 
uspelo zmagati na svojem igrišču. Pričakovanja so bila 
večja od realnosti. Nogometaši Kovinarja so se predsta-
vili kot zelo dobro moštvo in so izkoristili vse tisto, kar 
se jim je ponudilo. Povedli so v 12. minuti, igrali zelo 
disciplinirano in borbeno. Plod takšne igre je bil še dru-
gi zadetek v 41. minuti. 

Domači trener je v drugem polčasu s sprembo igral-
nih mest v ekipi želel priti do agresivnejše, predvsem pa 
bolj povezane igre. To mu je delno uspelo, vendar ni 
bilo učinka. Gostje so v 54. minuti dosegli še tretii zade-
tek in tako pokopali vse upe domačih, da bi mogoče 
osvojili vsaj točko. Tako so se ponovno v Gerečji vasi ve-
selili gostje, domačim pa v premoru do nadaljevanja 
prvenstva ostaja dovolj časa za inventuro v svojih 
vrstah. Samo ena osvojena točka na domačem igrišču je 
vsekakor premajhen učinek. 

POBREŽJE - HAJDINA 
1:3 /1:1/ 
Strelci: 1:0 Štraus /23/, 1:1 Vrbanec /34/, 1:2 Bauman 

/51/, 1:3 Mertelj /89/. 
HAJDINA: Brodnjak, Rimele /Metličar/, Pihler, 

Kralj, Vrabl /Bedrač/, Bauman, Ladinek, Vrbanec, 
Krajnc, Mertelj, Mlakar. 

V zadnjem jesenskem krogu tekmovanja v 3. SNL - se-
ver so nogometaši Hajdine dosegli pomembno zmago na 
gostovanju pri mariborskem Pobrežju. Srečanje se je 
zanje pričelo slabo, saj so domačini povedli, vendar pa 
jih to ni zmedlo, saj so uspeli hitro doseči izenačujoči 
zadetek. V šesti minuti drugega polčasa je Bauman do-
segel vodstvo za nogometaše Hajdine. Po vodstvu so se 
razigrali gostje in bi lahko dosegli še kakšen zadetek. Na 
koncu je to uspelo v predzadnji minuti srečanja Mertel-
ju, ki je samo potrdil zasluženo zmago. S temi tremi 
točkami so nogometaši Hajdine končali prvi del tekmo-
vanja na osmem mestu z osemnajst zbranimi točkami, 
kar jim daje dobro osnovo za drugi del prvenstva. 

Danilo Klajnšek 

M N Z PTUJ - I. RAZRED 
Rezultati 11. kroga: Videm - Boč preloženo, Dornava 

- Slovenja vas 3:0, Pragersko - Središče 5:3, Gorišnica -
Ormož 0:1, Bistrica - Polskava 5:1, Stojnci - Eltehšop R. 
2:1. 
1. ORMOŽ 11 7 1 3 23:14 22 
2. STOJNCI 11 7 1 3 18:21 22 
3. BISTRICA 11 6 3 2 29:12 21 
4. SREDIŠČE 11 7 O 4 34:21 21 
5. PRAGERSKO 11 4 4 3 20:17 16 
6. DORNAVA 11 3 5 3 19:14 14 
7. ELTEHŠOP ROG. 11 4 1 6 16:22 13 
8. BOČ 10 3 3 4 14:15 12 
9. GORIŠNICA 11 3 2 6 11:23 11 
10. POLSKAVA 11 2 4 5 11:23 10 
11. SLOVENJA VAS 11 2 3 6 12:22 9 
12. VIDEM 10 1 5 4 15:22 8 

MNZ PTUJ - II. RAZRED 
Rezultati preloženih tekem: Grajena - Leskovec 5:0, 

Hajdoše - Zavrč 3:0. 
1. MARKOVCI 9 6 1 2 26:9 19 
2. PAGO LESKOVEC 9 5 2 2 31:19 17 
3. GRAJENA 9 5 2 2 21:12 17 
4. HAJDOŠE 9 4 4 1 21:11 16 
5. APAČE 9 4 2 3 15:18 14 
6. TRŽEČ 9 4 1 4 15:18 13 
7. ZAVRČ 9 3 2 4 13:15 11 
8. LOVRENC (-1) 9 2 5 2 14:14 10 
9. BUKOVCI 9 2 1 6 13:18 7 
10. PODVINCI 9 0 0 9 6:41 O 

Športne novUe 
KIKBOKS m Maia in 
Andrej nepremagljiva 

V Zagorju se je prejšnjo soboto 
končal eden najmočnejših turnirjev 
v kikboksu v disciplini semi - kon-
tact v Evropi. Udeležilo se ga je 320 
tekmovalcev iz 54 klubov in sedmih 
držav. 

Člani Kluba borilnih veščin Ptuj 
so ponovno dokazali, da sodijo v ev-
ropski vrh. Tako sta prvi mesti 
osvojila Maja Ozmec, ki se je v fina-
lu pomerila s svetovno prvakinjo, in 
Matej Vindiš, ki se je v končnici 
srečal s klubskim kolegom Mat-
jažem Brumcem. Drugo mesto je 
osvojila še Renata Polanec, tretje 
pa Rupert Fišer in Davorin Gabro-
vec. 

Ekipo je vodil trener Dušan Pav-
lica, kot sodnik pa je na tekmi sode-
loval Vladimir Sitar. 

Milan Krajnc 

ODBOJKA/L A UGA-
ŽENSKE • Marsel Pfuj-
ZM Ljutomer 3:0 

Marsel: Terbučeva, Prauhartova, 
Mohorkova, Žunkovičeva, 
Blažičeva, Pustoslemškova, Vin-
diševa, Frumnova, Kosijeva, Li-
povčeva, Krebsova. 

Zaradi zasedenosti ptujskih šport-
nih dvoran so srečanje med Marse-
lom in Ljutomerom igrali že nekoli-
ko prej. Vzdušje v domačem tabor je 
bilo dobro, še posebej pa po zmagi v 
Kopru. To je pritegnilo nekoliko 
več gledalcev kot ponavadi. Žal pa 
srečanje ni bilo enakovredno, saj so 
bile domače odbojkarice enostavno 
premočne za mlade Ljutomerčanke, 
ki so se sicer borile, vendar je bilo to 
premalo za kaj več. Odbojkarice 
Marsela so za zmago v prvih dveh 
nizih potrebovale samo petindvajset 
minut. Rezultati nizov: 15:1, 15:6, 
15:10. 

Danilo Klajnšek 

JUDO • V novembru 
tri tekme v Corišnici 

V nedeljo, 8. novembra je v Mari-
boru potekal že 17. memorialni tur-
nir v spomin na Staneta Iršiča, ki se 
ga je v konkurenci članov in kade-
tov udeležilo 27 klubov iz 5 držav. 
Gorišnico so zastopali štirje tekmo-
valci. Pri članih je Miran Plošenjak 

osvojil v absolutni kategoriji prvo 
mesto, pri kadetih je bil Ivo Milošič 
drugi, Sandi Nemec in Mimes 
Alič pa sta bila v boju za medalji in 
zasedla nehvaležni peti mesti. 

S pridobitvijo nove telovadnice se 
bodo judoisti po več letih zopet po-
kazali pred domačim občinstvom. V 
novembru bodo kar tri tekmovanja: 
v petek, 20. novembra, bo državno 
prvenstvo srednjih šol, v soboto, 21. 
novembra, odprto prvenstvo za po-
kal Gorišnice, na katerem so zraven 
slovenskih klubov udeležbo potrdili 
še klubi iz Madžarske, Avstrije in 
Hrvaške, v soboto, 28. novembra, 
pa bo 2. krog prve in druge državne 
lige. 

Peter Cvetko 

TENIS • Mladi 
uspešni v Barteloni 

Ptujski tenis je dosegel še eno 
potrditev in priznanje na državni in 
mednarodni ravni. Na evropskem 
prvenstvu regij v kategoriji deklet 
in dečkov do 14 let, ki je potekalo od 
2. do 9. novembra v Barceloni, sta 
bila udeležena tudi dva člana TK 
Ptuj - trener Zoran Krajnc kot vod-
ja ekipe in trener reprezentance Slo-
venije v kategoriji deklet in Ajda 
Brumen, ki je ob Nini Šuvak (TK 
Kranjska Gora) in Mojci Mileta 
(TK Branik) zastopala našo državo. 
Po zmagah proti reprezentancama 
BIH in Poljske so se dekleta uvrstila 
v polfinale turnirja, kjer so bile 
boljše reprezentantke Rusije, tako 
da so mlade Slovenke osvojile pokal 
za 4. mesto. 

V kategoriji dečkov je reprezen-
tanca Slovenije po zmagah proti An-
dori, BIH, Belgiji in Kataloniji 
osvojila prvo mesto. Reprezentanca 
Slovenije se tako vrača domov kot 
najuspešnejša med vsemi udeležen-
kami, saj je edina osvojila pokala v 
obeh kategorijah. 

Branko Brumen 

PLAVANJE • Uspeh 
M, Pernata v Gradtu 

Matjaž Pernat, učenec OŠ Cirkov-
ce, ki nastopa za PK Branik iz Mari-
bora, je bil ta konec tedna izredno 
uspešen na mednarodnem plaval-
nem mitingu v avstrijskem Gradcu. 
Na 100 metrov prsno je osvojil pre-
pričljivo prvo mesto z osebnim re-
kordom 1:12,20. Prav tako je zmagal 
v disciplini 100 metrov mešano z re-
zultatom 1:09,61. Tudi drugi dan 
mitinga je bil uspešen, saj je na 50 

metrov prsno osvojil prvo mesto z 
rezultatom 34,80, ter na koncu še na 
100 metrov prosto tretje mesto z re-
zultatom 1:02,00 in bil proglašen za 
najuspešnejšega mladega tekmoval-
ca. 

Danilo Klajnšek 

NAMIZNI TENIS O 
Mladi Ptujiani zelo dobri 

Mladi igralci in igralke ptujskega 
namiznoteniškega kluba Petovia so 
se udeležili mednarodnega prvenst-
va Varaždina, kjer je nastopilo več 
kot petsto mladih. Ptujčani so nas-
topili s šestimi ekipami in trinajsti-
mi posamezniki. V ekipnem tekmo-
vanju sta Danilo Piljak in Urban 
Ovčar osvojila tretje mesto. V posa-
mičnem tekmovanju je tretje mesto 
osvojil Danilo Piljak, Urban Ovčar 
pa se je uvrstil od 9. do 16. mesta. 
Kadetinji Maša Samoljenko in Ve-
sna Terbuc sta v ekipni konkurenci 
zasedli 5.-8. mesto, v posamični 
konkurenci pa je Maša Samoljenka 
bila 9.-16. Pri mlajših kadetih je Jan 
Janžekovič prišel v finalno skupi-
no. 

Danilo Klajnšek 

KEGLJANJE • 
Zaielo se je prvenstvo 

Prvenstvo so pričeli tudi kegljači 
ptujske Drave, ki nastopajo v 1. ligi 
OKZ Maribor. V prvem krogu so 
doživeli poraz proti ekipi Ruš z 6:2 
/4978:4854/. Posamezni izidi: Šeru-
ga 846, Vranješ 813, Haladea 773, 
Premzl 835, Plajnšek 806, Čuš 781. 
Tudi v drugem krogu so doživeli 
poraz z Lovrencom na Pohorju s 6:2 
/4998:4824/. Posamezni izidi: 
Premzl 852, Sušanj 826, Vranješ 
380, Haladea 415, Plajnšek 786, 
Šeruga 784, Čuš 165, Cafuta 616. V 
tretjem krogu pa so bili kegljači 
Drave gostitelji na novem kegljišču 
in so premagali ekipo Prepolj s 6:2. 
Posamezni izidi: Premzl 180, Vran-
ješ 636, Sušanj 828, Haladea 858, 
Plajnšek 822, Šeruga 823, Čuš 848. 

Danilo Klajnšek 

MALI NOGOMET 

Mila Poetovio -
Vulkanizerstvo 
5iipi€3:0/h0/ 

Strelec: 1:0 Emeršič /18/, 2:0 
Emeršič /44/, 3:0 Emeršič /60/ 

Mila Poetovio: Komik, Pre-
sečnik, Vesenjak, Vasič, 
Emeršič, Jerinič, Klinger. Tre-
ner: Mirko AnžeL 

Nogometaši ptujske Mile Poeto-
vie so morali srečanje zaradi zase-
denosti športne dvorane Center 
odigrati v sosednji Gorišnici. To je 

bil za njih na koncu srečen petek. 
Domači trener je moral narediti 
nekatere rošade v ekipi, saj zaradi 
promeme nesree nista mogla eki-
pi pomagati Valentan in Maksirao-
vič. V vratih je nastopil Ljubinko 
Jerinič, kapetan Silvester Komik 
pa je zaigral. 

Pri Mili Poetovii ni bilo videti 
prave povezave, toda zadetek Mila-
na Emeršiča je domače dodatno 
vzpodbudil. Navidezno iniciativo 
so sicer imeli gostje, vendar pa so 
domači bili sila nevarni iz nasprot-
nih napadov. Vodstvo domačih 
nogometašev je bilo zasluženo, 
vendar zadetek prednosti v malem 
nogometu ne pomeni veliko. 

Začetek drugega polčasa je minil 
v nekaj obetavnih napadih gostov, 
vendar pa niso bili razpoloženi pri 
strelu, zraven tega pa se je izkazal 
domači vratar Jerinič. V 44. minu-
ti je Milan Emeršič dosegel še dru-
gi zadetek. V 52. minuti so nogo-
metaši Vulkanizerstva Stipič kar 
trikrat v enem napadu zadeli 
prečnik, dve minuti kasneje pa je 
Presečnik dvakrat zapored nastrel-
jal gostujočega vratarja. Zadnje 
minute so potekale v živahni igri 
in v zadnji minuti je Milan 
Ejtneršič še v tretje zadel mrežo 
gostov ter samo potrdil zmago 
Mile Poetone, ki je povsem zas-
lužena in bi lahko bila še višja. 

Danilo Klajnšek 

ROKOMET 

Velika Nedelja: Belšak 5, R. Mesarec 2, Trofenik 1, Potočnjak 
2, Kumer, R. Bezjak 4, Planine 4, Belec, Pisar, A. Mesarec 3, 
Kovačec, Šoštarič. 

V Veliki Nedelji so gledalci po-
novno lahko videli dva različna 
polčasa. V prvem so domači roko-
metaši zaigrali solidno v obrambi, 
vendar slabo in predvsem prepočasi 
v napadu. Še dobro, da gostje niso 
tako kvalitetna ekipa, da bi to znali 
izkoristiti. 

V drugem polčasu so domači le 
zaigrali nekoliko bolje, predvsem v 
obrambi, kjer se je nekajkrat izkazal 
vratar Belec, ki je v 55. minuti ubra-
nil kar dve sedemmetrovki. Tudi 
igra v napadu je bila nekoliko boljša 
in prednost je iz minuto v minuto 
naraščala. Tokrat v igri domačih ni 
bilo zaslediti hitrih nasprotnih na-
padov. Ne glede na slabšo rokomet-
no predstavo je zmaga rokometašev 
Velike Nedelje zaslužena in bi lahko 
bila izražena še z večjo razliko. 

RUDAR TRBOVLJE -
ORMOŽ 26:24/13:11/ 

ORMOŽ: Dogša, Šulek, Antolič 
1, Larmati, Prapotnik 3, Grabovac, 
Pučko 3, Kirič 2, Škraban 2, Mez-
gec 2, Hmjadovič 10. 

Rokometaši Ormoža so gostovali v 
Trbovlju in proti domačemu Rudar-
ju izgubili z dvema zadetkoma razli-
ke. Lahko pa bi bilo tudi drugače, 
saj so Ormožani prikazali zelo do-

bro in borbeno igro. Vsekakor se je 
poznala vrnitev Hrnjadoviča in po-
novni nastop Škrabana. Ves čas 
srečanja je bila igra enakovredna ali 
pa so bili gostje boljši, vendar pa je 
domače reševal odlični vratar 
Denič, ki je zbral kar 24 obramb. V 
Trbovlju so rokometaši Ormoža do-
kazali, da se lahko enakovredno ko-
sajo z vsemi ekipami v 1. B SRL in 
je škoda, da tokrat niso izkoristili 
možnosti za morebitno prese-
nečenje. 

2.SRL-VZHOD% 
Pyramidia - Velika 
Nedelja H 20:12/12:6/ 

Pyramidia: Valenko, M. Šandor, 
Kelenc 2, Margušič 4,1. Ivančič 1, 
Žnidarič 4, F. Sandor, Janžekovič, 
D. Ivančič 3, Cvitanič 2, Firbas 4, 
Kostanjevec. 

V. Nedelja II: Munda, Kumer 4, 
Gregorič, Jovanovič 1, Špindler, 
Cvetko 1, Kokol 1, Sok 1, Lah 1, 
Vajda 2, Klemenčič , Kelenc 1. 

Po dveh zaporednih in tesno ter 
predvsem nesrečno izgubljenih 
srečanjih na začetku prvenstva v 2. 
SRL - vzhod so rokometaši Pyrami-
die končno slavili proti drugi ekipi 
Velike Nedelje. Trener Valenko je 
tokrat dal priložnost mlajšim igral-
cem in ti so to izkoristili ter že od 
vsega začetka prevzeli pobudo in 
vodstvo, ki je ob odhodu na odmor 
znašalo šest zadetkov. V nadaljevan-
ju srečanja je bila igra enakovred-
nejša, vendar pa zmaga domačih ro-
kometašev niti malo ni bila vprašlji-
va. 

2.SRL^VZHOD% 
Krog'MRKPtiy 18:32 

MRK PTUJ: Krauthaker 1, 
Štumberger, Djekič 2, A. Zajšek 1, 

B. Zajšek 6, Bračič, Kac 4, Pšajd 
11, Potočnjak 5, Kotar, Stražišnik 
1, Petek. 

Rokometaši Ptuja so slavili še tret-
jo zaporedno zmago, tokrat v Mur-
ski Soboti proti ekipi Kroga. Zmaga 
je bila povsem zaslužena, saj je bila 
opazna razlika v kvaliteti, še najbolj 
pa v pripravljenosti. Ptujski roko-
metaši so posebej dobro zaigrali v 
drugem polčasu, saj so domači roko-
metaši v 17 minutah dosegli samo 
zadetek. 

V naslednjem krogu bodo roko-
metaši Ptuja odigrali srečanje v 
špormi dvorani Center v petek ob 
20 uri z drugo ekipo Velike Nedelje. 

PRUATEUSKA TEKMA 
# Velika Nedela - Savd-
ska Arabija 25:25 /13:11/ 

v. Nedelja: Belec, Klemenčič, 
Belšak 2, R. Mesarec 1, Trofenik 1, 
Potočnjak 3, J. Kumer 1, Bezjak 8, 
Šoštarič 2, Planine 4, Pisar 1, A. 
Mesarec 2. Trener: Trofenik. 

V Veliki Nedelji sta se v prijatelj-
skem rokometnem srečanju pomeri-
li ekipi domačega ligaša in repre-
zentance Savdske Arabije, ki je v 
Sloveniji na pripravah. Srečanje je 
bilo kvalitetno, domači rokometaši 
so bili zelo dobri, še posebej pa se je 
izkazal domači vratar Belec. V 
prvem polčasu je bila igra dolgo ize-
načena, nekaj minut pred odhodom 
na odmor pa je rokometašem Velike 
Nedelje uspelo preiti v vodstvo z 
dvema zadetkoma. 

V drugem polčasu so domači ro-
kometaši imeli prednost treh, na 
trenutke štiri zadetkov vse do 55. 
minute, ko je uspelo gostom rezultat 
izenačiti in preiti v vodstvo z zadet-
kom prednosti. V razburljivi 
končnici pa je Bezjak dosegel zade-
tek iz sedemetrovke in uspel rezul-
tat izenačiti, kar je glede na prikaza-
no najpravičneje. 

Danilo Klajnšek 







SEJSELI / ČUDOVIT SPREJEM ZA LEPOTICE S CELEGA SVETA 

Vzdušje enkrafno 
in sproiieno 

Miša Novak v družbi drugih lepotic pred odhodom na Sejšele. 
Foto: Z d r a v k o G e r ž i n a 

Od sobote naprej so udeleženke letošnjega izbora za 
miss sveta že na Sejšelih. Njihov dom za večino no-
vembrskih dni je hotel Berjaya Mahe Beach Resort, ob 
katerem že nastaja kulisa za osrednji nastop, ki bo 26. 
novembra ob 22. uri po tamkajšnjem času (ob 19. uri po 
našem). Televizijski prenos se bo pričel ob 20. uri. 

Sejšeli so udeleženke leto-
šnjega tekmovanja za miss sve-
ta nadvse prisrčno pričakali. 
Veliko je bilo čudovite glasbe, 
pesmi, folklore in cvetja, tako 
da so bile lepotice zelo ganjene. 
V Parizu se jih je zbralo 86, na 
Sejšelih pa naj bi se jim pridru-
žili še dve. Do prihodnjega 
tedna, ko bodo že pričele vaditi 
za nastop 26. novembra, bodo 

čas preživljale bolj ali manj 
sproščeno, veliko se bodo tudi 
kopale. 

Slovenska miss Miša Novak 
biva v sobi skupaj z Grkinjo, 
česar je bila zelo vesela, saj se 
bo lahko v pogovoru z njo 
izpopolnjevala v grščini. Do-
bro se počuti in se veseli vseh 
naslednjih dni, ki jih bo pre-
živela skupaj z drugimi ude-

ležnkami letošnjega izbora za 
miss sveta. Prepričana je, da bo 
Slovenijo dostojno predstavlja-
la. Na poti iz Pariza na Sejšele 
nam je napisala, da je to tek-
movanje resnično edinstvena 
odprava, že na samem začetku 
je bilo zelo impresivno. 

MG 

PTUJ / NOVOSTI V PETOVIA AVTU 

Ker /e ias drago€en — 
Hiter življenjski tempo zahteva od nas vse boljšo organiziranost. Za mnoge stvari nam zmanjka 

časa, a so kljub temu zelo pomembne. 
Vemo, da novi zakoni o prometni varnosti predpisujejo za lastnike avtomobilov tudi dodatne obvez-

nosti. Tako so nekatere novosti glede tehničnih pregledov za vsa tista vozila, ki so starejša od 12 let, 
saj moramo s takim vozilom pogosteje na tehnični pregled. 

Za večjo varnost svojih vozil moramo poskrbeti tudi pred zimo, ko razmere na cestah zahtevajo dru-
gačno opremo in policisti bodo poostrili nadzor nad tem, ali jo imamo v svojem vozilu. 

Pred zimo svoje jeklene konjičke najprimerneje pripravimo na poslabšane vozne razmere tako, da 
jih obujemo v zimsko obutev. Toda kam spraviti poletne avtoplašče? Na to so mislili v Petovia avtu in 
med svojimi novostmi uvedli zelo praktično potezo: organizirali so prezimovanje avtoplaščev. 
Očiščene gume bodo shranili v plastično vrečko, to pa bodo pred stranko zaprli s posebno alumini-
jasto plombo, katere del dobi lastnik gum, plašče pa bodo spravili v poseben skladiščni prostor. 
Poskrbeli bodo, da boste spomladi lahko svoje stare gume zopet zmontirali na svoje vozilo. Shramba 
je za vse brezplačna. Gume premontirajo tudi vsem tistim, ki jih ne bodo kupili pri njih. 

V Petovia avtu imajo na zalogi gume vseh proizvajalcev in vsem kupcem, ki se bodo odločili, da jih 
bodo kupili pri njih, jih bodo zmontirali brezplačno. 

Strankam pa priporočajo, da ob zamenjavi gum opravijo tudi optično nastavitev preme, za kar imajo 
v Petovia avtu nasodobnejšo napravo, storitev pa stane 4.460 tolarjev, hkrati pa lahko še centrirate 
gume. 

Še posebej zanimiva in dobrodošla pa je še ena odločitev delavcev v Petovia avtu - pri nas novost, 
na zahodu pa že ustaljena praksa: namesto vas bodo namreč skrbeli, ali bo potekel tehnični pregled 
vašega vozila, vodili evidenco o zamenjavi motornega olja in podobne storitve. Še posebej je to zani-
mivo za podjetja ali posameznike, ki imajo več vozil. Na osnovi evidence pridejo na dan, ko se izteče 
veljavnost tehničnega predgleda, delavci sami k vam po vozilo, ga pregledajo, odpravijo vse napake 
ter opravijo tehnični pregled. 

Po istem postopku opravijo tudi vse druge sezonske servisne storitve: menjava hladilne tekočine, 
kontrola zavorne tekočine, pregled olja itd. 

S svojimi storitvami so se približali tudi vsern lastnikom traktorjev, saj opravljajo tehnične preglede 
na terenu. Pregledi bodo v vseh občinah upravnih enote Ruj, Lenart in Ormož v spomladanskem ter 
jesenskem času. Točno določeni razporedi pregledov bodo objavljeni v časopisu Tednik in na lokal-
nih kabelskih televizijskih sistemih. 

V Petovia avtu odpirajo oddelek za odkup in prodajo vseh vrst razbljenih vozil. Pri njih bodo torej 
lahko prodali svoje rabljeno vozilo tudi tisti, ki ne boste kupili novega vozila pri Petovia avtu. 

V Petovia avtu mislijo na vse, da zadovoljijo svoje stranke, jim skrajšajo in poenostavijo vsakdanje 
poti ter se trudijo za kvalitetno opravljene storitve. Za vas poslujejo na Ormoški 23 v Ruju vsak dan 
od 7. do 17. ure, ob sobotah pa do 12. ure. Pokličete jih lahko po telefonu št. 771 -883 ali 776-311. 

PR 

ORMOŽ • Danes ob 
14.30 uri bodo v prosto-
rih osnovne šole na Har-
deku odprli vzgojno-
Izobraževalno razstavo 
Aids ne pozna meja, ki so 
jo pripravili študenti nne-
dicinske fakultete. 
Razstava bo na ogled do 
10. decembra vsak dan 
od 8. do 18. ure. 
PTUJ • Danes, 12. no-
vembra, bo ob 18. uri v 
Miheličevi galeriji pogo-
vor z mojstrom fotografije 
Stojanom Kerblerjem, ki 
ga bo vodil doktor Primož 
Lampič, kustos Arhitek-
turnega muzeja v Ljublja-
ni. 
LENART • V petek, 13. 
novembra, bo ob 18. uri v 
galeriji K. Krajnca otvori-
tev 5. razstave likovne 
delavnice, ki je bila poleti 
na Krku. 
PTUJ • V petek, 13. no-
vembra, bo ob 19. uri v 
refektorlju minoritskega 
samostana Viktorinov 
večer o okultizmu, magiji 
in satanizmu. Predaval 
bo profesor Rafko Vodeb. 
Glasbeni utrinek bosta 
dodala flavtistka Natalija 
Frajnkovič in pianist Mar-
jan Vajngerl. 
SLOVENSKA BISTRICA 
• Zavod za kulturo Slo-
venska Bistrica vabi na 
predavanje umetnostne-
ga zgodovinarja Ferda 
Serbelja, kustosa za ba-
rok v Narodni galeriji v 
Ljubljani, pod naslovom 
Kaj nam povedo slike 
znanih slovenskih slikar-
jev. Predavanje bo v 
ponedeljek, 16. novem-
bra, ob 19. uri v obnovlje-
ni projekcijski dvorani 
bistriškega gradu. 

PTUJ • V ponedeljek, 
16. novembra, bodo ob 
19.30 v gledališču uprizo-
rili predstavo domačega 
gledališča Fant v avtobu-
su v režiji Sama Strelca 
za izven. 
PTUJ • V gledališki kleti 
so na ogled črno-bele fo-
tografije ženskih in 
moških aktov pod naslo-
vom Terra nuda ptujske 
fotografinje Sandre 
Požun. 
PTUJ • Na hodniku ma-
gistrata je na ogled 
razstava slik likovne 
sekcije Društva upoko-
jencev Ptuj. 
PTUJ • V galeriji Florijan 
so na ogled fotografije 
Ciklus 98 avtorja Bogo-
mirja Lugariča. 
PTUJ • V Miheličevi ga-
leriji sta na ogled dve 
razstavi: likovna dela ko-
lonije na Štatenbergu in 
pregledna razstava foto-
grafij Stojana Kerblerja. 
KINO PTUJ • Ta teden 
je ob 18. in 20. uri na og-
led film Dosjeji X, od 17. 
do 22. novembra pa ob 
18. in 20. uri, od 20. do 
22. novembra tudi ob 16. 
uri. Dr. Doolittle. 

K VINARJEM Z 
VLOMOM PO 
GOTOVINO 

V prostore vinogradništva 
Jeruzalem pri Ivanjkovcih v 
ormoški občini je prejšnji te-
den vlomil neznanec. Z 
orodjem, ki ga je našel v de-
lavnici, je odprl blagajno in iz 
nje odnesel okoli 3.000 DEM 
in 80.000 tolarjev ter še nekaj 
drugih uporabnih predmetov. 
S tem je podjetje oškodoval za 
okoli pol milijona tolarjev. 

VLOMLJENO V 
AVTOMEHANIČNO 
DELAVNICO 

V noči na petek, 7. novem-
bra, je bilo vlomljeno v avto-
mehanično delavnico na Mari-
borski cesti na Zgornji Polska-
vi. Vlomilci so odnesli nekaj 
avtomobilskih plaščev in goto-
vino iz ročne blagajne. Po oce-
ni je lastnik oškodovan za 
dobrih 350.000 tolarjev. 

TRČENJE V KRIŽIŠČU 
V nedeljo, 8. novembra, ob 

14.15 uri je voznik osebnega 
avtomobila, 50-letni Avgust K. 
iz Beltincev, zapeljal z nekoč 
prednostne regionalne ceste 
na ormoško obvoznico. V tis-
tem trenutku je iz smeri Sre-
dišča ob Dravi pripeljal z 
osebnim avtomobilom 61-letni 
Gabrijel Ž. iz Maribora. Avto-
mobila sta trčila, Gabrijelov 
avto pa je potem zaneslo še v 
bližini stoječo stoenko. V nes-
reči sta bila ranjena oba vozni-
ka in dva mladoletna potnika v 
avtomobilu Avgusta K. 

FF 

RODILE SO - ČESTITA-
MO: Anita Malovič, Go-
milškova 3, Ptuj - Špelo; Li-
dija Tomanič, Sp. Hajdina 
139, Ptuj - Žana in Taro; Si-
mona Žerjav, Ormoška c. 
87, Ptuj - Nastjo; Andreja 
Leber, Zagrebška 84, Ptuj -
Gašperja; Nadica Klajnšek, 
Železnikova 20, Maribor -
Tadeja; Tatjana Viher, Grc-
sovščak 2, Ljutomer - Majo; 

/ Darinka Veselko, Bukovci 
, 157, Markovci - Janjo; Silva 

Trunk, Trnovci 3, Ormož -
dečka; Dragica Zakelšek, 
Grdina 25/c, Stoperce -

' deklico; Durda Leljak, 
• Ravninsko 25, Durmanec -

Saro. 

POROKA - PTUJ: Aleš 
Vobner, Kajuhova ul. 10, 

: Ptuj, in Andreja Ferenčič, 
: Lovrenc na Dravskem polju 

108/a. 

UMRLI SO: Rozalija 
' Voglat^ Veliki Okič 33, 

1919 - t 29. oktobra 1998; 
Janez Kolarič, Nova vas pri 
Markovcih 56, 1926 - t 
29. oktobra 1998; Milan 

f Kokot, Sobetinci 36, ^ 1940 
' - t 31. oktobra 1998; Karol 

Topolovec, Ptujska Gora 71, 
^c l914-1 29. oktobra 1998; 
Peter Bogovčič, Zasip Ledi-
na 24, 1975 -129. oktobra 

j 1998; Franc Arnečič, Po-
' horje43/a,^?; 1939-t 30. ok-

tobra 1998; Franc Leskovar, 
Majšperk 24/a, ^ 1950 - t 
31. oktobra 1998; Marija 
Voršič, rojena Dravinec, 
Trnovci 20, 1930 - t 31. 
oktobra 1998; Jakob Knup-
lež, Kidričeva ul. 5, Ruše, ^ 
1919 - 1 3. novembra 1998; 
Ivan Graj, Rogozniška c. 4, 
Ptuj, ̂  1926 - 1 1 . novembra 
1998; Katarina Mikša, 
Prvenci 28, {̂c 1926 - 1 3. no-
vembra 1998; Angela Pih-
ler, rojena Vrabl, Spodnji 
Velovlek 24, * 1931 - t 4. 
novembra 1998; Kristina 
Poznik, rojena Ramšak, 
Gregorčičev dre v. 4, Ptuj, ^ 
1934 - 1 3. novembra 1998; 

I Albin Resnik, Mariborska 
; C. 48, Ptuj,m 1917 - t 4. 

novembra 1998; Alojzija 
Gojkovič, Ptujska Gora 25, 
t- 1924 - t 2. novembra 
1998. 


